

နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိ



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား နေပြည်တော်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်သူများနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂

တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ပေကျင်းမြို့၌ အလုပ်သဘော ချစ်ကြည်ရေးခရီးရောက်ရှိနေသည့် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ယနေ့ ညနေပိုင်းတွင် ပေကျင်းမြို့မှ နေပြည်တော်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိသည်။

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် အဖွဲ့သည် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီး ဦးသစ်လင်းအုန်း၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဟုန်လျန်တို့နှင့်အတူ ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် ပေကျင်းမြို့မှထွက်ခွာရာ တရုတ်ကွန်မြူနစ် ပါတီ နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး မစ္စတာ ကောရီဂျိုး၊ စစ်သံမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ်တင်ဆန်း၊ မြန်မာသံရုံးနှင့် စစ်သံရုံးဝန်ထမ်းများ နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပေကျင်းအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ပို့ဆောင်နှုတ်ဆက်ကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် အဖွဲ့သည် ဒေသစံတော်ချိန် မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ကူမင်းအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိသည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့်အဖွဲ့သည် မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် ခေတ္တနားနေမည့် ကူမင်းမြို့ Best Yuehang Hotel သို့ ရောက်ရှိကြသည်။

ထိုမှတစ်ဆင့် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့်အဖွဲ့သည် အထူးလေယာဉ်ဖြင့် ကူမင်းအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်မှ ထွက်ခွာရာ ယူနန်ပြည်နယ် ဒုတိယအုပ်ချုပ်ရေးမှူး Mr. Chen Shun၊ တရုတ် ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီး၊ မြန်မာကောင်စစ် ဝန်ချုပ်၊ မြန်မာသံရုံးနှင့် စစ်သံရုံးဝန်ထမ်းများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပို့ဆောင်နှုတ်ဆက်ကြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့်အဖွဲ့သည် ညနေ ၃ နာရီ မိနစ် ၂၀ တွင် နေပြည်တော်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်ဆွေနှင့် ဦးကျော်တင်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူ များက နေပြည်တော် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ကြိုဆို နှုတ်ဆက်ကြသည်။

သတင်းစဉ်

ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံမှ အန်ကော ရှေးဟောင်း အမွေအနှစ်ဥယျာဉ် ဝင်ခွင့်လက်မှတ်ရောင်းချမှု ဒေါ်လာ ၉၅ သန်းကျော်ရရှိ

စာမျက်နှာ » ၁၃



လူငယ် ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေးပွဲတော် ဒုတိယနေ့ ဆက်လက်ကျင်းပ လူငယ်များသာမက ကလေးများရော လူကြီးများပါ လာရောက်အားပေး

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၂

“ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ လူငယ်ပွဲတော်နှံ့ပျော်စို့” ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ ကျင်းပသည့် လူငယ်ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေး ပွဲတော် ဒုတိယနေ့ကို ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ဝင်းအတွင်း ဆက်လက်ကျင်းပရာ ယနေ့သည် အများပြည်သူရုံးပိတ်ရက် စနေနေ့ဖြစ်သည့်အားလျော်စွာ ပွဲတော်သို့ လူငယ်အများ အပြား တပျော်တပါး လာရောက်ပါဝင်ဆင်နွှဲကြသည်။ အားကစားဆိုင်ရာ လှုပ်ရှားမှုများကို နံနက် ၆ နာရီမှ

စတင်၍ စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲဖြင့် ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး စစ်ကိုင်း ဆောင်နှင့် ပဲခူးဆောင်ရွှေ၌ လွန်ဆွဲပြိုင်ပွဲ၊ ထုပ်ဆီးတိုး ပြိုင်ပွဲ၊ ခေါင်းအုံးရိုက်ပြိုင်ပွဲ၊ ကြံ့ခိုင်စွမ်းရည်ပြိုင်ပွဲ၊ ဂုဏ်နီ အိတ်စွပ်ပြေးပွဲ၊ သုံးချောင်းထောက်ပြေးပွဲနှင့် ဘတ်စကက် ဘောဂိုးသွင်းပြိုင်ပွဲတို့ကို သက်ဆိုင်ရာ အားကစားနည်းများ အလိုက် ဆက်လက်ပြုလုပ်သည်။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ဘွဲ့နှင့်သဘင်ခန်းမရွှေ၌လည်း အမှတ်တရဓာတ်ပုံရိုက်ကူးသူများ အထူးစည်ကားခဲ့သလို

သစ်ပုပ်ပင်အနီးတွင် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော်၊ ရှားပါး စာအုပ်များ ခင်းကျင်းပြသခြင်း၊ ထင်ရှားသော စာရေး ဆရာကြီးများ၏ ဓာတ်ပုံများ ခင်းကျင်းပြသခြင်းနှင့် မြန်မာ့ အသံ ခေတ်ပေါ်တေးဂီတအဖွဲ့နှင့်အတူ တေးသံရှင်များ၏ ဖျော်ဖြေခြင်းများကို ကဏ္ဍအလိုက် ကျင်းပခဲ့ပြီး သိပ္ပံခန်းမ ရွှေရီ ကဗျာရွတ်ဆိုပြိုင်ပွဲသည်လည်း လူငယ်ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် စိတ်ဝင်စားစရာဖြစ်ခဲ့သည်။

စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ သို့ *

BEST BANK IN MYANMAR

Awarded by EUROMONEY 2017

*** ကျောပိုးမှ**
လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မည့်အခြေအနေ၊ ဆိပ်ခံတံတားတစ်ခု တည်ဆောက်ပြီးစီးမှု၊ ဆိပ်ခံတံတားနှင့် ဆိပ်ကမ်းငယ်တည်ဆောက်မည့်အစီအစဉ်၊ စက်မှုဇုန်ဧရိယာ(A)အတွင်း ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြုသွားမည့်လုပ်ငန်းများ၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားနှင့် ရေရရှိရေးဆောင်ရွက်သွားမည့် အစီအစဉ်၊ ကနဦး မြို့ပြနယ်မြေ တည်ဆောက်မည့်အစီအစဉ်နှင့် ပြန်လည် နေရာချထားရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေ များကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသန်းမြင့်၊ ဦးအုန်းမောင်နှင့် ကုန်သွယ်မှုနှင့်တင်ပို့ရေးအဖွဲ့ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်စိုးတို့က ထားဝယ်အထူးစီးပွားရေးဇုန် စီမံကိန်းနှင့်ပတ်သက်ပြီး ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်း စဉ်များနှင့် ပြန်လည်သုံးသပ်စဉ်းစားရမည့် လုပ်ငန်းများကို ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။

တင်ပြချက်များနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး ဒုတိယသမ္မတက ထားဝယ်အထူးစီးပွားရေးဇုန် စီမံကိန်းသည် မိမိတို့နိုင်ငံ အတွက် အကျိုးဖြစ်ထွန်းရုံသာမက အရှေ့တောင်အာရှ နိုင်ငံများ၊ အရှေ့အလယ်ပိုင်းနိုင်ငံများ အပါအဝင် နိုင်ငံ အများစုကို အကျိုးပြုမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ စီမံကိန်းအတွက် လိုအပ်သည့် မြန်မာ-ထိုင်းနယ်စပ်သို့ ဆက်သွယ်သော နှစ်လမ်းသွားကတ္တရာလမ်း အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်း ကိုလည်း အမြန်ဆုံး အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေး

ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တစ်ဖက်တွင် တစ်ချိန် တည်းတစ်ပြိုင်တည်း ဆောင်ရွက်၍ရသည့် လုပ်ငန်းများကို လည်း လုပ်ဆောင်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ယခုစီမံကိန်းသည် ကုန်သွယ်ရေးအတွက်သာမက ခရီးသွားလုပ်ငန်းအတွက် ပါ အကျိုးသက်ရောက်မှုရှိပါကြောင်း၊ နိုင်ငံအတွက်လည်း အရေးကြီးသည့် ကဏ္ဍတစ်ခုအဖြစ် ပါဝင်နေပါကြောင်း၊ စီမံကိန်းရှေ့ဆက်အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေးအတွက် မြန်မာ-ထိုင်း-ဂျပန် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးကာ အကောင်အထည် ဖော်နိုင်မည့် နည်းလမ်းကို ရှာဖွေရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ စိတ်ရင်းစေတနာကောင်းများဖြင့် ဝိုင်းဝန်းပါဝင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းပါကြောင်းပြောကြား သည်။

ဆွဲဆောင်မှုရှိသည့် နေရာဖြစ်

ထားဝယ်အထူးစီးပွားရေးဇုန်သည် ထိုင်းနိုင်ငံနယ်စပ်နှင့် ၁၃၂ ကီလိုမီတာ၊ ဘန်ကောက်နှင့် ၃၀၀ ကီလိုမီတာ တွင်တည်ရှိပြီး GMS Southern Economic Corridor ဖြစ်သည့် ဘန်ကောက်-ဖရမ်းပင်-ဟိုချီမင်းမြို့များနှင့် တစ်ဆက်တည်း ချိတ်ဆက်နိုင်ကြောင်း၊ အနောက်အာရှ အရှေ့အလယ်ပိုင်း၊ ဥရောပနှင့် အာဖရိကဒေသများသို့ ချိတ်ဆက်နိုင်မည့်နေရာဖြစ်ပြီး မလက္ကာရေလက်ကြား အပြင် အခြားရှေးချမ်းစရာ လမ်းကြောင်းအဖြစ် တည်ရှိ ကြောင်း၊ ထို့ပြင် သတ္တုနှင့်ရေလုပ်ငန်း စသည့် သဘာဝ သယံဇာတ အရင်းအမြစ်များ ကြွယ်ဝခြင်းနှင့် လုပ်အားခ ဈေးနှုန်းအရ အခြားနိုင်ငံများထက် ပိုမိုဆွဲဆောင်မှုရှိသည့်



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ ထားဝယ်မြို့ ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုနှင့် ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများကို ကြည့်ရှု အားပေးစဉ်။

နေရာဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

လက်ရှိတွင် ထားဝယ်အထူးစီးပွားရေးဇုန်စီမံကိန်းကို အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေးအတွက် မြန်မာ၊ ဂျပန်၊ ထိုင်းသုံးနိုင်ငံတို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွား ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ဒုတိယသမ္မတနှင့်အဖွဲ့အား ထားဝယ် ဟိုတယ်၌ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ အတွင်း ရေးမှူး ဦးကောင်းစံဦးက တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး အတွင်း ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက်ဆောင်ရွက်နေမှု ဧည့်သည်ဝင်ရောက် မှု တည်းခိုမှုနှင့် ဝင်ငွေရရှိမှု၊ ခရီးသွားကုမ္ပဏီများတိုးတက် လာမှု၊ ဟိုတယ်ဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုသင်တန်းနှင့် ဒေသ ဧည့်လမ်းညွှန် သင်တန်းဖွင့်လှစ်မှု၊ ရပ်ရွာလူထုအခြေပြု ခရီးသွားလုပ်ငန်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှု၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ခရီးသွားလာလည်ပတ်နိုင် သည့် ထင်ရှားသည့်နေရာများ၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည့် အစီအစဉ်များနှင့် နိုင်ငံတော်မှ ဆောင်ရွက်ပေးရမည့်လိုအပ် ချက်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းမောင်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာ ဒေါ်လှလှမော်တို့က လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်စွက် တင်ပြကြရာ ဒုတိယသမ္မတက ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေး သည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတနှင့်အဖွဲ့သည် ထားဝယ်မြို့

ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုနှင့် ၄၁၃ ခုမှ ဆောင်ရွက်ပေးနေ သော ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများကို သွားရောက် ကြည့်ရှုအားပေးသည်။

ထားဝယ် မေတ္တာမြို့သို့ရောက်ရှိကြပြီး ထားဝယ် အထူးစီးပွားရေးဇုန်မှ မြန်မာ-ထိုင်း နယ်စပ်(ထီးဒီး)ရွာအထိ ဆက်သွယ်သည့် နှစ်လမ်းသွားကတ္တရာလမ်း အဆင့်မြှင့် တင်ခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မည့် လမ်းကြောင်းအခြေအနေ ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်စေလို

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတသည် ကရင်အမျိုးသားအစည်း အရုံး(KNU)မှ ဦးစောဘာပူနှင့် ဦးစောတူးနားတို့အား တွေ့ဆုံနှုတ်ဆက်ပြီး ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ငြိမ်းချမ်းရေး သည် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ ဒေသတည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိ မှသာ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အစွမ်း ကုန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်း ရေးလုပ်ငန်းစဉ်နှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများတွင် လက်တွဲ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်စေလိုကြောင်း ပြောကြား သည်။

ထို့နောက် လောင်းလုံးမြို့နယ်ရှိ မောင်းမကန်ကမ်းခြေသို့ ရောက်ရှိကြပြီး မောင်းမကန်ကမ်းခြေဒေသ ခရီးသွား လုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆောင်ရွက်ထား မှုအခြေအနေကို ကြည့်ရှုလေ့လာသည်။

သတင်းစဉ်



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ မြန်မာ-ထိုင်းနယ်စပ်သို့ ဆက်သွယ်သည့် နှစ်လမ်းသွား ကတ္တရာလမ်း အဆင့်မြှင့် တင်ခြင်းစီမံကိန်းပုံကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်နှင့်အဖွဲ့ ဂျပန်နိုင်ငံသို့ ချစ်ကြည်ရေးခရီးသွားရောက်ရာမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂

ဂျပန်နိုင်ငံ အောက်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ H.E. Mr. Tadamori Oshima ၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ ဂျပန်နိုင်ငံ၌ ချစ်ကြည်ရေးခရီးရောက်ရှိနေသည့် ပြည်သူ့ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့် ဦးဆောင်သော လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ယနေ့ ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ဂျပန်နိုင်ငံ တိုကျိုမြို့ Narita အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်မှ ပြန်လည်ထွက်ခွာရာ ဂျပန်နိုင်ငံ အောက်လွှတ်တော်မှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ဂျပန်နိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ် ကြီး ဦးသူရိန်သန်ဇင်နှင့် သံရုံးဝန်ထမ်းများက လေဆိပ်၌ လိုက်ပါပို့ဆောင် နှုတ်ဆက်ကြသည်။

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့သည် ညနေ ၄ နာရီခွဲတွင် ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိရာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖြိုးမင်းသိန်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်မောင်ထွန်း၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးလင်းနိုင်မြင့်နှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဂျပန်သံရုံး မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရုံး တာဝန်ရှိသူများက ရန်ကုန်အပြည် ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။

အဆိုပါ ချစ်ကြည်ရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တွင် ပြည်သူ့လွှတ်တော် နိုင်ငံသားများ၏ မူလအခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ဦးဝင်းမြင့် အောင်၊ တိုင်းရင်းသားရေးရာနှင့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်မှုကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ဦးအင်ထုံးခါးနော်ဆမ်၊ အစိုးရ၏ အာမခံချက်များ၊ ကတိများနှင့် တာဝန်ခံချက်များ စိစစ်ရေးကော်မတီအဖွဲ့ဝင် ဦးထွန်းထွန်း၊ နိုင်ငံသားများ၏ မူလအခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ကော်မတီအဖွဲ့ဝင် ဦးထွန်းမြင့်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် သူရဦးသက်ဆွေနှင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ လည်း ပြန်လည်လိုက်ပါလာကြသည်။

သတင်းစဉ်



အကြမ်းဖက်သမားများ၏ လှုပ်ရှားမှုသတင်းများကို မျက်ခြည်မပြတ်ရယူပြီး နယ်မြေလုံခြုံရေး၊ နယ်မြေစိုးမိုးရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးတို့ကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်ကြရန်လို



နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂
 တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် စစ်တွေ တပ်နယ်ရှိ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများကို စစ်တွေ တပ်နယ်ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြားသည်။

ရှေးဦးစွာ အနောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် စိုးတင့်နိုင်က ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း နယ်မြေ လုံခြုံရေးနှင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု၊ မြန်မာ-ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ် ခြံစည်းရိုးများ ပြည်လည်ပြင်ခြင်းနှင့် အသစ်ကာရံခြင်း အတွက် ဆောင်ရွက်နေမှု၊ နေရပ်စွန့်ခွာတိုင်းရင်းသားများ အား ၎င်းတို့၏ မူလနေရပ်သို့ ပြန်လည်ပို့ဆောင်ပေးမှုတို့ကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများ၏ လုံခြုံရေးကို စနစ်တကျ ကာကွယ်ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အကြမ်းဖက်သမားများ၏ လှုပ်ရှားမှုသတင်းများကို မျက်ခြည်မပြတ်ရယူပြီး နယ်မြေ လုံခြုံရေး၊ နယ်မြေစိုးမိုးရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးတို့ကို စဉ်ဆက်မပြတ်ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် တိုင်းရင်းသားများအလုပ်အကိုင်ရရှိရေးအတွက် ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရ အုပ်ချုပ်ရေးတာဝန်ရှိသူများနှင့် ပူးပေါင်း၍ ထိရောက်စွာစီမံဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုကြောင်း၊ တစ်ဖက်နိုင်ငံသို့ ထွက်ပြေးသွားသူများ ပြန်လည်လက်ခံရာ တွင် နှစ်နိုင်ငံသဘောတူညီချက်အတိုင်း သေချာစွာစစ်ဆေး၍ လက်ခံရန်လိုပြီး ၎င်းတို့အနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ တည်ဆဲ ဥပဒေများအတိုင်း လိုက်နာရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စာရင်း ဇယားများ တိကျမှန်ကန်မှုရှိအောင် စိစစ်ဆောင်ရွက်ကြ ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်၊ ရဲတပ်ဖွဲ့၊ ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများအားလုံး ပြည်သူနှင့် တစ်သားတည်းရှိကြရန် အရေးကြီးကြောင်း မှာကြားသည်။

ယင်းနောက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်သည် စစ်တွေတပ်နယ်ရှိ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများအား တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြား ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

လယ်ယာကဏ္ဍအခြေခံသော စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုပန်းတိုင်ရောက်အောင် အားထုတ်ကြိုးပမ်းကြရန် လိုအပ်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂
 လယ်ယာကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် အဓိကလိုအပ်ချက်တစ်ခုမှာ တောင်သူလယ်သမားများအချင်းချင်း စုစည်းညီညွတ်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ စနစ်ကျ စက်မှုလယ်ယာမြေ ဖော်ထုတ်ခြင်း၊ သမဝါယမအစုအဖွဲ့ဆိုင်ရာ စိုက်ပျိုး စရိတ် ရင်းနှီးမတည်ငွေရရှိရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ တန်ဖိုးမြင့် လယ်ယာ သုံး စက်ကိရိယာများကို စုပေါင်း ဝယ်ယူပြီး မျှဝေသုံးစွဲခြင်းစသည့် လုပ်ငန်းများသည် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ရသည့် လုပ်ငန်းများဖြစ်ကြောင်း ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ အောင်သူက ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ သမဝါယမအစုအဖွဲ့ များ ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် အရင်းအနှီး တောင့်တင်းခြင်း၊ အဆင့်မြင့် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုစနစ် များ ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း၊ တစ်ဖက်တစ်ဖန် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ပြီး တစ်စုတည်းတည်း တင်ပို့ရောင်းချ ခြင်းဖြင့် ဈေးကွက်အကျိုးအမြတ် ပိုမို ခံစားကြရခြင်းစသည့် အကျိုးကျေးဇူး ကို ခံစားကြရမည်ဖြစ်ရာ “အားလုံး ဆောင်ရွက် အားလုံးအတွက်”ဆိုသည့် ခံယူချက်ဖြင့် လယ်ယာကဏ္ဍအခြေခံ သော စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ပန်းတိုင်ရောက်အောင် အားထုတ် ကြိုးပမ်းကြရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက် နံနက်ပိုင်းက စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီးအတွင်း လယ်ယာကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးရေး အထောက် အကူပြုလုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်း ဆောင်ရွက်စဉ် ဒေသခံတောင်သူများ နှင့် တွေ့ဆုံစဉ် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူ ရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ အောင်သူက ထိုကဲ့သို့ ဆွေးနွေး ပြောကြားခြင်းဖြစ်သည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ များ ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း၊ အောင်သူသည် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသ တစ်ဖက်တစ်ဖန် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ပြီး ကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာမြင့်နိုင်၊



တိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူ ကျေးရွာ ခရိုင်အဆင့် ရွှေဘို မြေအစုံစမ်းစစ်ရေး ဝန်ကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာမြင့်နိုင်၊ မြို့နယ်အဆင့် မြို့နယ်အဆင့် စိုက်ခင်းသို့ ရောက်ရှိစစ်ဆေးသည်။ ဩဇာထက်သန်သည့် ဒေသဖြစ်သည့် မျိုးစေ့စိုက်ခင်းအတွင်း ဆွေးနွေး နှင့်အညီ ဈေးကွက်တောင်းဆိုမှု မှာကြားရာတွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး သည် ရေမြေအခြေအနေပေးပြီး မြေဆီ စိုက်ခင်းသို့ ရောက်ရှိစစ်ဆေးသည်။

အလားအလာကောင်းသော ရွှေဘို ပေါ်ဆန်း အပါအဝင် သီးနှံစုံ အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းလျက်ရှိရာ နည်း ပညာနှင့် လိုအပ်ချက်များ အားဖြည့် ကူညီပံ့ပိုးပေးပါက နိုင်ငံတော်၏ လယ်ယာကဏ္ဍ ထုတ်လုပ်မှုစွမ်းအား ကို များစွာအထောက်အကူပြုလာမည် ဖြစ်သည်အတွက် သက်ဆိုင်သူအားလုံး တို့က ပူးပေါင်းပါဝင်ကြိုးပမ်းဆောင် ရွက်ကြရန် ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ထိုမှတစ်ဆင့် စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံ ကျောင်း ရတနာသိင်္ဃန်းမတွင် တိုင်းဒေသကြီး ခရိုင်၊ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ဒေသနေ တောင်သူ လယ်သမားများအား တွေ့ဆုံ၍ နိုင်ငံတော်မှ လယ်ယာကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးရေး အတွက် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ သော မူဝါဒလုပ်ငန်းစဉ်များဆိုင်ရာ များ၊ စိုက်ပျိုးရေးနည်းပညာ အဆင့် မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ချက် များ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

အလုပ်တိုင်းမှာ အခက်အခဲဆိုတာရှိတာမို့ ဘယ်လို အခက်အခဲဖြစ်စေ ရင်ဆိုင်နိုင်ပါစေ

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် RC ခန်းမ၌ လူငယ်အများစုက စင်မြင့်ထက်မှ ဦးဆောင်ဆွေးနွေးသူများ၏ ဆွေးနွေးမှုများအပေါ် စိတ်ပါဝင်စားစွာ စီးပွားနေကြသည်။ “ဒီပွဲမှာ လူကြီးတွေထက် လူငယ်တွေကပိုများတယ်။ စိတ်ဝင်တစားနဲ့ လာရောက်တဲ့ လူငယ်အများကြီးရှိတာကိုပဲ ကျွန်တော် ပျော်ရွှင်မိပါတယ်”

အဆိုပါ စကားကို ပြောကြားသူကတော့ အိပ်မက်ဆရာ ရာသက်ပန် အစီအစဉ်ဖြင့် တစ်ရက်တည်း နာမည်ကျော်ကြားလာခဲ့သည့် လူငယ်အဆိုတော်အောင်ထက် ဖြစ်သည်။ လူငယ်ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေးပွဲတော် ဒုတိယ နေ့ဖြစ်သည့် ယနေ့တွင် လူငယ်အဆိုတော်အောင်ထက်နှင့် စာရေးဆရာမ ပုညခင်တို့က အနုပညာလိုက်စား ခေါင်းစဉ်ကို ဦးဆောင်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ “ကိုယ်လုပ်ချင်တဲ့ အလုပ်ကို ကိုယ်တိုင် ရှာဖွေဖို့ ကြိုးစားနေတဲ့ လူငယ်တွေလည်း အများကြီးရှိမှာပါ။ အချို့ကတော့ မတွေ့သေး လို့ပါ။ ဒီပွဲမှာ ညီမလေးတစ်ယောက်က ပါဝင် ဆွေးနွေးလို့ ကျွန်တော်ပြောပြခဲ့တယ်။ ဝါသနာ

မပါဘူးဆိုပေမယ့်လည်း ကိုယ့်ဘဝအတွက် လုပ်သင့်တဲ့ အလုပ်တစ်ခုကို လုပ်ဖြစ်ကြမှာပါ။ လုပ်ရင်းနဲ့ ဝါသနာမပါဘူးဆိုရင်တောင် စိတ် ပါလက်ပါတည်ဆောင်ရမယ့် ဘဝတစ်ခုဖြစ် လာလိမ့်မယ်လို့ ကျွန်တော် မျှော်လင့်ပါတယ်” ဟု လူငယ်အဆိုတော် အောင်ထက်က ဆိုသည်။

ယနေ့ပွဲတွင် အပြန်အလှန် ပါဝင် ဆွေးနွေးသူများကြောင့် မိမိကိုယ်တိုင်လည်း မသိနိုင်သည့်အရာများကို သိခဲ့ရသည်ဟုလည်း ၎င်းက ပြောသည်။

အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲတွင်ပါဝင်ဆွေးနွေးသူ မနီလာခိုင် က “ကျွန်မ ၁၀ နှစ် အရွယ်လောက် က အမြင်အာရုံ ချို့ယွင်းခဲ့ပါတယ်။ ဖြစ်စအချိန်

မှာ စိတ်ဓာတ်တွေ ကျခဲ့တယ်။ အိမ်က မိသားစုဝင်တွေက အားပေးတဲ့အတွက် ခွန်အားသစ်တွေ ရခဲ့တယ်။ သီချင်းတွေ နားထောင်တဲ့အခါ စိတ်တွေကြည်နူးလာတယ်။ ဒီအချိန်မှာ သင်ယူမယ့်ဆိုတဲ့ စိတ်ဓာတ်တွေ ရလာပြီး ကြည့်မြင်တိုင် မျက်မမြင်ကျောင်းကို ရောက်ခဲ့ပါတယ်။ ဒီမျက်မမြင်ကျောင်းက တက္ကသိုလ်အထိတက်ပြီး ဘွဲ့ရခဲ့တယ်။ ကျောင်းတက်နေချိန်မှာ စာရေးဆရာတွေ ရေးသားခဲ့တဲ့စာပေတွေကို လေ့လာခွင့် ခံစား ခွင့်ရခဲ့တယ်။ ဒါကြောင့် စာရေးဆရာတွေ အဆိုတော်တွေက အားဖြစ်စေခဲ့ပါတယ်။ အနုပညာဆိုတာ လူတစ်ယောက်ရဲ့ စိတ်ဓာတ် အတွက် အားပေးတစ်ခုတည်း ဆိုလည်း မများ

ပါဘူး။ လူတစ်ဦးချင်းစီမှာ စွမ်းရည်တွေရှိတဲ့ အကြောင်းကိုလည်း သိခွင့်ရတယ်။ မြေလက် အင်္ဂါ ချို့ယွင်းတာ၊ မျက်စိမမြင်ပေမယ့်လည်း ခိုင်မာတဲ့စိတ်ဓာတ်နဲ့ ကြိုးစားအားထုတ်မယ် ဆိုရင် ကြိုးစားတဲ့ အခွင့်အရေးကို ရနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်”ဟု ပြောသည်။

လူငယ်အဆိုတော် အောင်ထက်က အနု ပညာလမ်းပေါ် မလျှောက်လှမ်းမီ အလုပ် တစ်ဖက်နှင့် မိမိဝါသနာပါရာကို မဆုတ်မနစ် ကြိုးစားမှုများကို ဆွေးနွေးပွဲတွင် မျှဝေခဲ့ပြီး “လူငယ်တွေ ကိုယ့်အနာဂတ်ကို ကိုယ့်စွမ်း ကိုယ်စနဲ့ တည်ဆောက်နိုင်ဖို့လိုပါတယ်။ အလုပ်တိုင်းမှာ အခက်အခဲဆိုတာရှိတာမို့ ဘယ်လိုအခက်အခဲဖြစ်စေ ရင်ဆိုင်နိုင်ပါစေ။



လူငယ်အဆိုတော် အောင်ထက်
 ကိုယ်ဖြစ်ချင်တဲ့ အလုပ်အပေါ်မှာ အကောင်း ဆုံးကြိုးစားပြီး အောင်မြင်မှုတွေရရှိပါစေလို့ ဆုတောင်းပေးချင်ပါတယ်”ဟု ပြောသည်။
နန္ဒာဝင်း၊ မြတ်စန္ဒီ၊ ဓာတ်ပုံ-ရဲထွဋ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာပေမြင့်နှင့်အဖွဲ့၊ လေကျင်းမြို့၌ ကျင်းပမည့် The Fourth World Internet Conference သို့ တက်ရောက်ရန် ထွက်ခွာ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၂

တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ပေကျင်းမြို့၌ ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်မှ ၈ ရက်အထိ ကျင်းပမည့် The Fourth World Internet Conference သို့ တက်ရောက်ရန် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာပေမြင့်နှင့် အဖွဲ့သည် ယနေ့ ဖွန်းလွဲ ၁ နာရီ မိနစ် ၂၀ တွင် ရန်ကုန်မြို့မှ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ထွက်ခွာသွားကြသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့အား ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးမျိုးမြင့်မောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်နိုင်ငံသံရုံးမှ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဌာန ဌာနမှူး Mr. Qi Qi နှင့် ဒုတိယအတွင်းဝန် Mr. Wang Xiaofeng တို့က ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ပို့ဆောင်နှုတ်ဆက်ကြသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယအမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးမြင့်ကျော်နှင့် ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကိုကိုနိုင်တို့ လိုက်ပါသွားကြသည်။

သတင်းစဉ်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နိုင်သက်လွင်အား ကွမ်ရှီးကျွမ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ တိုင်းရင်းသားရေးရာနှင့် ဘာသာရေးရာကော်မရှင်မှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့်အဖွဲ့၊ လာရောက်တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂

တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နိုင်သက်လွင်အား ကွမ်ရှီးကျွမ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ တိုင်းရင်းသားရေးရာနှင့် ဘာသာရေးရာကော်မရှင်မှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် Mr. Lu Xianbian ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ယမန်နေ့ ညနေ ၃ နာရီတွင် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး ဧည့်ခန်းမ၌ လာရောက်တွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ လူမှုစီးပွားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ရေး၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ ရိုးရာ

ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးနှင့် ထိန်းသိမ်းကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ စာပေနှင့် ဘာသာစကားများကို ဖြန့်ဝေနိုင်ရေး၊ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ကွမ်ရှီးကျွမ်း ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ တို့ကြား နှစ်ဦးနှစ်ဖက် အကျိုးစီးပွားများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးအတွက် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် နည်းလမ်းများကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာဆွေးနွေးကြသည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မြန်မာနိုင်ငံအရေးနှင့်ပတ်သက်၍ နိုင်ငံတကာမျက်နှာစာတွင် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံက မြန်မာနိုင်ငံဘက်မှ မှန်ကန်စွာ ရပ်တည်ပေးမှုအပေါ် ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း ပြောကြားသည်။

သတင်းစဉ်

ပဟိုဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ် (အောက်မြန်မာပြည်) အရာထမ်းလောင်း အခြေခံ(အထူး)သင်တန်း အမှတ်စဉ်(၈) သင်တန်းဆင်းပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၂

အရာထမ်းလောင်းအခြေခံ (အထူး) သင်တန်း အမှတ်စဉ်(၈) သင်တန်းဆင်းပွဲအခမ်းအနားကို ယမန်နေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် ပဟိုဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ် (အောက်မြန်မာပြည်) ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းအကယ်ဒမီရတနာသိမ် ခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာဝင်းသိမ်း၊ အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်သည့် ဦးဝင်းမော်၊ ဒေါက်တာဦးပွား၊ ဆေးတက္ကသိုလ်(၁) (ရန်ကုန်) ပါမောက္ခချုပ် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ ဇော်ဝေစိုး၊ သွားဘက်ဆိုင်ရာ ဆေးတက္ကသိုလ်(ရန်ကုန်) ပါမောက္ခချုပ် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာရွှေတို့၊ ပဟိုဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ် (အောက်မြန်မာပြည်) ပါမောက္ခချုပ် ဦးအောင်တင်စိုးနှင့် တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ပဟိုဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ် (အောက်မြန်မာပြည်) သင်ကြား/စီမံဌာနများမှ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ၊ ဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည်တော်များနှင့် သင်တန်းသား သင်တန်းသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

သက်ဆိုင်ရာပညာရပ်များကို အခြေခံအားဖြင့် နားလည်သဘောပေါက်စေကာ စည်းကမ်းနှင့် ကိုယ်ကျင့်သိက္ခာကို ထိန်းသိမ်းလိုက်နာတတ်သော တာဝန်ခံမှု တာဝန်ယူမှုရှိသည့် ဝန်ထမ်းကောင်းများဖြစ်အောင် လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း။

နိုင်ငံတော်၏ မျှော်မှန်းချက်ဖြစ်သည့် တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု၊ လွှမ်းခြုံမှု(Universal Health Coverage-UHC) ကို အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် မိမိတို့

ရာ၌ အင်အားတစ်ရပ်အနေဖြင့် ပါဝင်ပြီး မိမိတို့လုပ်ငန်း တိုးတက်ရေးအတွက် ပြန်လည်အသုံးပြုနိုင်မည့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများ၊ ဆန်းစစ်မှု သုတေသနပြုလုပ်ငန်းများကို တစ်ဦးချင်းသော်လည်းကောင်း၊ လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်များနှင့် စုပေါင်း၍သော်လည်းကောင်း ဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်း ပြောကြားလိုပါကြောင်း၊ မိမိတို့သင်ယူတတ်မြောက်ထားသော ပညာရပ်များနှင့် သင်တန်းမှ သင်ကြားလိုက်သည့် အတွေ့အကြုံ

အစီအစဉ် (UNDP)၏ ပူးပေါင်းပါဝင်မှုဖြင့် ရှုလိုင် ၁၀ ရက်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ နိုင်ငံဝန်ထမ်း ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ မဟာဗျူဟာစီမံချက်ကို ထုတ်ပြန်ကြေညာနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ မဟာဗျူဟာစီမံချက် ထုတ်ပြန်ကြေညာသည့် အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က “အရည်အချင်းပြည့်ဝသည့် အတော်ဆုံးသူများကို နိုင်ငံဝန်ထမ်းလောကအတွင်း ရောက်ရှိစေရေး ဆောင်ရွက်သွားရန်”ဟု မိန့်ကြား လမ်းညွှန်ချက်

ခြင်း (Screening Test)ကို Multiple Choice Question Type ပုံစံဖြင့် အင်္ဂလိပ်စာဘာသာနှင့် သုတေသနဘာသာတို့ကို စတင် စစ်ဆေးသွားမှာဖြစ်ပြီး စစ်ဆေးမှုများမှတစ်ဆင့် အရည်အချင်းပြည့်ဝသည့် အတော်ဆုံးသူများ နိုင်ငံဝန်ထမ်းလောကအတွင်းသို့ ရောက်ရှိလာစေရန် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊

ယခုဆိုလျှင် ပဟိုဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ်များနှင့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ပြည်သူ့အုပ်ချုပ်ရေး

တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ပြည်သူ့အုပ်ချုပ်ရေး အကယ်ဒမီတို့အကြား နားလည်မှုစာချွန်လွှာ လက်မှတ်ရေးထိုး ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ သင်တန်းသား သင်တန်းသူများအနေဖြင့် သင်တန်းပြီးဆုံးပြီးနောက် ပြည်သူ့ဝန်ထမ်း ဆရာဝန်များအဖြစ် နိုင်ငံအကျိုးသယံပိုးရန် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးသည့် အချိန်မှစတင်၍ နေရာဒေသမရွေး ပြည်သူ့လူထု၏ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများကို အထူးအလေးထားဆောင်ရွက်သွားကြရန်နှင့် သင်တန်းမှ သင်ကြားပို့ချပေးလိုက်သည့် သင်ခန်းစာများ သာမက မိမိတို့၏ စီမံခန့်ခွဲမှု၊ ခေါင်းဆောင်မှု၊ ပညာရည်မြှင့်တင်မှု၊ လက်တွေ့ကျွမ်းကျင်မှုကို အထောက်အကူပြုနိုင်သော စာပေများကို ဆက်လက်ဆည်းပူးလေ့လာရင်း မိမိတို့၏ အရည်အသွေး ပိုမိုတိုးတက်လာအောင် ကြိုးပမ်းသွားကြရန် တိုက်တွန်းမှာကြားသည်။

အဆိုပါသင်တန်းသို့ လက်ထောက်ဆရာဝန်၊ လက်ထောက်ဆရာဝန် (သုတေသနအရာရှိ)၊ လက်ထောက်ဆရာဝန်(ဦးစီးအရာရှိ) အတွက် ဌာနစုမှူး(လက်ထောက်ဆရာဝန်)၊ လက်ထောက်ဆရာဝန်(သွား) ရာထူးတူများ သင်တန်းသား ၂၃၈ ဦး၊ သင်တန်းသူ ၂၇၆ ဦး စုစုပေါင်း ၅၁၄ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး သင်တန်းကာလမှာ အောက်တိုဘာ ၉ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်ထိ ရက်သတ္တရက်ပတ်ကြာ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



တာဝန်ကျရာနေရာများ၌ ပေးအပ်သည့် တာဝန်ဝတ္တရားများကို အစွမ်းကုန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရင်း လူတိုင်း ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လက်လှမ်းမီရရှိစေရေး၊ ပြည်သူ့တစ်ရပ်လုံး ကျန်းမာရေးအဆင့်မြှင့်တင်ရေးကို ဦးတည်ဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း၊ တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပညာရည်မြှင့်တင်ရေးကို အကောင်အထည်ဖော်

နှင့်အညီ နိုင်ငံဝန်ထမ်း ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ မဟာဗျူဟာစီမံချက်၊ နယ်ပယ် ၂ ဖြစ်သည့် “အရည်အချင်းကို အခြေခံ၍ စွမ်းဆောင်ရည်ရှိမှုကို ဦးစားပေးသော အလေ့အထနှင့် စနစ်များ” လုပ်ငန်းစဉ်အတိုင်း ပြည်ထောင်စု ရာထူးဝန်အဖွဲ့က ကြော်ငြာခေါ်ယူသည့် ရာထူးလျှောက်ထားသူများကို ဒီဇင်ဘာလဆန်းပိုင်းတွင် ရာထူးစာမေးပွဲ ပဏာမစစ်ဆေး

အကယ်ဒမီ Chinese Academy of Governance (CAG) တို့ ပူးပေါင်းပြီး leadership training, scientific research, policy consultation, public administration and public policy လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက်တွင် နေပြည်တော် ပြည်ထောင်စု ရာထူးဝန်အဖွဲ့ ရုံးအမှတ်(၁၇)၌ ပဟိုဝန်ထမ်း တက္ကသိုလ်များနှင့်

မြန်မာနိုင်ငံ စာဆိုတော်နေ့တွင် သက်ကြီးစာပေပညာရှင်များအား ပူဇော်ကန်တော့ပွဲ ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၂

၁၃၇၉ ခုနှစ် စာဆိုတော်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာအသင်းက သက်ကြီးစာပေပညာရှင်များအား ပူဇော်ကန်တော့ပွဲကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ မြို့တော်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ဝင်း(မနုဿကျော်ဝင်း)က စာဆိုတော်နေ့အထိမ်းအမှတ် သက်ကြီးစာပေပညာရှင်များအား ပူဇော်ကန်တော့ပွဲ အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နှုတ်ခွန်း ဆက်စကား ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာအသင်း ဘဏ္ဍာငွေရှာဖွေရေး လုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးအုန်းမောင် (မြင်းမူမောင်နိုင်မိုး)က စာဆိုတော်နေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ပိုင်းဝန်းလှူဒါန်းကြသော စေတနာရှင်အလှူရှင်များ စာရင်းကို ဖတ်ကြားပြီး ကန်တော့ခံသက်ကြီးစာပေပညာရှင်များအား အသင်းအတွင်းရေးမှူး ဦးညွန့်တင်(မောင်ငြိမ်းသူ-ကြို့ပင်ကောက်)က ကန်တော့ချီးမြှင့် တိုင်တည်ပေးကာ ဧည့်ပရိသတ်များက လက်အုပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ထို့နောက် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများကို လှူဒါန်းကြရာ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်သက်ပုံ၊ ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန် ဦးမောင်မောင်စိုး၊ မြန်မာနိုင်ငံ စာရေး



ဆရာအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ဝင်း(မနုဿကျော်ဝင်း)နှင့် တာဝန်ရှိသူများက သက်ကြီးစာပေပညာရှင် ၂၀၆ ဦးအတွက် အလှူငွေနှင့်ပစ္စည်းများကို စာပေပညာရှင်များထံ လက်ဝယ်အရောက် ပေးအပ်သည်။

လှူဒါန်းငွေကျပ် ၆၄၅၀၀၀၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်က ငွေကျပ် ၄၃၂၀၀၀၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်က ငွေကျပ် ၂၁၅၀၀၀၊ ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီက ငွေကျပ်သိန်း ၂၀၊ မြန်မာနိုင်ငံစာကြည့်တိုက် ဖောင်ဒေးရှင်းက ငွေကျပ် ၁၅ သိန်း၊ ဒေါက်တာတင်ထွန်းဦး-ဒေါက်တာခင်မိုးမိုး (စွယ်စုံမီဒီယာဂရုပ်)က ငွေကျပ် ၁၅ သိန်း၊ ဒေါက်တာဦးလှမောင် ဖောင်ဒေးရှင်း (သံအမတ်ကြီး-ငြိမ်း)က ငွေကျပ် ၁၅ သိန်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က ငွေကျပ် ၁၀ သိန်း၊ မဟာသရေစည်သူဗိုလ်ချုပ်ကြီးစိုးဝင်း(ငြိမ်း)-ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွဲ့ (မလေး-မုံရွာ) သားသမီးမြေးတစ်စုက ငွေကျပ် ၁၀ သိန်း စသည်ဖြင့် ငွေသားအလှူရှင် ၁၂၂ ဦးက ငွေကျပ် ၃၂၉၈၂၀၀၊ ပစ္စည်းအလှူရှင် ၁၄ ဦးက ငွေကျပ် ၇၅၉၄၀၀ စုစုပေါင်းအလှူရှင် ၁၃၆ ဦးက ငွေနှင့် ပစ္စည်းအပါအဝင် ငွေကျပ် ၄၀၅၈၀၀၀ အပြင် ရွှေသံလွင်မီဒီယာဂရုပ်က ကန်တော့ခံသက်ကြီးစာပေပညာရှင် ၂၀၆ ဦးအတွက် Sky Net ရုပ်/သံဖမ်းစက်တစ်လုံးစီ လှူဒါန်းကြရာ မြန်မာနိုင်ငံ စာရေးဆရာအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ဝင်း (မနုဿကျော်ဝင်း)က လက်ခံသည်။

သတင်းစဉ်

သက်ကြီးစာပေပညာရှင်များအား ပူဇော်ကန်တော့ပွဲမှ ရင်တွင်းစကားသံများ

မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာအသင်းက ကြီးမှူးကျင်းပသည့် ၁၃၇၉ ခုနှစ် မြန်မာနိုင်ငံစာဆိုတော်နေ့ သက်ကြီးစာပေပညာရှင်များအား ပူဇော်ကန်တော့ပွဲအခမ်းအနားကို ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ရန်ကုန်မြို့၊ မြို့တော်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ သက်ကြီးစာပေပညာရှင်များ ပူဇော်ကန်တော့ပွဲသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် ကန်တော့ခံသက်ကြီးစာပေပညာရှင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူတို့၏ ရင်တွင်းစကားသံများကို မြန်မာ့သတင်းစဉ်မှ မေးမြန်းထားပါသည်။



ဦးမောင်မောင်စိုး



ဒေါက်တာသန်းဦး



ဦးဝင်းမောင်(မင်းယုဝေ)



ဦးတင်လှိုင်(လယ်တွင်းသားစောချစ်)



ဒေါက်တာရီရီလှ(ယုဝတီခင်ဦး)



ဦးမောင်မောင်

ဦးမောင်မောင်စိုး (ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန်)

ဒီလိုပွဲမျိုးက လုပ်သင့်လုပ်ထိုက်တဲ့ပွဲပါ။ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က တလေးတစားနဲ့ ကန်တော့တယ်။ လူကိုယ်တိုင်တွေ့ မလာနိုင်ဘူး။ ဒါပေမယ့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းတွေကန်တော့တဲ့အတွက် ကြည်နူးရတယ်ပေါ့ဗျာ။ ပြည်သူရယ်၊ တပ်မတော်ရယ်၊ စာပေရဲ့အဖိုးကြီးအောက်မှာ အတူတူရှိနေကြတယ်။ စာတတ်ပေတတ် ပညာရပ်တောထဲမှာ အတူတူရှိနေကြတယ်ဆိုတာ တကယ့်ကိုကြည့်နူးစရာပါ။

လူတွေရဲ့ ကောင်းကျိုးကိုလုပ်ပါလို့ ကျွန်တော်အမြဲတမ်းပြောတယ်။ ဒီလိုကောင်းကျိုးတွေ ဘယ်ကလာသလဲဆိုရင် ဉာဏ်ကလာတယ်။ ပညာရပ်ကလာတယ်။ ဉာဏ်ပညာရဲ့ရေသောက်မြစ်က စာပေပဲ။ စာပေမှ မတင့်တယ်ဘူးဆိုရင် လူမျိုးလည်း မမြင့်နိုင်ဘူး။ ဒါကြောင့် လူငယ်တွေအနေနဲ့ စာများများဖတ်စေချင်တယ်။ စာဖတ်တဲ့အခါမှာလည်း လူတွေရဲ့ကောင်းကျိုးအတွက် မေတ္တာထားဖတ်စေချင်တယ်။ စာဖတ်ပြီး မေတ္တာမထားနိုင်ရင် အလကားပဲ။

မေတ္တာနဲ့ယှဉ်ပြီး စာဖတ်ကြရင် ကမ္ဘာလောကဟာ ငြိမ်းချမ်းပြီး မတိုးတက်နိုင်စရာ မရှိဘူး။ ကျွန်တော်တို့အချစ်အမြတ် ပြဿနာတွေက အဲဒီအပေါ်မှာ အရင်းခံတယ်။ စာဘယ်လောက်တတ်တတ် မေတ္တာမထားနိုင်ဘူးဆိုရင် မအေးချမ်းနိုင်ဘူး။ ဒါပေမယ့် စာများများဖတ်လို့ရင် အတ္တက လျော့လျော့သွားတယ်။ လူငယ်တွေကို စာလည်းဖတ်ကြပါ။ လူတွေရဲ့ ကောင်းကျိုးကိုလည်း လုပ်ကြပါ။ ဘယ်သူ့အတွက်ဖြစ်ဖြစ် မေတ္တာထားပြီးလုပ်ပေးမယ်ဆိုရင် တိုင်းပြည်တိုးတက်ပါမယ်။ အဲဒီလို တိုင်းပြည်တိုးတက်ဖို့ဆိုတာကလည်း စာပေက အဓိကအခြေခံပါတယ်။

ဒေါက်တာသန်းဦး

၁၉၅၀ ပြည့်နှစ်လောက်ကတည်းက ရန်ကော်တို့ လင်းယုန်တို့ လူထုတို့မှာ စာရေးခဲ့တာပါ။ အခုထက်ထိလည်း ရေးတုန်းပါပဲ။ စာရေးတဲ့သူတွေ ရေးဖော်ရေးဖက်ပုဂ္ဂိုလ်တွေ ပြန်ဆိုရတဲ့အတွက် ဝမ်းမြောက်ပါတယ်။ စာပေပညာရှင်တွေကို အခုလို ကန်တော့ရတဲ့အတွက် အလွန်ဝမ်းမြောက်ပါတယ်။ ကိုယ့်

မျိုးဆက်သစ်စာရေးဆရာတွေကို တာဝန်လွှဲပြောင်းပေးချင်တယ်။ လူငယ်မျိုးဆက်သစ်တွေအနေနဲ့ ကြိုးစားပါလို့ ပြောချင်တယ်။

တို့တို့ပြောရရင် ကြိုးစား၊ ရိုးသား၊ နိုးကြားပါလို့ပြောချင်တယ်။ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု သမိုင်းအစဉ်အလာမပျက်၊ စာပေအစဉ်အလာမပျက် ပညာအစဉ်အလာမပျက် သုံးခုကို ထိန်းပါလို့ပြောချင်တယ်။ နိုင်ငံကြီးလည်း ငြိမ်းချမ်းပါစေ၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ပါစေလို့ ဆုမွန်ကောင်းတောင်းပါတယ်။ အခုလိုပွဲမျိုးလုပ်ပေးတဲ့အတွက် ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာဖြစ်ပါတယ်။ မျိုးဆက်သစ်တွေအနေနဲ့ စာပေကို များများဖတ်ပါ။ ဗဟုသုတတွေ တိုးပွားလာပါမယ်လို့ပြောချင်ပါတယ်။

ဦးဝင်းမောင်(မင်းယုဝေ)

အခုလို သက်ကြီးစာဆိုတွေကို ကန်တော့တယ်ဆိုတာ မြန်မာပြည်တစ်ပြည်ပဲ ရှိတာပါ။ ကမ္ဘာမှာ မရှိပါဘူး။ မြန်မာက ထူးထူးချွန်ချွန်လုပ်နိုင်တာကို ဂုဏ်ယူလို့ မဆုံးပါဘူး။ မင်္ဂလာတရားတော်နဲ့အညီ ကန်တော့ကြတဲ့အတွက် မိမိထက်အသက်၊ ဝါကြီးတဲ့သူတွေကို ကန်တော့ခြင်းဟာ မြတ်စွာဘုရားမင်္ဂလာတရားတော်နဲ့ အလွန်ညီညွတ်ပါတယ်။ ဗဟုသုတဆိုတဲ့ သုတစာပေတွေများနေတယ်။ ရသစာပေကနည်းနေတယ်။ ဒါကြောင့် ရသစာပေတွေလည်း ရေးကြပါလို့ တိုက်တွန်းချင်ပါတယ်။ လူငယ်တွေ စာဖတ်နည်းကြတယ်။ စာတွေများများ ဖတ်ကြပါ။ လူတွေစာဖတ်များလာအောင် လှုံ့ဆော်ပေးကြပါ။

ဦးတင်လှိုင်(လယ်တွင်းသားစောချစ်)

ကန်တော့ရတဲ့အတွက် အင်မတန်ဝမ်းသာ ကြည်နူးမှုဖြစ်ပါတယ်။ ဆရာကြီးတွေကို ထိုက်ထိုက်တန်တန် ပူဇော်ကန်တော့ခံနိုင်အောင် အစွမ်းကုန်ကြိုးစားခဲ့တဲ့အတွက် အားလုံးပြည့်စုံအောင် ကန်တော့နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ကိုယ်တိုင်က ယာယီမြောက် လာပြီးကန်တော့ချင်လို့ လာကန်တော့တာပါ။ လူငယ်စာရေးဆရာတွေကို ပြောချင်တာကတော့ စာတွေများများ ကိုယ်တိုင်လည်းဖတ်ပါ။ များများတွေးပြီးတော့ များများရေးပါ။ ရေးသမျှလည်း လူများရဲ့ကောင်းကျိုးအတွက် စေတနာနဲ့ရေးနိုင်တဲ့ စာကောင်းများ ဖြစ်ပါစေလို့ ပြောချင်ပါတယ်။ လူငယ်တွေ ဗဟုသုတတိုးတက်ဖို့ စာများများဖတ်ပါလို့ စာတွေအများကြီး

ဖတ်ရင် ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် မြှင့်တင်ပြီးသား ဖြစ်ပါတယ်။ စာဖတ်ပြီး မြင့်လာရင် ကိုယ့်ပတ်ဝန်းကျင်က လူတွေကို စာဖတ်သူတွေဖြစ်အောင် မြှင့်တင်ကြိုးပမ်းပေးကြပါ။ တိုင်းပြည်နဲ့လူမျိုးအတွက် လူငယ်တွေ ကောင်းကျိုးပြုပြီး အောင်မြင်ပါစေလို့ ပြောချင်ပါတယ်။

ဒေါက်တာရီရီလှ (ယုဝတီခင်ဦး)

ဒီကန်တော့ပွဲက နှစ်စဉ်ကျင်းပပါတယ်။ တက်ရောက်ရတဲ့အတွက် ဝမ်းသာပါတယ်။ စာရေးဆရာတွေပြန်လည်ဆိုတဲ့တွေ့ရတယ်။ မျိုးဆက်သစ်လူငယ်တွေ စာဖတ်ရမှာပါ။ အခု စာပေပွဲတော်တွေလုပ်ပေးတာ သိပ်ဝမ်းသာတယ်။ စာဖတ်မှ သူတို့လေးတွေရဲ့ အနာဂတ်တွေကောင်းမယ်။ ထူးချွန်မယ့် လူအရင်းအမြစ်တွေဖြစ်မယ်။ စာပေက အင်မတန်မှ အရေးကြီးတယ်။ စာပေပွဲတော်တွေ၊ လူငယ်တွေ၊ လူရည်ချွန်တွေကို ပွဲတော်တွေ လုပ်ပေးခြင်းအားဖြင့် နိုင်ငံတော်ကြီး အစစအရာရာ တိုးတက်မှာပါ။ ပညာအလိမ္မာစာပေရှိမှ စာပေ၊ ယဉ်ကျေးမှု တိုးတက်မှာပါ။

ဦးမောင်မောင် (ဥက္ကဋ္ဌ၊ မြန်မာနိုင်ငံ စာကြည့်တိုက်များဖောင်ဒေးရှင်း)

ဒီလိုကန်တော့တယ်ဆိုတာက မင်္ဂလာတစ်ပါးပါပဲ။ စာရေးဆရာတွေ တစ်နှစ်တစ်ခါတွေ့ဖို့ လုပ်ပေးတဲ့ တာဝန်ရှိသူတွေ၊ အလှူရှင်တွေ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ အရေးကြီးတာက လူငယ်တွေ စာဖတ်ဖို့ပဲ။ စာဖတ်ရင် စာရေးတဲ့အခါမှာတောင် တန်ဖိုးမြင့်တဲ့စာဖြစ်နိုင်ဘူး။ စာများများဖတ်လေ တန်ဖိုးရှိလေပဲ။ ဒါကြောင့် အားလုံးကို ပြောချင်တာက စာများများဖတ်ပါလို့။ စာဖတ်ခြင်းအားဖြင့် ဘက်စုံတိုးတက်နိုင်မယ်။ မြန်မာနိုင်ငံစာကြည့်တိုက်များဖောင်ဒေးရှင်း ဥက္ကဋ္ဌအနေနဲ့ စာမတတ်သူ ပပျောက်ရေး ဆောင်ပုဒ်နဲ့အညီ ဆောင်ရွက်နေတယ်။ ကျေးဇူးစာကြည့်တိုက်တွေဖွံ့ဖြိုးဖို့ အများကြီး လုပ်နေတယ်။ မြို့ပြတင်မက ကျေးရွာက ပြည်သူတွေလည်း စာဖတ်ပြီး စာတတ်မှ တိုင်းပြည်တိုးတက်မယ်။ မဟုတ်ရင် အလိမ်ခံနေရမယ်။ ဒါကြောင့် စာဖတ်ဖို့ကို အဓိက ဦးစားပေးပြောချင်ပါတယ်။

သတင်း-ရီရီမြင့်၊ ဥပ္ပာသနံ၊ ဓာတ်ပုံ-ဇော်မင်းလတ်



နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင်နှင့်ဇနီး ဆရာတော်များအား လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြစဉ်။

ကျေးဇူးတော်ရှင် လယ်တီဆရာတော်ကြီး၏ (၁၇၁)နှစ်မြောက် မွေးနေ့အထိမ်းအမှတ်နှင့် (၉၉)ကြိမ်မြောက် ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူပွဲကို ယမန်နေ့မုန့်လွဲ ၂ နာရီခွဲတွင် ပျဉ်းမနားမြို့နယ် ရန်အောင်(၁)ရပ်ကွက်ရှိ မဟာလယ်တီစံကျောင်း တိုက်၌ ကျင်းပသည်။

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂

ကျေးဇူးတော်ရှင် လယ်တီဆရာတော်ကြီး၏ (၁၇၁)နှစ်မြောက် မွေးနေ့အထိမ်းအမှတ်နှင့် (၉၉)ကြိမ်မြောက် ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူပွဲကို ယမန်နေ့မုန့်လွဲ ၂ နာရီခွဲတွင် ပျဉ်းမနားမြို့နယ် ရန်အောင်(၁)ရပ်ကွက်ရှိ မဟာလယ်တီစံကျောင်း တိုက်၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ နေပြည်တော်တိုင်းသံယနာယကအဖွဲ့ အကျိုးတော်ဆောင် ပျဉ်းမနားမြို့ မဟာလယ်တီစံကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယက အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ ဘဒ္ဒန္တ ကုန္ဒာဝုဓ မထေရ်မြတ်ထံမှ ငါးပါးသီလခံယူ ဆောက်တည်ကြပြီး ဆရာတော်များ ရွတ်ပွားသရဇ္ဈာယ်သည့် မေတ္တာသုတ်ပရိတ်တရားတော်များ နာယူကြသည်။ ထို့နောက် ဆရာတော်များ အား လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြပြီး ရေစက်သွန်းချ အမျှပေးဝေကြသည်။

ယင်းနောက် ကျောင်းပေါင်း ၈၇ ကျောင်းမှာ ပင့်သံယာ ၂၂၇ ပါးနှင့် ကျောင်း ၁၀ ကျောင်းမှ သီလရှင် ၂၂၀ ပါးတို့ကို ဆွမ်းဆန်စိမ်းနှင့် လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းတို့ကို လောင်းလှူကြသည်။

အခမ်းအနားသို့ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင်နှင့်ဇနီး၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်များနှင့် ၎င်းတို့၏ဇနီးများ၊ သာသနာရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမြင့်ဦး၊ နေပြည်တော်အဆင့်၊ ခရိုင်အဆင့်၊ မြို့နယ် အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် စေတနာရှင်အလှူရှင်များက ကြွရောက်လာကြသော ဆရာတော်၊ သံယာတော် များနှင့် သီလရှင်များအား ဆွမ်းဆန်စိမ်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လောင်းလှူကြသည်။

သတင်းစဉ်

လူငယ်ဘက်စုံပွံ့ ပြီးရေးပွဲတော်တွင် ဟောပြောဆွေးနွေးသွားမည့် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ပါမောက္ခများ၏ စကားသံများ

(ယမန်နေ့မှအဆက်)

ဒေါက်တာထွန်းကို (ပါမောက္ခ/ဌာနမှူး၊ ပထဝီဝင်ဌာန၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်)

ကျွန်တော်တို့ ဌာနအနေနဲ့ လက်ရှိသင်ကြားပေးနေတဲ့ ဘာသာရပ်က ဝိဇ္ဇာဘွဲ့(ပထဝီ)ဖြစ်ပါတယ်။ အခု ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ပညာသင်နှစ်မှာတော့ အသစ်ဖွင့်လှစ်မယ့် Bachelor of Environmental Study ဆိုတဲ့ ဘာသာရပ်နဲ့ ပုံမှန် မဟာဘွဲ့နဲ့ ပါရဂူဘွဲ့ သင်တန်းတွေလည်း သင်ကြားပေးနေ ပါတယ်။ အခုကတော့ ဒီပလိုမာသင်တန်းတစ်ခုလည်း ဖွင့်လှစ်ထားပါတယ်။ ပထဝီဝင်ဘာသာရပ်အတွက်က တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းရမှတ် ၂၆၅ မှတ်၊ အင်္ဂလိပ်စာရမှတ် ၆၀ သတ်မှတ်ထားပါတယ်။ Environmental Study အနေနဲ့ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းရမှတ် ၃၈၈ မှတ်၊ အင်္ဂလိပ်စာ ၆၅ မှတ် သတ်မှတ်ထားပြီး ကျောင်းသားဦးရေ ၅၀ စီ လက်ခံထားပါတယ်။ ပထဝီဝင်ဘာသာရပ်ကိုက လူထုကို Special Thinking ပေးချင်တဲ့ ဘာသာရပ်ပါ။ တစ်နည်း အားဖြင့် ကမ္ဘာမြေပြင်မှာရှိနေတဲ့ တည်နေရာတွေရဲ့ အရေးပါမှုပေါ်မူတည်ပြီး လူမှုအကျိုးစီးပွားကို ဆောင် ရွက်ရတဲ့ ဘာသာရပ်ဖြစ်တဲ့အတွက် လူနဲ့ သဘာဝပတ်ဝန်း ကျင်ဆက်စပ်မှုကို အဓိက လေ့လာတာပါ။ ကမ္ဘာမြေပြင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကိစ္စရပ်တွေဟာ ဒီဘာသာရပ်ရဲ့ နည်းပညာ၊ အတွေးအခေါ်တွေကို လက်တွေ့အသုံးချလို့ ရပါတယ်။ Environmental Study တတော့ အခု နောက်ပိုင်းမှာမှ ခေတ်စားလာတဲ့ ဘာသာရပ်တစ်ခုပါ။ Environmental Studyနဲ့ ဘွဲ့ရလာပြီး လေ့ကျင့်သင်ကြား ပေးလိုက်တဲ့ ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေဟာ အစိုးရ နဲ့ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းတွေ၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်း ရေးလုပ်ငန်းတွေ၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် စဉ်ဆက်မပြတ် ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းတွေ မှာပါ အမြဲတမ်းအသုံးတည့်နေမှာပါ။ တစ်နည်းအားဖြင့် လူထုကြားမှာ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကို ထိန်းသိမ်းရ မယ်ဆိုတဲ့ အသိပညာကိုပေးပြီး ဆောင်ရွက်ရမယ့် နည်း လမ်းတွေနဲ့ အနာဂတ်မှာ ရေရှည်တည်တံ့တဲ့ ပတ်ဝန်းကျင် တစ်ခု တည်ဆောက်နိုင်ဖို့အတွက် ဒီဘာသာရပ်က လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးပါတယ်။ ဒီပထဝီဘာသာရပ်က Special Thinkingပေးပြီး Environmental Study က ကမ္ဘာမြေပြင်ရဲ့ သဘာဝဆက်စပ်ပြောင်းလဲမှု အခြေ အနေတွေကို သင်ကြားပေးပါတယ်။ ဒီနှစ်ခုကိုပေါင်းစပ် လိုက်ရင် ရရှိလာမှာက ဒေသဖွံ့ဖြိုးမှုပါ။ ကျွန်တော်တို့ နေထိုင်ရာ ကမ္ဘာမြေကြီး စဉ်ဆက်မပြတ် ရှင်သန်နေထိုင် ဖို့အတွက် ဒီဘာသာရပ်နှစ်ခုကို အချိုးညီစွာ ပေါင်းစပ်မယ် ဆိုရင် ကျွန်တော်တို့ရဲ့ လူမှုဘဝတွေဟာ အမြဲတမ်းစိမ်း လန်းပြီး ရေရှည်တည်တံ့နေမှာပါ။

ဒေါက်တာစံရွှေ(ပါမောက္ခ/ဌာနမှူး၊ ရှေးဟောင်းသုတေသန ပညာဌာန၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်)

ကျွန်တော်တို့ ဘာသာရပ်ကို တက်ရောက်ချင်တယ် ဆိုရင် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းရမှတ် ၃၈၀၊ အင်္ဂလိပ်စာ ရမှတ် ၆၀ သတ်မှတ်ထားပြီး ကျောင်းသားဦးရေ ၅၀

လက်ခံသင်ကြားပါတယ်။ ဘွဲ့ရပြီးသွားတဲ့ ကျောင်းသား အများစုက တက္ကသိုလ်မှာဆရာအဖြစ် အလုပ်ပြန်ဝင် နေကြသလို သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာနလို ဝန်ကြီးဌာနတွေမှာ အလုပ်ဝင်ကြတာများပါတယ်။ တချို့က လည်း ဧည့်လမ်းညွှန်တွေအဖြစ် လုပ်ကိုင်နေကြပါတယ်။ ဒီဘာသာရပ်က အင်မတန်စိတ်ဝင်စားဖို့ကောင်းပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံကလည်း ရှေးဟောင်းအမွေအနှစ်တွေ ပေါများတဲ့နိုင်ငံဖြစ်ပါတယ်။ အမွေအနှစ်တွေကို ရေရှည် တည်တံ့အောင် ထိန်းသိမ်းရမယ့် တာဝန်ရှိပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ဘာသာရပ်က ရှေးဟောင်းအမွေအနှစ်တွေ တည်တံ့အောင် ဘယ်လိုထိန်းသိမ်းရမယ်ဆိုတာတွေကို အဓိကထားပြီး သင်ကြားတယ်။ ခရီးသွားလုပ်ငန်းတွေ ဖွံ့ဖြိုးအောင်လည်း သင်ကြားတယ်။ ကျောင်းသားတွေ အနေနဲ့လည်း တစ်နည်းအားဖြင့် မိမိတို့ ရပ်ရွာဒေသမှာရှိတဲ့ ရှေးဟောင်းအမွေအနှစ်တွေကို ရေရှည်တည်တံ့အောင် ထိန်းသိမ်းနိုင်မယ်ဆိုတဲ့ အသိပညာတွေကို ရရှိမှာဖြစ်ပါ တယ်။

ဒေါက်တာအောင်ကျော် (ပါမောက္ခ၊ သင်္ချာဌာန၊ ရန်ကုန် တက္ကသိုလ်)

ကျွန်တော်တို့ ဌာနကတော့ သင်္ချာဘာသာရပ်တွေကို နိုင်ငံတကာ သင်ရိုးညွှန်းတမ်းတွေအတိုင်း ကျောင်းသား ဦးရေ ၁၀၀ လက်ခံသင်ကြားနေပါတယ်။ ကျောင်းသားတွေ ကြိုးစားရင် ကြိုးစားသလို အမြင်ဆုံးပါရဂူဘွဲ့အထိ ပေးပါ တယ်။ အခြေခံပညာက ဆရာများအတွက် မွမ်းမံဒီပလိုမာ သင်တန်းတွေပေးနိုင်အောင် ကြိုးစားနေပါတယ်။ သင်္ချာ ဘာသာရပ်က အခြေခံစဉ်းစားတွေးခေါ်မှု၊ ကြောင်းကျိုးဆက် စပ် စဉ်းစားတွေးခေါ်မှုတွေအပြင် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ရင်ကျက် မှုတွေရသွားမှာပါ။ ဘာသာရပ်ရဲ့ အားသာချက်က စိတ်ကူး စိတ်သန်းတွေကို ဦးစားပေးပြီး လုပ်ရတဲ့အတွက် ဘဝ အတွက်လည်း အထောက်အကူတွေရမှာပါ။

ဒေါက်တာရေချမ်း (ပါမောက္ခ၊ ရူပဗေဒဌာန၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်)

ကျွန်တော်တို့ ဘာသာရပ်ကို တက်ရောက်ဖို့ဆိုရင် ဝင်ခွင့်စာမေးပွဲဖြေရပါတယ်။ ရူပဗေဒဘာသာရပ်ကို ဂုဏ်ထူးထွက်တဲ့ အမှတ်မြင့်တဲ့ ကျောင်းသားတွေကို လက်ခံပါတယ်။ ပထမနှစ်အတွက် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း အောင်မြင်တဲ့ကျောင်းသား ၁၀၀ ခေါ်ပါတယ်။ အဓိက ပေးနေတဲ့ ဘွဲ့တွေကတော့ B.Sc၊ B.Sc(Hons)၊ မဟာဘွဲ့၊ ပါရဂူဘွဲ့တွေအပြင် ဒီပလိုမာသင်တန်းတွေလည်း သင်ကြားပို့ချပေးနေပါတယ်။ ရူပဗေဒဘာသာရပ်ကို Father of Science လို့ ခေါ်ပါတယ်။ ဘယ်လို အသက် မွေးဝမ်းကျောင်းပညာရပ်ကိုမဆို ဆက်လက်ဆည်းပူးနိုင်ပြီး သိပ္ပံပညာနဲ့ဆိုင်တဲ့ လုပ်ငန်းတွေ၊ အသက်မွေးမှု ဘာသာ ရပ်တွေ အားလုံးမှာ ဝင်ရောက်အလုပ်လုပ်ကိုင်နိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒေါက်တာဒေဝအောင်(ပါမောက္ခ/ဌာနမှူး၊ ဘူမိဗေဒဌာန၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်)

ကျွန်တော်တို့ ဌာနကတော့ အဓိကအားဖြင့် ဘူမိ



ဒေါက်တာထွန်းကို



ဒေါက်တာစံရွှေ



ဒေါက်တာအောင်ကျော်



ဒေါက်တာရေချမ်း



ဒေါက်တာဒေဝအောင်



ဒေါက်တာအေးဖေ

ဗေဒဘာသာရပ်တွေကို သင်ကြားပေးနေပါတယ်။ ဘွဲ့ကြို တန်း၊ ဒီပလိုမာတန်းတွေ၊ မဟာတန်းတွေ ပါရဂူတန်းအထိ ပါပါတယ်။ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးမှု အစီအစဉ် အောက်မှာ ဖွင့်လှစ်တဲ့ ကျောက်မျက်ခွဲခြားခြင်း ဒီပလို မာသင်တန်းလည်း ပါဝင်ပါတယ်။ ဘူမိဗေဒပညာရပ်ကို တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းရမှတ် ၄၀၀၊ ဓာတု၊ ရူပ ဘာသာရပ် မှာ တစ်ခုမဟုတ်တစ်ခုက ရမှတ် ၇၀ အဓိကသတ်မှတ်ထား ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ တိုင်းပြည်က သယံဇာတပေါကြွယ်ဝ တဲ့ တိုင်းပြည်ဖြစ်ပါတယ်။ ဘူမိဗေဒဘာသာရပ်နဲ့ ဘွဲ့ရခဲ့ ရင် သယံဇာတ ရှာဖွေရေးလုပ်ငန်းတွေ၊ ရေနံရှာဖွေရေး၊ ဇလဘူမိဗေဒဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းတွေမှာ ဝင်ရောက်လုပ်ကိုင် နိုင်ပြီး အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်း အများကြီးရှိတဲ့ လုပ်ငန်းဖြစ်ပါတယ်။ ဘူမိဗေဒဘာသာရပ်နဲ့ တိုင်းပြည်ကို တည်ဆောက်ဖို့ ကျောင်းသားတွေကို ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါတယ်။

ဒေါက်တာအေးဖေ (ပါမောက္ခ/ဌာနမှူး၊ ရုက္ခဗေဒဌာန၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်)

ကျွန်တော်တို့ ဌာနအနေနဲ့ ရုက္ခဗေဒဘာသာရပ်နဲ့ အနုဇီဝဗေဒဘာသာရပ်တွေကို သင်ကြားပို့ချပေးပါတယ်။ အခုပညာသင်နှစ်မှာ ဒုတိယနှစ် ဝိဇ္ဇာသိပ္ပံအောင်မြင်တဲ့

သူတွေ၊ ဘယ်ဘာသာရပ်ကမဆို အောင်မြင်တဲ့သူတွေကို ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ သိပ္ပံပညာရပ်ကို သင်ကြားပေးဖို့လည်း စီစဉ်နေပါတယ်။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်မှာ ရုက္ခဗေဒနဲ့ အနုဇီဝဗေဒ ဘာသာရပ်တွေကို တက်ချင်တယ်ဆိုရင် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းမှာ ဇီဝဗေဒဘာသာရပ်ကို ဂုဏ်ထူး ထွက်ရပါမယ်။ အမှတ်ပေါင်းအားဖြင့် ၄၀၀ နဲ့ အထက်ရရင် တက်လို့ရပါတယ်။ ရုက္ခဗေဒဘာသာရပ်အတွက် အယောက် ၁၀၀ ကန့်သတ်ထားပါတယ်။ အနုဇီဝဗေဒ ဘာသာရပ်အတွက်ကတော့ ဦးရေ ၅၀ ကန့်သတ်ထားပါ တယ်။ ရုက္ခဗေဒဘာသာရပ် ဆိုကတည်းက အပင်လောက အကြောင်းကို သိပ္ပံနည်းကျ လေ့လာတဲ့ပညာရပ်ဖြစ်ပြီး ရုက္ခဗေဒဘာသာရပ်ကို လေ့လာခြင်းအားဖြင့် အပင်ထွက် ပစ္စည်းတွေ၊ ဆေးဖက်ဝင်အပင်တွေ၊ စိုက်ပျိုးရေးမှာ အသုံး ဝင်တဲ့ ပစ္စည်းတွေ၊ စားသုံးပင်တွေ ၊ အပင်အကြောင်းကို လေ့လာရုံတင်မကပါဘူး အပင်နဲ့ ဆက်သွယ်တဲ့ ပတ်ဝန်း ကျင်အကြောင်းကိုပါ လေ့လာတဲ့ ပညာရပ်တစ်ခုဖြစ်ပါ တယ်။ ရုက္ခဗေဒဘာသာရပ်နဲ့ ဘွဲ့ရပြီးရင် လုပ်နိုင်တဲ့ အလုပ် အကိုင်အခွင့်အလမ်းတွေက မြောက်မြားစွာရှိပါတယ်။

အင်တာဗျူး - နန္ဒာဝင်း၊ ဓာတ်ပုံ- ရဲထွဋ်

ပြည်တွင်းရေးရာ

* ရှေ့ဖို့

ထိုပြင် RC ခန်းမ၌ အခရာအမျိုးသမီးအဖွဲ့၏ “လူငယ် လိင်မှုရေးရာနှင့် တန်ဖိုး” ဆွေးနွေးပွဲနှင့် ပြဇာတ်ဖျော်ဖြေ မှုများ၊ ရုပ်ရှင်သရုပ်ဆောင်ခိုင်နှင်းဝေ ပရဟိတအဖွဲ့၏ “နိဂုံးမဲ့ပန်းကလေးများ၊ လိုအပ်နေသော မေတ္တာတရား နှင့် စာနာပေးပါ” ပြဇာတ်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အမျိုးသမီးရေးရာကော်မတီ မွေးကင်းစကလေးငယ်များ စွန့်ပစ်ခြင်းမှ ကာကွယ်တားဆီးရေးအဖွဲ့၏ “မိသားစု ရင်ခွင်မှာ ရှင်သန်ခွင့်ပေးပါ” ဉာဏ်စမ်းပပေတို့ အစီအစဉ် များနှင့် လူငယ်ဆိုင်ရာ အသိပညာပေးအစီအစဉ်များကို လည်း လူငယ်ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စိတ်ဝင်တစား ပါဝင်အားပေးကြည့်ရှုကြသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် စာပေဆိုင်ရာ လှုပ်ရှားမှုများအဖြစ် စီးပွားရေးတက္ကသိုလ် ပင်လုံဆောင်၊ နီလာရတုခန်းမ၌ အင်္ဂလိပ်စာစွမ်းရည်ပြိုင်ပွဲများ၊ ကျပန်းစကားပြောပြိုင်ပွဲ များနှင့် RC ခန်းမ၌ လူငယ်အဆိုတော် အောင်ထက်နှင့်၊ စာရေးဆရာမ ပုညခင်တို့က “အနုပညာလိုက်စား လူငယ် များ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဟောပြောပွဲများကို ကျင်းပခဲ့ရာ လူငယ်ထုများက ခန်းမပြည့်သည်အထိ စိတ်ဝင်တစား တက်ရောက်ပြီး ပါဝင်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

အနုပညာဆိုင်ရာ လှုပ်ရှားမှုများအဖြစ် ဝိဇ္ဇာခန်းမရှေ့

နှင့် ဝိဇ္ဇာခန်းမအတွင်း၌ ကချင်တိုင်းရင်းသားရိုးရာအက၊ မြန်မာ့ဆုတောင်းယိမ်းအက၊ ကယားတိုင်းရင်းသားရိုးရာ အက၊ ရွှေခြေချင်းနှင့် မဟာဆန်သူယိမ်းအက၊ ကရင် တိုင်းရင်းသားရိုးရာအက၊ ဆွမ်းတော်ဗျို ယိမ်းအက၊ တူနှစ်သွယ် နှစ်ပါးသွားအက၊ ချင်းတိုင်းရင်းသားရိုးရာ ပါးညပ်အကတို့ဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ပြီး Portrait လူ၊ ဓာတ်ပုံပုံတူပန်းချီရေးဆွဲခြင်း၊ Caricature ရုပ်ပြောင်ပုံများ ရေးဆွဲခြင်း၊ ပို့စကတ်များရေးဆွဲခြင်းတို့ကိုလည်း ထည့်သွင်း စီစဉ်ခဲ့ရာ လူငယ်များ စိတ်ဝင်တစား ကြည့်ရှုအားပေးကြ သည်။

အသိပညာပေးအစီအစဉ်များအဖြစ် ဝိဇ္ဇာခန်းမရှေ့၌ တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုများ၏ ဝတ်စားဆင်ယင်မှု၊ ရိုးရာ တူရိယာများ၊ ရိုးရာအစားအစာများနှင့် Landmark များ၏ ဓာတ်ပုံများနှင့် ဗီဒီယိုပြသခြင်း၊ တိုင်းရင်းသား ရုပ်မျိုးတို့၏ အမျိုးသား အမျိုးသမီးဝတ်စုံများကို ရုပ်တုများတွင် ဝတ်ဆင်၍ ထင်ရှားသည့် တူရိယာများနှင့်အတူ ခင်းကျင်း ပြသခြင်း၊ မြန်မာတိုင်းရင်းသားဝတ်စုံများ ဝတ်ဆင်၍ ဓာတ်ပုံရိုက်ခြင်း၊ ဉာဏ်စမ်းပပေခန်းများ ဖြေဆိုခြင်း နှင့် တိုင်းရင်းသား အမျိုးသား အမျိုးသမီး ရုပ်တုများနှင့် ဓာတ်ပုံရိုက်ကူးခြင်းအစီအစဉ်များကို ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

Science Fair ပြခန်းများပြသခြင်းအဖြစ် ဘွဲ့နှင့်



လူငယ်ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေးပွဲတော်တွင် ခင်းကျင်းပြသထားသော ပြခန်းများတွင် လေ့လာနေသူများအား တွေ့ရစဉ်။



လူငယ်ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေးပွဲတော်တွင် အားကစားပြိုင်ပွဲများ ကျင်းပနေသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

သဘင်ခန်းမနှင့် စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်အကြားရှိ ပြခန်း များတွင် လူငယ်များထိတွေ့ပြသထားသည့် သိပ္ပံပစ္စည်း များနှင့် အိုင်တီပစ္စည်းများသည် လူငယ်ထုတို့အတွက် စိတ်လှုပ်ရှားအားတက်ဖွယ်ဖြစ်ခဲ့သည်။

စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်ရှေ့တွင် ခင်းကျင်းပြသထားသည့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းပြခန်းများကလည်း ကုမ္ပဏီ များမှ လိုချင်သည့် လုပ်သားများ၏ အရည်အချင်း၊ လိုအပ် ချက်ကို လူငယ်ထုက သိရှိပြီး အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း များကို ချိတ်ဆက်နိုင်ရန် သတင်းအချက်အလက်များလည်း ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

အဓိပတိလမ်းမတစ်လျှောက်တွင် ပြသထားသည့် လူငယ်စံပြရိပ်သာ၊ မူးယစ်ဆေးဝါး ပညာပေးပြခန်းများ၊ ကလေးသူငယ်စွန့်ပစ်မှု ပပျောက်ရေးဆိုင်ရာ ပြခန်းများ အပါအဝင် အသိပညာပေးပြခန်းများသည် လူငယ်ထု အတွက် စိတ်ဝင်စားဖွယ်ဖြစ်သလို နိဂုံးမဲ့ပန်းကလေးများ၊ အစားအသောက်များ၊ လက်မူပညာပစ္စည်းများ၊ သိပ္ပံ ဆိုင်ရာ ပစ္စည်းပြခန်း၊ ပုံတူပန်းချီရေးဆွဲခြင်း ပြခန်းများ တွင်လည်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူ လူငယ်များဖြင့် အထူး စည်ကားလျက်ရှိသည်။

လူငယ်ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေးပွဲတော်သည် လူငယ်များ

အတွက် အသိပညာပဏာမများ ဖြည့်ဆည်းပေးရုံသာမက လူငယ်ထုတစ်ရပ်လုံး ပျော်ရွှင်နိုင်ရေးအတွက်လည်း စီစဉ် ဆောင်ရွက်ထားရာ မြန်မာနိုင်ငံခြေလျင်တောင်တက် အဖွဲ့ချုပ်၏ အပျော်တမ်း တောင်တက်လေ့ကျင့်မှုအစီအစဉ် အပါအဝင် ပျော်ရွှင်ပွဲကဏ္ဍများတွင် ကလေး၊ လူငယ်များ ပျော်ရွှင်စွာ ဝင်ရောက်ဆင်နွှဲကြသည်။

အလားတူ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန လူငယ်ဘက်စုံ ဖွံ့ဖြိုးရေးပွဲတော် ပြန်ကြားရေးနှင့် မှတ်တမ်းတင်ရေး ဆပ်ကော်မတီကလည်း ပွဲတော်သို့ လာရောက်ဆင်နွှဲကြ သည့် လူငယ်များနှင့် ပြည်သူများကို ပွဲတော်ဆိုင်ရာသတင်း အချက်အလက်များ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ သိရှိနိုင်ရေး အတွက် သတင်းလွှာများနှင့် နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာများကို ဖြန့်ဝေဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

လူငယ်ဘက်စုံ ဖွံ့ဖြိုးရေးပွဲတော်ကို နိုင်ငံတော်အစိုးရ က မြန်မာလူငယ်များ အချင်းချင်း အသိပညာ အတတ် ပညာ၊ ဗဟုသုတနှင့် ကျင့်ဝတ်တန်ဖိုးများမျှဝေနိုင်ရန်နှင့် အနာဂတ်လူ့ဘောင်အဖွဲ့အစည်းအား ၎င်းတို့၏ အတွေး အမြင်ကောင်းများဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်တည်ဆောက် နိုင်ရန် ရည်ရွယ်ချက်များနှင့် ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက်အထိ ဆက်လက်ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။ **သတင်းစဉ်**

အဓိပတိလမ်းမထက်က လူငယ်ဆိုင်ရာ အသိပညာပေး စကားသံများ

တွေ့ဆုံမေးမြန်း - ဝင်းဝင်းမော်၊ ပြတ်စန္ဒီ တတ်ပုံ - ရဲထွဋ်

လူငယ်ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေးပွဲတော် ဒုတိယနေ့တွင် RC ခန်းမ၌ ရုပ်ရှင် သရုပ်ဆောင် ခိုင်နှင်းဝေ ပရဟိတ အဖွဲ့၏ “နိဂုံးမဲ့ပန်းကလေးများ၊ လိုအပ်နေသော မေတ္တာတရားနှင့် စာနာပေးပါ” ပြဇာတ်၊ အခရာ အမျိုး သမီးအဖွဲ့၏ “လူငယ်လိင်မှုရေးရာနှင့် တန်ဖိုး” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆွေးနွေးပွဲနှင့် မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အမျိုးသမီး ရေးရာကော်မတီ မွေးကင်းစကလေး ငယ်များ စွန့်ပစ်ခြင်းမှ ကာကွယ်တားဆီး ရေးရာအဖွဲ့၏ “မိသားစုရင်ခွင်မှာ ရှင်သန် ခွင့်ပေးပါ” ဉာဏ်စမ်းပပေတို့ အစီအစဉ် များနှင့် လူငယ်ဆိုင်ရာအသိပညာပေး အစီအစဉ်များကို ကျင်းပခဲ့သည်။

ရုပ်ရှင်သရုပ်ဆောင် ခိုင်နှင်းဝေ

သက်ငယ်မုဒိမ်းမှုတွေပပျောက်ဖို့၊ စွန့်ပစ်ခံကလေးတွေ လျော့ကျဖို့နဲ့ ပတ်သက်ပြီး ကူညီပေးတာပါ။ ပြဇာတ် တိုလေးတွေ၊ တေးသရုပ်ဖော်တွေ လည်း စီစဉ်ထားပါတယ်။ သက်ငယ် မုဒိမ်းမှု ဘာကြောင့် ဖြစ်တာလဲဆိုတာ အသိပညာပေးချင်တာပါ။ ရုပ်သံတွေ၊ ဂျာနယ်၊ သတင်းစာတွေမှာ အမြဲတမ်း လည်း ပညာပေးနေပါတယ်။ ဒါကြောင့်

လေ့လာပါ။ ဒီပွဲမှာ လာရောက် လေ့လာပြီး အသိပညာတွေကို အခြား သူငယ်ချင်းတွေကို ပြန်ပြီးမျှဝေပေးပါ။ အဓိကက သက်ငယ်မုဒိမ်းမှုပပျောက် ရေးရာအတွက် လှုံ့ဆော်ပေးတာပါ။ ဒီနေ့ ပြဇာတ်ဆိုရင် မိန်းကလေးအများစု ဖျက်ဆီးခံရတဲ့ အကြောင်းရင်းကို အခြေခံပြီးတင်ဆက်ပြသခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ အခုလို နိုင်ငံတော်အဆင့် ပြုလုပ်တဲ့ပွဲမှာ ရုပ်ရှင်မင်းသမီးတစ်ဦး အနေနဲ့ရော ပရဟိတဆောင်ရွက် နေသူတစ်ဦးအနေနဲ့ ပါဝင်ခွင့်ရတဲ့ အတွက် ဂုဏ်ယူမိပါတယ်။ ဒီပွဲတော် က လူငယ်ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာ အလွန်ကောင်းပါတယ်။ ဒီပွဲကို လာရောက်ခြင်းအားဖြင့် ကလေးတွေ စိတ်ဓာတ်ခွန်အား တက်ကြွလာမယ်။ တစ်ဦးနဲ့တစ်ဦး ရင်းနှီးမှုတွေ ရရှိတာ ကြောင့် လူငယ်တိုင်းလာရောက်သင့် ပါတယ်။

ဒေါ်ထားထား(အခရာ အမျိုးသမီးအဖွဲ့တည်ထောင်သူ)

ကျွန်မတို့အဖွဲ့က အမျိုးသမီးတွေ နဲ့ကလေးသူငယ်တွေကို အကြမ်းဖက် မှုက တားဆီးကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်း တွေကို ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ ဒီနေ့ ပွဲတော်မှာ ပြခန်းတွေအနေနဲ့ အမျိုး သမီးရေးရာ၊ အမျိုးသမီးများကွန်ရက်



ခိုင်နှင်းဝေ

(မြန်မာ)နဲ့ ရုပ်ရှင်မင်းသမီးခိုင်နှင်းဝေ တို့အဖွဲ့နဲ့ ပူးပေါင်းပြီး ပြခန်းလာ ရောက်သူတွေအတွက် စကားပိုင်းတွေ ပြုလုပ်ပေးနေပါတယ်။ လာတဲ့သူတွေ ပညာရသွားအောင်ပါ။

ဒေါက်တာပြုံးမိုးအိ(မွေးကင်းစ ကလေးငယ်များစွန့်ပစ်ခြင်းမှ ကာကွယ်တားဆီးရေးအဖွဲ့ဝင်)

ဒီပွဲမှာလူငယ်တွေကို အသိပညာ ပေးချင်လို့ ပြခန်းတွေပါဝင်ပြသပါ တယ်။ ဉာဏ်စမ်းတွေ၊ တစ်ခန်းရပ် ပြဇာတ်တွေလည်း ပါဝင်ကပြတယ်။ အဓိကက မလိုလားအပ်တဲ့ ကိုယ်ဝန် ရပြီး မွေးဖွားပြီးတဲ့နောက် ကလေး



ဒေါ်ထားထား

တွေကို စွန့်ပစ်ကြတယ်။ ကျွန်မတို့ အနေနဲ့ကတော့ ကလေးတိုင်းကလေး တိုင်းဟာ မိဘရင်ခွင်မှာပဲ ကြီးပြင်း စေချင်ပါတယ်။ ကလေးတွေဆိုတာ တစ်ချိန်မှာ အနာဂတ်နိုင်ငံကို ခေါင်းဆောင်မယ့်သူတွေဆိုတော့ သူတို့ကို စိတ်ဒဏ်ရာနဲ့ ဘဝကို မစ ဝေချင်ဘူး။ ဒီလို မလိုလားအပ်တဲ့ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မှုဖြစ်တာတွေကို ကာကွယ်တားဆီးနိုင်ရင် ကလေးတွေ စွန့်ပစ်တာတွေကို တားဆီးကာကွယ် နိုင်လိမ့်မယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။ ဒီလို ဖြစ်စဉ်တွေ လူငယ်တွေပတ်ဝန်းကျင် မှာ အဖြစ်များတာကြောင့် ဆင်ခြင်



ဒေါက်တာပြုံးမိုးအိ

သတိရှိသွားတဲ့အခါ မလိုလားအပ်တဲ့ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မှုတွေ မရှိတော့ဘဲ ကလေးစွန့်ပစ်ရတဲ့အဖြစ်ကို မရောက် တော့ဘူးလို့ ယူဆပါတယ်။ ဒီပွဲတော် မှာ အသိပညာတွေပေးတယ်။

လက်ကမ်းစာစောင်တွေ မျှဝေပေး တယ်။ ပညာပေးအစီအစဉ်ဖြစ်တဲ့ ဉာဏ်စမ်းပပေတို့တွေကို ဖတ်ပြီး ဖြေဆိုနိုင်တယ်။ မှန်ရင်လက်ဆောင် ပစ္စည်းတွေပေးတယ်။ ဒီလိုနဲ့အသိ ပညာတစ်ခုခုရရှိသွားပြီး သားဆက် ခြားတဲ့ နည်းလမ်းတွေကို သိသွားမယ်။ လူငယ်ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေးပွဲတော်ကို လူငယ်တွေ အများကြီးလာရောက်ကြ တဲ့အတွက် ကျွန်မအနေနဲ့ အားတက် မိပါတယ်။ လူငယ်တွေဆိုတာ တစ်နေရာထဲမှာ ထူးချွန်နေလို့ မရ ပါဘူး။ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လူမှုရေး၊ အကျင့်စာရိတ္တအထိ ထူးချွန် မှု ဖြစ်မှာပါ။ ဒါမှ အခွင့်အလမ်းတွေ တိုးတက်လာပြီး စည်းစည်းလုံးလုံး ညီညီညွတ်ညွတ်နဲ့ အောင်မြင်တဲ့ နိုင်ငံတော်ကြီး တည်ဆောက်နိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

Asian မှ

မြန်မာအသင်းနှင့် တတိယဆုရ ဟောင်ကောင်အသင်းတို့အား တစ်ဦးချင်း ဆုတံဆိပ်၊ အသန်ရှင်းဆုံးအသင်းဆုရ ဘရူနိုင်းအသင်း၊ သွင်းပို့အများဆုံးဆုရ သန်းထွဋ်ဝင်း(မြန်မာ) အကောင်းဆုံးဒီသမားဆုရ ချန်ဟောင်ဖန်(ဟောင်ကောင်)၊ အကောင်းဆုံးစကားသမားဆုရ တန်ရှန်ယီ(တရုတ်တိုင်ပေ)တို့ကို မြန်မာနိုင်ငံ ဟော်ကီအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစောလူလှထော်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစိုးအောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆုများပေးအပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ **သတင်း-ရဲရင့်ရှိုင်း၊ ဓာတ်ပုံ-ဖိုးသော်ဇင်**

ပြည်တွင်းရေးရာ

လူငယ်ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေးပွဲတော်တွင် မသန်စွမ်းသက်ကြီးသင်တန်းကျောင်းမှ သင်တန်းသား လက်ရာပစ္စည်းများ ပြသရောင်းချ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၂
ရန်ကုန်မြို့၌ သုံးရက်တိုင် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပလျက်ရှိသည့် လူငယ်ဘက်စုံ ဖွံ့ဖြိုးရေးပွဲတော်တွင် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာန လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန မသန်စွမ်းသက်ကြီးသင်တန်းကျောင်းမှ သင်တန်းသား သင်တန်းသူများ၏ လက်မှုပစ္စည်းများကို ပြသရောင်းချလျက်ရှိသည်။



ဒီလိုနိုင်ငံတော်အဆင့်ပွဲမှာ ပါဝင်ပြီး ကိုယ့်ကျောင်းက လုပ်ချင်တာလေးတွေ တင်ပြခွင့်ရတဲ့အတွက် ဝမ်းသာပါတယ်။ မသန်စွမ်းသက်ကြီးသင်တန်းကျောင်းရဲ့ လုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်တဲ့ တံဆိပ်ရိုက်လုပ်ငန်းကို ကျောင်းသားကျောင်းသူကလေးတွေရဲ့ လက်ရာလေးတွေ ပါဝင်ပါတယ်။ ကျောင်းဆောင်ပုဒ်ဖြစ်တဲ့ မသန်သော်လည်းစွမ်းပါတယ် ဆိုတဲ့ ဆောင်ပုဒ်နဲ့အညီ ဒီပွဲကို လာရောက်တဲ့သူတွေကလည်း ကျွန်မတို့ရဲ့ မသန်သော်လည်းစွမ်းနိုင်အောင် ကြိုးစားနေတာလေးတွေကို အသိအမှတ်ပြုအောင် ဒီပွဲလေးကို လုပ်ပေးတဲ့အတွက် ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

“သင်တန်းကျောင်းမှာ အားလုံးခြောက်ငှာနဲ့ရှိပြီးတော့ အားလုံးကို မပြနိုင်ပေမယ့် ဒီတံဆိပ်ရိုက်သင်တန်းကိုတော့ ဒီမှာလာပြီး ပြသထားပါတယ်။ သင်တန်းကျောင်းရဲ့ တံဆိပ်ရိုက်ငှာကတော့ အားကစားတံဆိပ်မျိုးစုံနဲ့ နိုင်ငံတော်နဲ့ ပတ်သက်တဲ့ တံဆိပ်များကို ရိုက်ပါတယ်။ လူစိတ်အဝင်စားဆုံးကတော့ မှန်ပန်းချီပါ။ မှန်ပေါ်မှာ

ပန်းချီပုံတွေ ရေးဆွဲတဲ့ပညာပါ။ မသန်စွမ်းသင်တန်းကျောင်းဟာ အများသူငါနည်းတူ လုပ်နိုင်တာလေးတွေကို တင်ပြခွင့်ရတဲ့အတွက် ဒီပွဲတော်ကျင်းပပေးတဲ့သူတွေကိုလည်း ကျေးဇူးတင်ပါတယ်” ဟု မသန်စွမ်းသက်ကြီးသင်တန်းကျောင်း ကျောင်းအုပ်

ဆရာမကြီး ဒေါ်ညွန့်ညွန့်ဝင်းက ပြောကြားသည်။ မသန်စွမ်းသက်ကြီးသင်တန်းကျောင်းတွင် အီလက်ထရွန်နစ်သင်တန်း၊ ကွန်ပျူတာသင်တန်း၊ စက်ချုပ်သင်တန်း၊ ဓာတ်ပုံသင်တန်း၊ တံဆိပ်ရိုက်သင်တန်းနှင့် ဆံသ

သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားလျက်ရှိသည်။ အဆိုပါ မသန်စွမ်းသက်ကြီးသင်တန်းကျောင်းကို ၁၉၆၅ ခုနှစ်တွင် လူမှုဝန်ထမ်းဌာနက လူမှုဝန်ထမ်းသင်တန်းကျောင်းအမည်ဖြင့် ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကာ အသက် ၁၈ နှစ်မှ ၄၅ နှစ်ကြား သက်ကြီး မသန်စွမ်းသူများအား

အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ် သင်ကြားပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ မသန်စွမ်းသက်ကြီး သင်တန်းကျောင်းအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်က ကြီးမှူးကျင်းပလျက်ရှိသော လူငယ်ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေးပွဲတော်တွင် သင်တန်း

သားများကိုယ်တိုင် ပြုလုပ်ထားသော မှန်ပန်းချီများ၊ အမှတ်တရပစ္စည်းများ ရောင်းချခြင်းများအပြင် တံဆိပ်ရိုက်နည်းများကိုပါ လာရောက်လေ့လာသူများအား ပြသပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်း-အောင်ကျော်ဦး ဓာတ်ပုံ-ဇော်



လူငယ်ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေးပွဲတော်သို့ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပျော်ရွှင်စွာ လာရောက်လေ့လာ

လူငယ်ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေးပွဲတော်မှ ကဗျာရွတ်ပွဲ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၂
“တစ်ခါတစ်ခါ ကိုယ့်ကဗျာဟာ ကိုယ့်ကမ္ဘာကိုယ်ကမ္ဘာသာ ကိုယ်ကဗျာဆိုငြား ကိုယ့်အနားမှာ ဘယ်သူမှမရှိ ကိုယ့်နှလုံးသားသာ ကိုယ်ရစ်နွယ် ကဗျာနဲ့ နေပျော်ပါတယ်” ဟု သောကဗျာတစ်ပုဒ်ကို ကဗျာရွတ်ပွဲတွင် ရွတ်ဆိုနေသည့် အသံကြားလိုက်သည်။ ထိုကဗျာကို ရေးစပ်သူက ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန စာပေဝိမာန်မှ စာတည်းမှူးတစ်ဦးဖြစ်သူ ဦးစိုးမြင့်သန်း ဖြစ်သည်။ သူက လူငယ်ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေးပွဲတော် ကဗျာရွတ်ပွဲတွင် တာဝန်ခံတစ်ဦးအနေဖြင့် ဆောင်ရွက်နေသူလည်းဖြစ်သည်။

“ကဗျာရွတ်ဆိုရာမှာ ဘယ်သူကဗျာမှ ရွတ်ဆိုရမယ်လို့ မသတ်မှတ်ထားပါဘူး။ အထူးသဖြင့် ဒီနေ့ပွဲမှာ လူငယ်တွေဟာ ကဗျာရွတ်ဆိုရတာကို အံ့ဩစရာ ကောင်းလောက်အောင် စိတ်ဝင်စားတာကို တွေ့ရပါတယ်” ဟု ဦးစိုးမြင့်သန်းက ပြောသည်။ ကဗျာရွတ်ဆိုပွဲကို ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်အတွင်းရှိ သစ်ပုပ်ပင်အနီးတွင် နံနက် ၉ နာရီမှစတင်ကာ ညနေ ၄ နာရီအထိ ကျင်းပလျက်ရှိသည်။ ရှေးဟောင်းဂန္ထဝင် ကဗျာများမှသည် သည် လူငယ်များအတွက် ကဗျာစာအုပ်မျိုးစုံကိုလည်း ထားရှိထားသည်။ မိမိနှစ်သက်သည့် ကဗျာဆရာ၏ ကဗျာ

စာအုပ်များမှ ကဗျာများကိုလည်း ရွေးချယ်ရွတ်ဆိုနိုင်သည်။ “အခု ဒီကိုလာရောက်ပြီး ကဗျာရွတ်တဲ့လူငယ်တွေက မှေ့ဘုတ်ပေါ်က ကဗျာလေးတွေနဲ့ ခေတ်ပေါ်ကဗျာလေးတွေကို စိတ်ဝင်စားမှုများတာ တွေ့ရတယ်။ ပြီးတော့ ဒီကို တက်သစ်စကဗျာဝါသနာရှင် လူငယ်လေးတွေလည်း လာရောက်ကြတာတွေ့ရတယ်” ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောသည်။ ကဗျာဟူသည်ကား ရေးစပ်သူ၏ ခံစားမှု၊ လှုပ်ရှားမှု၊ တွေ့ကြုံမှုတို့ကို သူတစ်ပါးစိတ်၌ ထိုနည်းနှင့် တွေ့ကြုံခံစား လှုပ်ရှားလာနိုင်အောင် ကူးစက်ပေးသော အရာဖြစ်သည်။ ယင်းကြောင့် ကဗျာရွတ်ဆိုသူများ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၂
ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက်အထိ သုံးရက်တိုင်တိုင် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပလျက်ရှိသည့် လူငယ်ဘက်စုံ ဖွံ့ဖြိုးရေးပွဲတော်သို့ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ လာရောက်လေ့လာကြသည်ကို တွေ့ရသည်။ “ကျွန်တော်တို့ ကျောင်းက ပစ္စမတန်းကနေ အထက်တန်းအထိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေ လာရောက်လေ့လာတာပါ။ ကလေးတွေက နည်းပညာတက္ကသိုလ်က ပြသထားတဲ့ အိုင်တီနဲ့ သိပ္ပံဆိုင်ရာ ပြခန်းတွေကို ပိုပြီးစိတ်ဝင်စားတာ တွေ့ရတယ်။ စူးစမ်းလေ့လာမှု အားကောင်းတဲ့ အရွယ်ဆိုတော့ နည်းပညာပြခန်းတွေကို ပိုပြီးစိတ်ဝင်စားကြတယ်။ မသိတာရှိရင်လည်း မေးနေကြတယ်။ ဒီပွဲတော်ဟာ အဓိကလူငယ်တွေအတွက် အများကြီးကောင်းတယ်။

ပွဲတော်ကြီးဖြစ်မြောက်အောင် ပြုလုပ်ပေးကြတဲ့ သူတွေကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်” ဟု ကောင်းစုစံ ပညာရိပ်မွန် ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း (ရွှေပြည်သာ) မှ ကျောင်းအုပ်ကြီး ဦးမြသန်းက ပြောသည်။ ယနေ့ကျင်းပသည့် လူငယ်ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေးပွဲတော်သို့ ကောင်းစုစံပညာရိပ်မွန် အထက်တန်းကျောင်းမှ အုပ်ချုပ်သူ ဆရာ ဆရာမ ၃၅ ဦးနှင့် ကျောင်းသားကျောင်းသူ ၅၀၀ ကျော် လာရောက်လေ့လာကြပြီး နောက်ဆုံးနေ့ ပွဲတော်ရက်တွင်လည်း ကျန်ရှိနေသေးသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက လာရောက်ကြည့်ရှုမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်း-အောင်ကျော်ဦး ဓာတ်ပုံ-ခင်မောင်ဝင်း(ကြေးမုံ)

သည်လည်း ကဗျာ၏အနှစ်သာရကို ရေးစပ်သူ၊ ရွတ်ဆိုသူနှင့် နားဆင်သူ တစ်ပါတည်း လိုက်ပါစီးမော့ခံစားစေနိုင်သည်။ “ကဗျာဝါသနာပါတယ်။ ကဗျာစိတ်ဓာတ် ရှိတယ်ဆိုကတည်းက အနုပညာနည်းသားရှိပုံပါ။ ဒီလို အနုပညာနည်းသားရှိတဲ့သူတိုင်း နိုင်ငံတော်ကြီးကို တည်ဆောက်နိုင်မယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။ ကဗျာတွေဟာ လူကို ဖမ်းစားနိုင်သလို လူတိုင်းရဲ့စိတ်ကိုလည်း သိမ်မွေ့စေနိုင်ပါတယ်။ အဆင့်မြင့်ဉာဏ်ပညာတွေကို ဖြစ်ထွန်းစေတယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်” လူငယ်များ၏ အသိပညာ၊ အတတ်ပညာနှင့် ကျင့်ဝတ်တန်ဖိုးအပါအဝင် ကာယ၊ ဉာဏ၊ စာရိတ္တ၊ မိတ္တ၊ ဘောဂ၊ ဗလငါးတန် မြှင့်တင်ပေးနိုင်ရေး ရည်ရွယ်၍ နိုင်ငံတော်မှ ကြီးမှူးကာ လူငယ်ဘက်စုံ ဖွံ့ဖြိုးရေးပွဲတော်ကို

ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်မှစတင်ကာ ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက်အထိ သုံးရက်တိုင်တိုင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ဝင်းအတွင်းတွင် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပလျက်ရှိသည်။ ပွဲတော်တွင် စာပေလှုပ်ရှားမှုအစီအစဉ်များ၊ အနုပညာလှုပ်ရှားမှု အစီအစဉ်များ၊ အားကစားလှုပ်ရှားမှု အစီအစဉ်များဖြင့် အမျိုးအစားကဏ္ဍစုံမှာ လူငယ်များ၏ အခန်းကဏ္ဍ မြင့်မားလာရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာတွင် ကဗျာရွတ်ပွဲ၏ အခန်းကဏ္ဍသည်လည်း နိုင်ငံ၏တိုးတက်မှုအတွက် အရေးပါသည့် အခန်းကဏ္ဍမှ တည်ရှိနေသည်။ “ကျွန်တော် အရင်က အခုလိုလာပြီး ကဗျာရွတ်ပွဲတွေကို နားမထောင်ဖူးဘူး။ ဒီတစ်ခါပဲ နားထောင်ဖူးတယ်။ အတွေးတစ်ခုတော့ ရလိုက်တယ်။ ကဗျာတစ်ပုဒ်က ကိုယ့်နိုင်ငံတစ်ခု၊ ဒါမှမဟုတ် တိုင်းပြည်တစ်ခုနဲ့တစ်ခုမှာ



ဦးစိုးမြင့်သန်း
အဘက်ဘက်က အရေးပါတယ်ဆိုတာ သိလာတယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ ကဗျာတစ်ပုဒ်ကို ခံစားကြည့်လိုက်မယ်ဆိုရင် ဘယ်အကြောင်းအရာပဲဖြစ်ဖြစ် ရင်ထဲကို တိုက်ရိုက်ခံစားစေနိုင်တယ်” သတင်းဆောင်းပါး-ခင်ဇော်ဇော် ဓာတ်ပုံ-ခင်မောင်ဝင်း(ကြေးမုံ)

လူငယ်ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေးပွဲတော် ဒုတိယနေ့ ပွဲတော်လာသူများဖြင့် စည်ကားများပြား

တတ်ပုံ - သတင်းစဉ်၊ ကြေးမုံ



ဗဟုသုတရှာမယ် စာအုပ်ဝယ်။



ဗဟုသုတစုံစွာ ပြခန်းမှာ။



အိမ်ပတ်လမ်းမှာ စည်ကားစွာ။



စာရေးဆရာကြီးများ၏ ဓာတ်ပုံများပြခန်း။



မသန်ပေမယ့် စွမ်းကြတယ်။



သင်္ချာဉာဏ်စမ်းကြမယ်။



ပုံတူဆွဲကြမယ်။



တောင်တက်လေ့ကျင့်မယ်။

ရခိုင်ပြည်နယ်သတင်း

ရခိုင်ပြည်နယ်လွှတ်တော်အနေဖြင့် ဒေသခံပြည်သူများနှင့် တစ်သားတည်းရှိကြောင်း ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစံကျော်လှ ပြောကြား



ရခိုင်ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် မောင်တောဒေသခံပြည်သူများ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ်။

မောင်တော ဒီဇင်ဘာ ၂
 ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောဒေသအတွင်း ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော အကြမ်းဖက်ဖြစ်ရပ်များနှင့်ပတ်သက်ပြီး ပြန်လည် ထူထောင်မှုအပိုင်းများနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအစ ကဏ္ဍမျိုးစုံတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်လွှတ်တော်အနေဖြင့် ဒေသခံ ပြည်သူများနှင့် တစ်သားတည်းရှိကြောင်း၊ ဒေသခံပြည်သူ များ၏ ဆန္ဒမှာလည်း လွှတ်တော်၏ဆန္ဒဖြစ်ကြောင်း ရခိုင် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစံကျော်လှက ယနေ့ မောင်တော ဒေသခံပြည်သူများနှင့်တွေ့ဆုံစဉ် ပြောကြားသည်။

မောင်တောမြို့ သာသနာ့ဗိမာန်၌ ယနေ့မနန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ကျင်းပသော ရခိုင်ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဥပဒေရေးရာ၊ အကြံပေးအဖွဲ့ဝင်များနှင့် မောင်တောမြို့ ဒေသခံပြည်သူ များ တွေ့ဆုံအခမ်းအနားတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌက အထက်ပါအတိုင်း ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

မောင်တောဒေသနှင့် ဘူးသီးတောင်ဒေသများအနေဖြင့် လတ်တလော အေးချမ်းသင့်သလောက် အေးချမ်းမှုရှိနေပြီ ဖြစ်ကြောင်း၊ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော အကြမ်းဖက်မှုဖြစ်ရပ်များနှင့် ပတ်သက်ပြီး ရခိုင်ပြည်နယ်လွှတ်တော်အနေဖြင့် ဒေသခံ

ပြည်သူများနှင့် တစ်သားတည်းရှိကြောင်း၊ လွှတ်တော် တစ်ရပ်လုံးက ပြည်သူဘက်တွင် မားမားမတ်မတ် ရပ်တည် ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ ပြည်နယ်အစိုးရ အနေဖြင့်လည်း ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများကို စတင်အကောင်အထည်ဖော်လုပ်ဆောင်နေပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်အတူ ဖွံ့ဖြိုးမှုလုပ်ငန်းများ၊ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းရရှိမှုများပါ တစ်ပါတည်း ပါဝင်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ် လွှတ်တော်ထဲ တွင်လည်း ပါတီစွဲ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်စွဲမထားဘဲ ကိုယ့်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးကိုသာ ဦးစားပေးလုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက ပြောကြားသည်။

ဒေသခံပြည်သူများက တင်ပြဆွေးနွေးရာတွင် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်ပတ်သက်၍ လည်းကောင်း၊ ပြန်လည်လက်ခံရာတွင်လည်းကောင်း ဒေသခံပြည်သူများကို ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ အသိပေးချပြ စေလိုကြောင်းနှင့် ကဏ္ဍမျိုးစုံကို ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ပြည်သူ့ကို ချပြစေလိုကြောင်း ပြန်လည်ဆွေးနွေးတင်ပြ ကြသည်။

သတင်းအဖွဲ့၊ ဓာတ်ပုံ-မင်းထက်

ဒီဇင်ဘာအားကစားလ(ပထမပတ်) လူထုစုပေါင်းလှုပ်ရှားမှုလမ်းလျှောက်ပွဲကို မောင်တောခရိုင် မောင်တောမြို့နယ်နှင့် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်များတွင် ကျင်းပ

မောင်တော ဒီဇင်ဘာ ၂
 ဒီဇင်ဘာ အားကစားလ(ပထမပတ်) လူထုစုပေါင်းလှုပ်ရှားမှု လမ်းလျှောက် ပွဲကို ယနေ့နံနက် ၆ နာရီမှစတင်၍ မောင်တောခရိုင် မောင်တောမြို့နယ် နှင့် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်များတွင် ကျင်းပသည်။

မောင်တောခရိုင် မောင်တော မြို့နယ်နှင့် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်များ တွင် ကျင်းပသည့် လမ်းလျှောက်ပွဲသို့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဌာန ဆိုင်ရာ အသီးသီးမှ အရာထမ်း၊ အမှု ထမ်းများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ ဆရာ ဆရာမများနှင့် မြို့ပေါ်ရှိ ပြည်သူများ ပါဝင်ဆင်နွှဲခဲ့ကြသည်။

မောင်တောမြို့ လမ်းလျှောက်ပွဲသို့ ပါဝင်ဆင်နွှဲခဲ့သူ မောင်တောခရိုင် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးရဲထွဋ်က “အားကစားဝန်ကြီးဌာနရဲ့ ဒီဇင်ဘာ လမ်းလျှောက်ပွဲကို တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာနဲ့ ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဩဂုတ် ၂၅ ရက်ဖြစ်စဉ် ဖြစ်ပွားပြီးနောက် အခုအခါ မောင်တော မြို့က ပြန်လည်တည်ငြိမ်လုံခြုံလာပါ

ပြီ။ ဒါကြောင့် မောင်တောမြို့နယ်မှာ ရှိတဲ့ ပြည်သူတွေအားလုံး ဆင်နွှဲနိုင် အောင် ဒီဇင်ဘာ လူထုလမ်းလျှောက် ပွဲ ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ လုံခြုံရေး အခြေအနေဆိုးရွားတဲ့အချိန်တွေမှာ တောင် ကျန်းမာရေးအရ လမ်းထွက် လျှောက်ကြတဲ့သူတွေ ရှိပါတယ်။ မြို့က တည်ငြိမ်လာပြီဖြစ်တာကြောင့် စနေနေ့တိုင်း လမ်းလျှောက်ပွဲကို ဆက်လုပ်သွားပါမယ်”ဟု ပြော သည်။

မောင်တောမြို့ စုပေါင်းလမ်းလျှောက် ပွဲတွင် အမျိုးသမီးအိမ်တွင်းသက်မွေး လုပ်ငန်းပညာသင်ကျောင်းမှနေ၍ မောင်တောမြို့အဝင်တံတား မြို့သူကြီး ကျေးရွာအထိ လမ်းလျှောက်ခဲ့ကြပြီး ဘူးသီးတောင်မြို့တွင် ဦးဥတ္တမခန်းမ ရှေ့မှ မြို့တစ်ပတ်လမ်းလျှောက်ကာ ဘူးသီးတောင် မြို့မအားကစားကွင်း တွင် စုပေါင်းကိုယ်လက်ကြံ့ခိုင်ရေး လေ့ကျင့်ခန်းများပြုလုပ်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

မောင်တောမြို့ ရပ်ကွက်(၄) ဗိုလ်မှူး ရွာတွင်နေထိုင်သူ ဦးအောင်မြင့်နိုင်က



မောင်တောမြို့ စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲတွင် အမျိုးသမီးအိမ်တွင်းသက်မွေးလုပ်ငန်းပညာသင်ကျောင်းမှ မောင်တောမြို့အဝင်တံတား မြို့သူကြီးကျေးရွာအထိ လမ်းလျှောက်နေစဉ်။

“လမ်းလျှောက်တာက နဂိုကတည်းက နံနက်တိုင်းလျှောက်ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနေ့ ဌာနဆိုင်ရာတွေနဲ့ စုပေါင်းလမ်းလျှောက် တော့ ပိုပျော်ဖို့ကောင်းတာပေါ့။ မနက် ၆ နာရီဆိုရင် ပုံမှန်လျှောက်တယ်။ အရင်ကထက် လမ်းလျှောက်ရတာ စိတ်ချမ်းသာလာတယ်။ အရင်ကထက် လုံခြုံမှုရှိလာတယ်လို့ ခံစားလာရပါတယ်။ လမ်းလျှောက်ရတာ အပေါင်း အသင်းသစ်တွေနဲ့လည်း တွေ့တယ်။ ကျန်းမာရေးနဲ့လည်း ညီညွတ်မှုရှိပါတယ်။ ကိုယ့်အနီးနားဝန်းကျင်က လူတွေနဲ့ ပုံမှန်လမ်းလျှောက်ဖြစ်ပါတယ်”ဟု နံနက်တိုင်း လမ်းလျှောက် ရသည့်အကြောင်းနှင့် ပတ်သက်၍

ပြောသည်။

မောင်တောမြို့နှင့် ဘူးသီးတောင် မြို့ပေါ်တွင် ည ၆ နာရီမှ နံနက် ၆ နာရီထိ ညမထွက်ရအမိန့် ပုဒ်မ ၁၄၄ ထုတ်ပြန်ထားသော်လည်း လုံခြုံ တည်ငြိမ်လာသည်နှင့်အမျှ လုံခြုံရေး အပေါ်မူတည်၍ ညမထွက်ရအမိန့် ကို ပြင်ဆင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“ညမထွက်ရအမိန့် ပုဒ်မ ၁၄၄ ထုတ်ပြန်ထားမှုနဲ့ ပတ်သက်ပြီးတော့ နှစ်လတစ်ကြိမ်ထုတ်ပြန်တာကြောင့် တည်ငြိမ်လာတာနဲ့အမျှ လုံခြုံရေး အပေါ်မူတည်ပြီး ပြင်ဆင်သင့်ရင် ပြင်ဆင်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်”ဟု ဦးရဲထွဋ်က ပြောသည်။

ဒီဇင်ဘာအားကစားလ စုပေါင်း လူထုစုပေါင်းလှုပ်ရှားမှု (ပထမပတ်)ကို ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်(စနေနေ့)မှစတင်၍ ကျင်းပခြင်းဖြစ်ပြီး ဒီဇင်ဘာလ အတွင်း စနေနေ့တိုင်း လမ်းလျှောက်ပွဲ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။

သတင်းအဖွဲ့၊ ဓာတ်ပုံ-ဟန်လင်းနိုင်

ရသေ့တောင်မြို့၌ အလယ်တန်း၊ အထက်တန်းအဆင့် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲ ကျင်းပ

ရသေ့တောင် ဒီဇင်ဘာ ၂
 ရသေ့တောင်မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်ပညာရေးဦးစီးဌာန နှင့် မြို့နယ်အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့တို့ပူးပေါင်းပြီး အလယ်တန်း၊ အထက်တန်းအဆင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲကို ယနေ့မနန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနရုံး Community Center ၌ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါပြိုင်ပွဲတွင် အလယ်တန်းအဆင့်တွင် “သုတအပြာဖြာစုစည်းရာ စာကြည့်တိုက်မှာရှာ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ အထက်တန်းအဆင့်တွင် “စာတတ်သူတိုင်း စာဖတ်ဖို့ စာကြည့်တိုက် များ ထူထောင်စို့”ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြသည်။

ပြိုင်ပွဲတွင် ရသေ့တောင်မြို့ အမှတ် ၁ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် အမှတ် ၂ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များ စုစုပေါင်း ၂၅ ဦးတို့က ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြသည်။

ဆက်လက်ပြီး အလယ်တန်း၊ အထက်တန်းအဆင့် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲတွင် ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယဆုရရှိသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ရသေ့တောင်မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်အေးအေးအောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆုများအသီးသီးအပ်နှံခဲ့ကြသည်။

ဝင်းမင်းစိုး(ပြန်/ဆက်)

အိန္ဒိယနိုင်ငံအစိုးရမှ လှူဒါန်းသည့် ပစ္စည်းများကို ဟိန္ဒူဘာသာဝင်များထံ ပေးအပ်

စစ်တွေ ဒီဇင်ဘာ ၂
 အိန္ဒိယနိုင်ငံအစိုးရက လှူဒါန်းသည့် ပစ္စည်း များကို ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ အလှူငွေနှင့် ပစ္စည်းလက်ခံဖြန့်ဖြူးရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများက စစ်တွေမြို့ ဧည့်ဝတီ အားကစားကွင်း ယာယီကယ်ဆယ်ရေးစခန်း ရှိ ဟိန္ဒူဘာသာဝင်များထံ ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ပေးအပ်လှူဒါန်းကြသည်။

ထိုသို့လှူဒါန်းရာတွင် ဟိန္ဒူ ဘာသာဝင် အိမ်ထောင်စု ၁၅၅ စုအတွက် အိန္ဒိယနိုင်ငံ အစိုးရက လှူဒါန်းသော မိသားစုအိပ်ရာ Family bed ၁၅၅ လုံး၊ ဆပ်ပြာ နှစ်ဖာ၊ ဘီစကွတ်မုန့် သုံးဖာ၊ ဆီ ငါးဖာနှင့် ရခိုင် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး ဦးတင်မောင်ဆွေနှင့် အလှူရှင်များက လှူဒါန်း သော ဖျာ ၁၅၆ ချပ်တို့ကို ရခိုင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ အလှူငွေနှင့် ပစ္စည်း လက်ခံ



ဖြန့်ဖြူးရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်လှထွန်း နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဟိန္ဒူဘာသာဝင်များထံ ပေးအပ်လှူဒါန်းကြကြောင်း သိရသည်။ တင်ထွန်း(ပြန်/ဆက်)

ဈေးကွက်အသစ် ပစ်လွှတ် အောင်မြင်မှု အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနား ပြုလုပ်ပြီး ကျင်းပ

ပြုလုပ်ပြီး ဒီဇင်ဘာ ၂
မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံသည် ၎င်း၏ teh Hwasong-15 ချီးကျည် အောင်မြင်စွာ စမ်းသပ်ပစ်လွှတ်နိုင်ခဲ့သည့်အတွက် အောင်ပွဲခံလျက်ရှိကြောင်း ယနေ့ အင်န်အိတ်ချ်ကေ သတင်းတစ်ရပ်အရ သိရသည်။

အောင်ပွဲခံခြင်း အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားကို ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်တွင် ပြုလုပ်ပြီး ဖြစ်ပြီး ကျင်းပခဲ့ကြောင်း မြောက်ကိုရီးယား အလုပ်သမားများပါတီ၏ ရှိခေါင်စင်မန် သတင်းစာက ဆိုသည်။ အခမ်းအနားသို့ ခေါင်းဆောင် ကင်ဂျုံအန်မှလွဲပြီး မြောက်ကိုရီးယားခေါင်းဆောင်ပိုင်းမှ ထိပ်တန်းအရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။

မြောက်ကိုရီးယား အလုပ်သမားများပါတီ၏ ဗဟိုကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌပတ်ခိကွမ် ဟိုအပါအဝင် ထိပ်တန်းအရာရှိကြီးများက အခမ်းအနားတွင် မိန့်ခွန်းများ အသီးသီး ပြောကြားခဲ့ကြသည်။

ယခု teh Hwasong-15 ချီးကျည် စမ်းသပ်ပစ်လွှတ်မှု အောင်မြင်ခဲ့ခြင်းကြောင့်

အမေရိကန်၏ နျူကလီးယားခြိမ်းခြောက်မှု အန္တရာယ်ကို အဆုံးသတ်စေခဲ့သည့်အတွက် ခေါင်းဆောင်ကင်ဂျုံအန်ကို ချီးကျူးပါကြောင်း ဗဟိုကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပတ်ခိကွမ်ဟိုက သူ၏မိန့်ခွန်းထဲတွင် ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့သည်။

ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး ပတ်ခိရောင်ဆစ်က အမေရိကန်နိုင်ငံအနေဖြင့် ယခုအချိန်သည် မြောက်ကိုရီးယား နျူကလီးယားခွဲလက်နက် ပစ်ခတ်နိုင်သည့် နယ်နိမိတ်အတွင်းတွင် ရောက်ရှိနေသည်ကို လျစ်လျူမရှုသင့်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ တိုက်ချင်းပစ်ခတ်မှုကြောင့် ယခုလအတွင်း နိုင်ငံအများအပြား တပ်လှန့်ထားကြောင်း သိရသည်။

ဒီဇင်ဘာ ၁၇ ရက်တွင် မြောက်ကိုရီးယားခေါင်းဆောင်ဟောင်း ကင်ဂျုံအိသေဆုံးမှု နှစ်ပတ်လည်နေ့အဖြစ် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး မြောက်ကိုရီးယားခေါင်းဆောင် ကင်ဂျုံအန်၏ အာဏာလွှဲပြောင်းဆက်ခံမှု အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားကို ဒီဇင်ဘာ ၃၀ ရက်တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **အင်န်အိတ်ချ်ကေ**



ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံမှ အန်ကော ရှေးဟောင်း အမွေအနှစ်ဥယျာဉ် ဝင်ခွင့်လက်မှတ်ရောင်းချမှု ဒေါ်လာ ၉၅ သန်းကျော် ရရှိ



ဖနောပင် ဒီဇင်ဘာ ၂
ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ၏ အကျော်ကြားဆုံး နိုင်ငံခြားသားခရီးသွားဧည့်များ ဝင်ရောက်လည်ပတ်ရာ နေရာတစ်ခုဖြစ်သည့် အန်ကောရှေးဟောင်းအမွေအနှစ်ဥယျာဉ်၏ ယခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှ နိုဝင်ဘာလအတွင်း ဝင်ခွင့်လက်မှတ်ရောင်းချရာမှ ရရှိသည့်ဝင်ငွေသည် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၉၅ သန်းအထိ ရရှိခဲ့ကြောင်း ယင်းဝင်ငွေပမာဏမှာ ယမန်နှစ် အလားတူ ကာလအတွင်းက ရရှိခဲ့သည့် ဝင်ငွေနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက ၇၂ ရာခိုင်နှုန်းကျော် မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း ယင်းဥယျာဉ်မှ ထုတ်ပြန်ခဲ့သော ကြေညာချက်အရ သိခဲ့ရသည်။

၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှ နိုဝင်ဘာလအတွင်း အန်ကောရှေးဟောင်းဒေသသို့ နိုင်ငံခြားသားခရီးသည် ဦးရေ ၂ ဒသမ ၈ သန်း လာရောက်ခဲ့ပြီး ယင်းမှာ ယမန်နှစ်အလားတူကာလထက် ခရီးသွားဦးရေ ၁၂ ရာခိုင်နှုန်း တိုးမြှင့်လာသည်ဟု ကမ္ဘောဒီးယားအစိုးရက ကြီးကြပ်လုပ်ဆောင်သည့် အန်ကောအင်တာပရိုက်က ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ ရှေးဟောင်းအမွေအနှစ်ဒေသသို့ တရုတ်နိုင်ငံသားခရီးသွားများ အများဆုံးလာရောက်ပြီး ကိုရီးယားနှင့် အမေရိကန်နိုင်ငံတို့မှ ခရီးသွားများမှာ ထိုဒေသသို့ ဒုတိယနှင့်တတိယမြောက်အများဆုံး လာရောက်ကြသည်။

အန်ကောရှေးဟောင်းအမွေအနှစ်ဥယျာဉ်သည် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံအနောက်မြောက်ပိုင်း ဆီရမ်ရီပြည်နယ်တွင် တည်ရှိပြီး ကုလသမဂ္ဂပညာရေး၊ သိပ္ပံနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာအဖွဲ့ (ယူနက်စကို) က ၁၉၉၂ ခုနှစ်တွင် ကမ္ဘာ့ရှေးဟောင်းအမွေအနှစ်ဒေသစာရင်း၌ ထည့်သွင်းခဲ့သည်။ ယင်းဒေသသည် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ၏ အကျော်ကြားဆုံး ခရီးသွားနေရာဖြစ်သည်။

ဆင်ဟွာ

ယီမင်နိုင်ငံ မြို့တော် ဆာနားတွင် ပြိုင်ဘက်သူပုန်များအကြား တိုက်ခိုက်မှုများ ပြင်းထန်စွာ ဖြစ်ပွား

ဆာနား ဒီဇင်ဘာ ၂
ယီမင်နိုင်ငံ မြို့တော်ဆာနားတွင် ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်က ဟူသီသူပုန်အဖွဲ့မှ တိုက်ခိုက်ရေးသမားများနှင့် ယီမင် သမ္မတဟောင်း အလီအဗ္ဗဒူလာဆာလေအား သစ္စာခံသည့် တပ်ဖွဲ့များအကြား တိုက်ခိုက်မှုများ ပြင်းထန်စွာဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း ဒေသခံများက ပြောကြားသည်။

လွန်ခဲ့သောရက်အချို့အတွင်းက ရရှိခဲ့သည့် ယီမင်နိုင်ငံရှိ ပြိုင်ဘက်သူပုန်အုပ်စုနှစ်ခုအကြား နိုင်ငံရေးအရ ငြိမ်းချမ်းစွာ ရင်ကြားစေရေး သဘောတူညီချက်ပျက်ပြားပြီးနောက် ၎င်းတို့နှစ်ဖွဲ့အကြားတွင် လေးရက်ဆက်တိုက်လက်နက်ကိုင် အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

သူပုန်နှစ်ဖွဲ့အကြား အငြင်းပွားမှုများသည် နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက်တွင် စတင်ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး တိုက်ခိုက်မှုများမှာ ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်အထိ ကျယ်ပြန့်စွာ ဖြစ်ပွားလာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

မြို့တော်ဆာနားရှိ အဓိကလမ်းမများနှင့် ဆင်ခြေဖုံး

ဒေသတို့မှာ တိုက်ခိုက်မှုများဖြစ်ပွားခြင်းကြောင့် လူဝှားသွားလာမှုများ ကင်းမဲ့သွားခဲ့သည်။ ယီမင်နိုင်ငံ မြို့တော်ဆာနားကို ဟူသီသူပုန်များနှင့် သမ္မတဟောင်း ဆာလေအား သစ္စာခံသည့် တပ်ဖွဲ့များက ၂၀၁၄ ခုနှစ်ကတည်းက ပူးတွဲထိန်းချုပ်ထားကြခြင်း ဖြစ်သည်။

မြို့တော်ဆာနားတွင် ကုန်သွယ်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ယာဉ်အသွားအလာများမှာ ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်ညပိုင်းတွင် ရပ်ဆိုင်းသွားကြောင်း ဒေသခံများက ပြောကြားသည်။

လမ်းမအချို့တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သော တိုက်ခိုက်မှုများအတွင်း လူ ၄၀ မှ ၆၀ ခန့် သေဆုံးခဲ့ကြောင်း ပြိုင်ဘက်သူပုန်အုပ်စုနှစ်ခုစလုံးက ပြောကြားခဲ့သည်။ သမ္မတဟောင်းဆာလေ၏ စံအိမ်အနီးနှင့် သမ္မတဟောင်း၏ တူတော်စပ်သူ ဗိုလ်မှူးချုပ် တာရက်မိုဟာမက်ဆာလေ နေထိုင်ရာ မြို့တော်ဆာနား၏ အနောက်တောင်ဘက်ရှိ ဟက်ဒါရပ်ကွက်အနီးတွင် လူအများစု သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။

ဆင်ဟွာ

တရုတ်နိုင်ငံတွင် အန္တရာယ်ဖြစ်စေလောက်သည့် ယာဉ်မောင်းနှင်မှုကြောင့် ယာဉ်မောင်း ၁၆၀၀၀၀ အား စုံစမ်းစစ်ဆေး

ပေကျင်း ဒီဇင်ဘာ ၂
ယခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှ အောက်တိုဘာလကာလအတွင်း တရုတ်နိုင်ငံတွင် မော်တော်ယာဉ်အား ဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်စေလောက်သည်အထိ မဆင်အခြင် မောင်းနှင်မှုဖြင့် ယာဉ်မောင်း ဦးရေ ၁၆၀၀၀၀ အား စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း တရုတ်အစိုးရပြည်သူ့လုံခြုံရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ ပြောကြားသည်။

မဆင်မခြင် ယာဉ်မောင်းနှင်မှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုပြုရာတွင် ယင်းဖြစ်ရပ်နှင့် ဆက်စပ်ပတ်သက်သည့် ပြစ်မှုကျူးလွန်သူ ဦးရေ ၉၉ ရာခိုင်နှုန်းကျော်မှာ အရက်သေစာသောက်စားပြီး ယာဉ်မောင်းနှင်သူများဖြစ်ပြီး ယာဉ်မောင်းဦးရေ ၅၉၀၀၀ ခန့်မှာ သက်သေခံချက်များအရ အပြစ်ရှိကြောင်း တွေ့ရှိရပြီးနောက် ရာဇဝတ်ကြောင်းအရ မတရားစွဲဆိုခံရမှုများနှင့် ရင်ဆိုင်နေရကြောင်း



ပြည်သူ့လုံခြုံရေး ဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

ဘေးအန္တရာယ် ဖြစ်စေလောက်သည့် ယာဉ်မဆင်မခြင် မောင်းနှင်သူများ၏ အရေအတွက် ၈၄ ရာခိုင်နှုန်းသည် ညဉ့်သန်းခေါင်မှ နံနက် ၃ နာရီ ကြားတွင် ဖြစ်ပွားပြီး ယင်းဖြစ်ရပ်များ၌ ပါဝင်သည့် ယာဉ်မောင်းသူများ၏ အသက်အရွယ်မှာ ၂၀ နှစ်မှ ၄၀ နှစ်

အကြားရှိသူများဖြစ်ကြောင်း တရုတ် ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့က ပြောကြားသည်။

မဆင်မခြင် ယာဉ်မောင်းနှင်မှုများကြောင့် စုံစမ်းစစ်ဆေးခံရသည့် ယာဉ်မောင်းဦးရေ စုစုပေါင်းထဲတွင် အသက် ၄၀ မှ ၆၀ အတွင်းရှိ ယာဉ်မောင်းများမှာ ၄၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်ရှိသည်။

ဆင်ဟွာ



Star Zone
Travels & Tours

ဒီဇင်ဘာနှစ်သစ်ကူး ချမ်းသာပွဲအထူးပေးစဉ်မှာ

သစ်ဆန်းစာရင်းချုပ်နှင့် ဆန်းစစ်သင်တန်းများကို STAR ZONE မှ စတင်ပေးသွင်းပြန်ပြန်

ဥပဒေ(၃)နှစ်ခံ ခရီးစဉ် (စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့်ပြင်ဆင်)	၉၂၂/၁၀ရက် 25 DEC - 3 JAN	စင်တာရ ခရီးစဉ်	၄၂၂/၄ရက် 29 DEC - 1 JAN
ပထမဆုံးဆောင်-မဟာမိတ် ခရီးစဉ်	၄၂၂/၄ရက် 29 DEC - 1 JAN	ထွန်း ခရီးစဉ်	၄၂၂/၆ရက် 28 DEC - 2 JAN
ဆန်တောက်-ပုဂံခရီးစဉ်	၄၂၂/၄ရက် 29 DEC - 1 JAN	ဥပဒေ-အထူးပေးစဉ်	၄၂၂/၄ရက် 28 DEC - 1 JAN
ဆန်တောက်-ပုဂံခရီးစဉ်	၄၂၂/၄ရက် 29 DEC - 1 JAN	စီမံခန့်ခွဲရေး ခရီးစဉ်	၄၂၂/၆ရက် 27 DEC - 1 JAN

ဆက်သွယ်ရန် - 09 970 506707, 09 795 258910, 01 230 15 11, 230 15 22, 230 01 06.

NEW GENERATION
Nepali Beach Tour Package

ကမ်းသမား | လယ်

အထူးပေးစဉ်
၂၅ နေ့ ၂ နှစ်ခံ ခရီးစဉ်

၂၅ နေ့ ၂ နှစ်ခံ ခရီးစဉ်

၂၅ နေ့ ၂ နှစ်ခံ ခရီးစဉ်

ဝန်းချစ်သူ နှစ်သစ်ကူး

အထူးပေးစဉ်

၂၅ နေ့ ၂ နှစ်ခံ ခရီးစဉ်

၂၅ နေ့ ၂ နှစ်ခံ ခရီးစဉ်

၂၅ နေ့ ၂ နှစ်ခံ ခရီးစဉ်

အကြာမင်း
အမှတ်တံဆိပ်

ထွန်းနီ အထည်အစား

ထွန်းနီတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် ဂုဏ်သတ္တိ (Anti-oxidant property) ပါရှိခြင်းကြောင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းကားအတွက် အထူးအသုံးပြုနိုင်ပြီး အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းကားအတွက် အထူးအသုံးပြုနိုင်ပြီး အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းကားအတွက် အထူးအသုံးပြုနိုင်ပြီး

တံဆိပ်အမှတ်အသား - TMR 013845/1020

သုခပဋိပဒါသဒ္ဓမ္မရံသီရိဝံသာ
ဗဟိုကျောင်းဆောင်ရေစက်ချမှတ်လာ

ရန်ကင်းပြုနယ်ကျောက်ကုန်းလမ်းမှ သုခပဋိပဒါသဒ္ဓမ္မရံသီရိဝံသာ အတွင်းရှိ ဗဟိုကျောင်းဆောင် သစ်ကိုဆောက်လုပ်ပြီးစီးပြီဖြစ်ပါ၍ ၂၀၁၇ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ(၁၀)ရက်၊ တနင်္ဂနွေနေ့နံနက်(၉)နာရီတွင် စုပေါင်းရေစက်သွန်းချလှူဒါန်းမည်ဖြစ်ပါသောကြောင့် အလှူရှင်များနှင့် တကွ ဓမ္မပိတ်ဆွေအပေါင်းတို့ အားကြွရောက်ကြပါရန် လေးစားစွာဖြင့် အသိပေးဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

ဝေယျာဝစ္စအလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့
၀၁-၇၅၆၄၃၁၅ ၀၁-၂၃၃၂၃၅၀

စိန်ဌွန်းခိုင်ခိုစိခင်ဓယာကျားဓလေးဓကျားဓ
ဓ.ထ.က (၁) လမ်းမတော် (၁၉၅၅-၁၉၇၃)
(၂၁) ကြိမ်မြောက် ဓာတုဓိယပူဇော်ပွဲ

အနန္တဂိုဏ်းဝင် ဆရာ၊ ဆရာမတို့အား နှစ်စဉ်မထွက်ကုင်းမသော ဓာတုဓိယပူဇော်ပွဲသို့ လာရောက်ကန်တော့ကြပါရန် လေးစားစွာဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ တက်ရောက်လာသူများကို စိန်ဌွန်းခိုင်ခိုစိခင်ဓယာ အမှတ်တံဆိပ်များ ချီးမြှင့်မည်ဖြစ်ပါသည်။ စိန်ဌွန်းခိုင်ခိုစိခင်ဓယာ တက်ရောက်မကြပါရန် မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါသည်။

ကျင်းပမည့်နေ့ရက် - ၁၉၇၃ နတ်တော်လပြည့်ကျော် (၇) ရက်၊ ၁၀-၁၂-၂၀၁၇ (တနင်္ဂနွေနေ့)
ကျင်းပမည့်အချိန် - နံနက် ၉:၀၀ နာရီ
ကျင်းပမည့်နေရာ - စွမ်းအားခန်းမ၊ ဓ. ထ. က (၁) လမ်းမတော်

ဆက်သွယ်လှူဒါန်းရန်			
ခေါက်တာဖုန်းဖြင့်	၀၉ ၂၅၀၅၀၆၇၄	ဦးမြင့်အောင်	၀၉ ၄၄၀၀၉၇၄၄
ဦးဝင်းနိုင်	၀၉ ၂၅၂၅၅၅၅၄	ဦးစော်ထွေး	၀၉ ၇၃၀၂၂၉၂၂
ဦးတင်မောင်ဝင်း	၀၉ ၄၂၀၂၇၄၂၄	ဦးအောင်မိုင်	၀၉ ၂၆၉၉၁၄၃၂
ဦးအောင်	၀၉ ၂၆၇၇၀၄၅၂	ဦးစာနည်ထွန်း	၀၉ ၅၁၉၉၉၇၅
ဦးဝင်းစွယ် (မန္တလေး)	၀၉ ၇၉၇၄၅၅၀၈	ဦးတင်မောင်ရီ	၀၉ ၉၆၂၀၆၀၄၀

Christmas Special Promotion

Big Discount

OR

Only 20% Deposit With No Interest

1st-31st, December, 2017



H-100
YOUR DEPENDABLE BUSINESS PARTNER

\$245/Month

- 2.6 L Diesel (Natural Aspiration)
- 5 Speed M/T
- 3 Years or 100,000 km Warranty

INTERNATIONAL KLM CO., LTD.
Yangon : No. 2/6, 2 Quarter, Corner of Insein Rd & Thamine Station Rd, Mayangone Township, Yangon, Myanmar.
Showroom : (01) 522 723, 09 42 100 2051, 09 2500 100 10
Service Center : (01) 522 724

GLOBAL KLM CO., LTD.
Mandalay : 3-F Myo Ma Da Yin a 34th Street, Taung Myint Quarter, Pyl Gyi Ta Gon Top, MITC.
Showroom : 09 2531 51970, 09 4539 55560
Service Center : 09 421 888 220, 09 971 347 001

All information and illustrations are based on data available at the time of publication and subject to change without notice.

www.hyundaimotor.com.mm
info@hyundaimotor.com.mm
www.facebook.com/hyundaimm

IGCSE CAMBRIDGE edexcel Approved Centre

အထူးပေးစဉ်
IGCSE အထူးပေးစဉ်
UK သို့
Master of PAF သို့အထူးပေးစဉ်
Test book, Revision Guide မှ် Past Paper မှတ် နှစ်ခံခရီးစဉ်

Free study guide
Free school fees for second year
Guarantee to get A and A*
Refund policy for not achieving good grades

ဘတ်စကေး A မှ် A* မှတ်ရရှိရန် အထူးပေးစဉ်
Exam Revision materials, School fees မှတ်ရရှိရန်

No. 704, Yadana Housing, Yadana Road, Sout Okkalapa Township
Ph. 09 799 24 24 11, 09 448 111 604

ဆရာသန်းစို (IELTS) Ph: 09 5136158, 09 965136158

သင့်အနာဝတ်ပညာရေးအတွက် ကျော်လွှားရမည့် ဓာတုဓိယအတွက် ပြင်ဆင်ထားလှီပါသလား ...

Intermediate Level မှတ်တမ်းများအတွက် Exam Preparation (၂)လ
Cambridge 1-12 ဓာတုဓိယအတွက် သင်တန်း
အခြေခံမရှိသူများအတွက် Foundation (၂)လ

၀၀၆-၇၆၆၆၆၆၆၆

ရွှေဆွန်

Volume 8 Issue 48 3 Dec 2017 (ခရီးစဉ်)

City Mart မှ် Super Market မှတ်ရရှိရန် မှတ်တမ်းများ (၂)လခံ

- မှတ်တမ်းများကို ကျွန်ုပ်တို့ ၂၀ မှတ်တမ်းထက်
- မြန်မာ့စာပေအဖွဲ့မှ မြန်မာ့စာပေအဖွဲ့မှ မြန်မာ့စာပေအဖွဲ့မှ
- အမှတ်တံဆိပ်များကို မြန်မာ့စာပေအဖွဲ့မှ မြန်မာ့စာပေအဖွဲ့မှ
- မြန်မာ့စာပေအဖွဲ့မှ မြန်မာ့စာပေအဖွဲ့မှ မြန်မာ့စာပေအဖွဲ့မှ
- မြန်မာ့စာပေအဖွဲ့မှ မြန်မာ့စာပေအဖွဲ့မှ မြန်မာ့စာပေအဖွဲ့မှ
- မြန်မာ့စာပေအဖွဲ့မှ မြန်မာ့စာပေအဖွဲ့မှ မြန်မာ့စာပေအဖွဲ့မှ
- မြန်မာ့စာပေအဖွဲ့မှ မြန်မာ့စာပေအဖွဲ့မှ မြန်မာ့စာပေအဖွဲ့မှ
- မြန်မာ့စာပေအဖွဲ့မှ မြန်မာ့စာပေအဖွဲ့မှ မြန်မာ့စာပေအဖွဲ့မှ
- မြန်မာ့စာပေအဖွဲ့မှ မြန်မာ့စာပေအဖွဲ့မှ မြန်မာ့စာပေအဖွဲ့မှ
- မြန်မာ့စာပေအဖွဲ့မှ မြန်မာ့စာပေအဖွဲ့မှ မြန်မာ့စာပေအဖွဲ့မှ

အထူးပေးစဉ် တစ်နှစ်ခံခရီးစဉ်များကို
မြန်မာ့စာပေအဖွဲ့မှ မြန်မာ့စာပေအဖွဲ့မှ မြန်မာ့စာပေအဖွဲ့မှ

ရွှေလင်းညွန့် 09-42007371, 09-259302029

ရွှေလင်း (ရည်တံဆိပ်) အဖိုး (ရည်တံဆိပ်) **68000**

အာသယံ (ရည်တံဆိပ်) အဖိုး (ရည်တံဆိပ်) **57000**

အောင်မြင် (ရည်တံဆိပ်) အဖိုး (ရည်တံဆိပ်) **55000**

December 15, 22, 29

ရန်ကုန်စက်မှုတက္ကသိုလ်ဖြင့် ပြင်ဆင်ရန် နိယာမ

အတွက်ပေးသော / အတွက်ပေးသည့်ပေးစာပေးပို့ရန်

အတွက်ပေးသော (၄၀) ပြည့်အထိ အဖိုးခံနိုင်စွမ်း

ရန်ကုန်စက်မှုတက္ကသိုလ်မှ (ပညာရေးနှင့်အခြား) ဘွဲ့ရသည့်အထက်တန်းမှ

အထက်တန်းမှ ဘွဲ့ရသည့်အထက်တန်းမှ (ပညာရေးနှင့်အခြား) ဘွဲ့ရသည့်အထက်တန်းမှ

အထက်တန်းမှ ဘွဲ့ရသည့်အထက်တန်းမှ (ပညာရေးနှင့်အခြား) ဘွဲ့ရသည့်အထက်တန်းမှ

အထက်တန်းမှ ဘွဲ့ရသည့်အထက်တန်းမှ (ပညာရေးနှင့်အခြား) ဘွဲ့ရသည့်အထက်တန်းမှ

မိတ်လုပ်ရာမှ ဖွယ်ရာ ပြည်ပနေထိုင်များ

13-18 Dec. 2017 မိတ်လုပ် (ပိုင်ဆိုင်မှုမရှိသူများ) မိတ်လုပ် (ပိုင်ဆိုင်မှုမရှိသူများ) USD 875

3-8 Jan. 2018 မိတ်လုပ် (ပိုင်ဆိုင်မှုမရှိသူများ) မိတ်လုပ် (ပိုင်ဆိုင်မှုမရှိသူများ) USD 895

3-7 Jan. 2018 မိတ်လုပ် (ပိုင်ဆိုင်မှုမရှိသူများ) မိတ်လုပ် (ပိုင်ဆိုင်မှုမရှိသူများ) USD 430

9-12 Feb. 2018 မိတ်လုပ် (ပိုင်ဆိုင်မှုမရှိသူများ) မိတ်လုပ် (ပိုင်ဆိုင်မှုမရှိသူများ) USD 480

9-12 Feb. 2018 မိတ်လုပ် (ပိုင်ဆိုင်မှုမရှိသူများ) မိတ်လုပ် (ပိုင်ဆိုင်မှုမရှိသူများ) USD 890

ASIA 14 & U တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲ လူရွေးပွဲကျင်းပမည်

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ တင်းနစ်အဖွဲ့ချုပ် (ITF) မှ ကြီးမားကျယ်ပြန့်သည့် ITF ASIA 14 & Under DEVELOPMENT CHAMPIONSHIPS 2018-Division 2 တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲအား ဝိယက်နမ်နိုင်ငံ၊ ဟိုချီမင်းမြို့၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်လိုသည့် အားကစားသမားများ အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း (မှတ်ပုံတင် (သို့) မွေးစာရင်းမိတ္တူဖြင့်) လာရောက်စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ပါသည်။

လူရွေးပွဲရက် - (၄-၁၂-၂၀၁၇) မှ (၅-၁၂-၂၀၁၇)အထိ

စာရင်းပေးသွင်းရန် - ၃-၁၂-၂၀၁၇ရက်၊ မွန်းတည့် ၁၂၀၀နာရီ

နောက်ဆုံးရက် - ၂၀၁၇ ခုနှစ် မှ ၂၀၀၈ ခုနှစ်အတွင်း မွေးဖွားသူများသာ

ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်းနံပါတ် - မြန်မာနိုင်ငံတင်းနစ်အဖွဲ့ချုပ် (ရုံးခန်း) သိမ်ဖြူတင်းနစ်အားကစားကွင်း၊ ရန်ကုန်

၀၉- ၂၅၄၂၂၂၃၄၄၊ ၀၉- ၇၉၈၁၁၁၂၅၅၊ ၀၉- ၅၄၁၆၉၁၉

TRANSPORTER

လူကြီးမင်းတို့ရဲ့ သွားလိုတဲ့နေရာတွေကို ဝိသေသနဲ့ ငြိမ်ငြိမ်လှည့်လှည့် လေးကားငှားပြီး သွားလာချင်တယ်ဆိုရင်တော့ ဒီဖုန်းနံပါတ်ကို သေချာလေးမှတ်ထားပြီး လိုအပ်တဲ့အချိန်မှာ ဆက်သွယ်လိုက်ပါ။ အထူးဝန်ဆောင်မှု ရပါလိမ့်မယ်။

ဖုန်းနံပါတ် ၀၉ ၄၀၀ ၈၀၀ ၆၇၂ ဖြစ်ပါတယ်။

အဆိုတော်များအဖွဲ့ (အထူးကဏ္ဍ)

အဆိုတော်များအဖွဲ့ (အထူးကဏ္ဍ)

အဆိုတော်များအဖွဲ့ (အထူးကဏ္ဍ)

အဆိုတော်များအဖွဲ့ (အထူးကဏ္ဍ)

အဆိုတော်များအဖွဲ့ (အထူးကဏ္ဍ)

ရောင်ခြည်ထစ်

အိမ်ခြေပေ 10', 14', 15' ကားများဖြင့် ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့များ ပြုလုပ်/ပေးသွင်းနိုင်အောင် ပူးပေါင်းသည်။

Ph: 09-450454771, 09-450454772, 09-450454773

SEVEN

အုပ်စိုက်ကမ်း၊ အရေပိုင်း၊ အထက်ပိုင်း၊ မြေကွက်များ၊ စောင်းလီ၊ ပါသလား? အိမ်အရာတစ်ခုခုပေးရမည်။

“ပွဲခ လုံးဝ မယူပါ”

09-33 333 511, 09-33 333 514, 09-33 333 644

ရန်ကုန်ရိုက်ကမ်း မြန်မာ့ဂီတအဖွဲ့

ရန်ကုန်ရိုက်ကမ်း

ရန်ကုန်ရိုက်ကမ်း

DVD KARAOKE ထွက်ပြန်

8th MSI Education Day 2017

ကျောင်းကနေ ၁၀၀% ပညာသင်ဆု များပါဝင်သည့် နိုင်ငံတကာပညာရေးပြပွဲကြီး

အမေရိကန် အင်္ဂလန် ဩစတြေးလျ ဆွစ်ဇာလန် စင်ကာပူ မလေးရှား ထိုင်း နိုင်ငံတို့မှတက္ကသိုလ်များ

09 DEC 2017 SATURDAY, 10:00AM - 1:00PM Novotel Hotel (Patheingyi Room)

10 DEC 2017 SUNDAY, 1:00PM - 4:00PM Hilton Hotel (Amarapura Ballroom)

Free Seminar

Register To 01-250929, 09-5103915, 09-420037616, 09-402517549

MSI Facebook: Myanmar Search International www.msieducation.com

အဆင့်မြင့်ဘိုးဘွားဂေဟာ

သားသမီးများနှင့် ခွဲခွာနေထိုင်ရန် လုံခြုံမှု မရှိသော ဘိုးဘွားတို့အတွက် မိသားစုနှင့် နေရာကွဲ နွေးထွေးသော မေတ္တာဖြင့် အဆင့်မြင့်မြင့်နေထိုင်ရမည်။

ရက်ပိုင်းအားဖြင့်လည်းလက်ခံပါသည်။ ဖုန်း-၀၉-၇၉၅၆၈၅၃၀

အမှတ် ၆၇၊ မဟာဗန္ဓုလလမ်း၊ ၄၅ ရပ်ကွက်၊ ၈/၁၃

နိုင်ငံတော်အဖွဲ့အစည်း

အရေအတွက်မရှိသော အိမ်ခြေ Condo (၄)လုံး (၁၀၀၀) ပေး ကျွန်းအိမ်အိမ်များ ကျွန်းအိမ်အိမ်များ

အိမ်အိမ် Aircon (၃)လုံး တီထိုင်၊ ရေပူစေအေး

အိမ်အိမ်အိမ်အိမ် Full Furniture

၀၉-၂၅၀၄၉၉၇၉ + ၀၉-၃၂၂၃၃၃၃၃

မြေမြေရောင်းမည်

ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ် သုံးတောင်ရွာ၊ မန္တလေး၊ လားရှိုးလမ်းမကြီးအနီးအလား (၄၀)ပေ အနံပေ(၉၀) မြေကွက်များရောင်းရန်ရှိပါသည်။ မြေရေအထိ လမ်းမောက်ပြီး အရှုပ်အရှင်ကင်းသည်။ ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်ရောင်းမည်။ (အကျိုးစေတီဆောင်များလည်း ဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။)

ဖုန်း-၀၉-၅၁၅၄၆၅၅၊ ၀၀-၅၅၆၀၀၀

ခရုသင်း၊ သပင်ဖြူ

အရေအတွက်မရှိသော အိမ်ခြေ Condo

အိမ်အိမ် Aircon (၃)လုံး တီထိုင်၊ ရေပူစေအေး

အိမ်အိမ်အိမ်အိမ် Full Furniture

၀၉-၂၅၀၄၉၉၇၉ + ၀၉-၃၂၂၃၃၃၃၃

Willson, SIM, psb, MDIS, DIMENSIONS, TMC Academy, Raffles, Cambridge, AUSA, PAF, etc.

2017 Year End Mega Promotion

Sein Gay Har Dec 8 to 7 Jan 2018

ကျွန်ုပ်တို့ (၀၀၀၀၀၀) မိုးဝယ်ယူစဉ်က

ကျွန်ုပ်တို့အဖို့ Discount Cupon

ပြန်လည်ရရှိနိုင်မည့် အခွင့်အရေး

Ph ; 09250137565, 09420035299, 09420307806, 09420068352, 09788124737.



ကံစမ်းမဲအစီအစဉ်မှ ကံထူးသူများစာရင်း

Nissan Sunny

ကံထူးသူများ: လျှောက်မဲဒီဂျစ်



- | | |
|------------|-------------|
| ၁။ 8221243 | ၉။ 0802543 |
| ၂။ 7851267 | ၁၀။ 4667620 |
| ၃။ 5715404 | ၁၁။ 0532148 |
| ၄။ 8087700 | ၁၂။ 3567352 |
| ၅။ 6803047 | ၁၃။ 7333205 |
| ၆။ 7521580 | ၁၄။ 3824597 |
| ၇။ 1560982 | ၁၅။ 6681901 |
| ၈။ 0650175 | |

Honda Wave 100

ကံထူးသူများ: လျှောက်မဲဒီဂျစ်



- | | |
|-------------|-------------|
| ၁။ 4636780 | ၁၆။ 5633841 |
| ၂။ 3829885 | ၁၇။ 5891792 |
| ၃။ 4901631 | ၁၈။ 4752518 |
| ၄။ 1193480 | ၁၉။ 1787390 |
| ၅။ 3004327 | ၂၀။ 6616331 |
| ၆။ 4533150 | ၂၁။ 7549527 |
| ၇။ 8049527 | ၂၂။ 0244650 |
| ၈။ 4656705 | ၂၃။ 8384070 |
| ၉။ 5234254 | ၂၄။ 6771279 |
| ၁၀။ 7216341 | ၂၅။ 7256767 |
| ၁၁။ 1586248 | ၂၆။ 1049520 |
| ၁၂။ 3588413 | ၂၇။ 6821409 |
| ၁၃။ 8182474 | ၂၈။ 8287529 |
| ၁၄။ 1169688 | ၂၉။ 1941806 |
| ၁၅။ 2133850 | ၃၀။ 3930645 |

iPhone 8 Plus (256G)

ကံထူးသူများ: လျှောက်မဲဒီဂျစ်



- | | |
|-------------|-------------|
| ၁။ 5689025 | ၂၆။ 0588161 |
| ၂။ 3632920 | ၂၇။ 0900403 |
| ၃။ 2591729 | ၂၈။ 4259130 |
| ၄။ 2099072 | ၂၉။ 1087055 |
| ၅။ 5318669 | ၃၀။ 7886363 |
| ၆။ 7235778 | ၃၁။ 1681798 |
| ၇။ 8044563 | ၃၂။ 5172327 |
| ၈။ 1153906 | ၃၃။ 1354957 |
| ၉။ 1566840 | ၃၄။ 7093649 |
| ၁၀။ 0041615 | ၃၅။ 7231296 |
| ၁၁။ 4926278 | ၃၆။ 3363540 |
| ၁၂။ 0554313 | ၃၇။ 2978129 |
| ၁၃။ 1340150 | ၃၈။ 6465711 |
| ၁၄။ 1800200 | ၃၉။ 6643834 |
| ၁၅။ 0396468 | ၄၀။ 6485313 |
| ၁၆။ 1201072 | ၄၁။ 2676023 |
| ၁၇။ 6925715 | ၄၂။ 5621104 |
| ၁၈။ 8042055 | ၄၃။ 4667101 |
| ၁၉။ 5306509 | ၄၄။ 3835227 |
| ၂၀။ 4004678 | ၄၅။ 1010221 |
| ၂၁။ 0150683 | ၄၆။ 4543371 |
| ၂၂။ 8189153 | ၄၇။ 4866346 |
| ၂၃။ 4832917 | ၄၈။ 5875977 |
| ၂၄။ 7880917 | ၄၉။ 3306010 |
| ၂၅။ 2669350 | ၅၀။ 8242027 |

ဆုပွဲ(၁)၊ ကနောင်မင်းသားကြီးလမ်း၊ ဓမ္မလင်မင်းစက်မှု
လုပ်သားယာဇ္ဇိယယ်၊ ရန်ကင်းမြို့
Phone : 01 3617221, 09 420750481
Email : info@denkogroups.com
Facebook : Denkomyanmar
Website : www.denkomyanmar.com

သန်လျင်ကသစ်ပိုင်ဆိုင်မှုရိပ်သာ
ဒီဇင်ဘာ (၁၀) ရက်စဉ် တရားစခန်းပွဲပွင့်မည်
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သန်လျင်မြို့၊ တောင်ချမ်းသာ (၃) ရပ်ကွက်၊ ကသစ်ပိုင်ဆိုင်မှုရိပ်သာ မြေပိုင်ဆိုင်မှုအဖွဲ့အစည်းတွင် မူလ ကသစ်ပိုင်ဆိုင်မှုအဖွဲ့အစည်း၏ ဥပဒေရေးရာအဖွဲ့အစည်းသည် ညောင်သုံးခွဆရာတော်၏တပည့် နယ်လှည့်သာသနာပြု အဖွဲ့အစည်းကဏ္ဍမှ စရိယာ ဘဏ္ဍာရေးအဖွဲ့အစည်းကဏ္ဍမှ အဖွဲ့အစည်းတို့မှ သနားတော်ရောက် မင်ဆိုင်ကိုင်ပိုင်ခွင့်ရှိခြင်း ဝိပဿနာလုပ်ငန်းစဉ် ဒီဇင်ဘာ (၁၀) ရက်စဉ် တရားပတ်ကြီးကို ၁၃၇၉ ခုနှစ်၊ နတ်တော်လဆုတ် (၆) ရက် (၉-၁၂-၂၀၁၇) စနေနေ့မှ ပြာသို့လဆန်း (၁) ရက် (၁၈-၁၂-၂၀၁၇) တနင်္လာနေ့အထိ ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ပါသည်။

ပုဂ္ဂလိကရောင်းဝယ်လိုသူများ၊ သိလစွပ်ဝတ်လိုသူများ၊ တရားဝင်လိုသူများ၊ မှားယွင်းစွာ စားစွက်ဆွမ်း နေဆွမ်း စားချိန်၊ စားချိန်လှူဒါန်းလိုသူများသည် ဖုန်း-၀၅-၂၄၄၄၁၊ ၀၅-၂၂၁၁၉၊ ၀၉-၅၀၃၇၇၃ သို့ ကြိုတင်စာရင်းပေးသွင်း လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။

ပုညဘုရား ချီးတုတ်ဝိပဿနာကျောင်းတိုက်
 သန့်ရှင်းစင်ကြယ်မှု (၁၅) နှစ်ပြည့်မြောက် (၁၀) ရက်တရားစခန်းပွဲ
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သန်လျင်မြို့၊ နတ်တော်လဆုတ် (၆) ရက်စဉ် တရားစခန်းပွဲအဖွဲ့အစည်းသည် ညောင်သုံးခွဆရာတော်၏တပည့် နယ်လှည့်သာသနာပြု အဖွဲ့အစည်းကဏ္ဍမှ စရိယာ ဘဏ္ဍာရေးအဖွဲ့အစည်းတို့မှ သနားတော်ရောက် မင်ဆိုင်ကိုင်ပိုင်ခွင့်ရှိခြင်း ဝိပဿနာလုပ်ငန်းစဉ် ဒီဇင်ဘာ (၁၀) ရက်စဉ် တရားပတ်ကြီးကို ၁၃၇၉ ခုနှစ်၊ နတ်တော်လဆုတ် (၆) ရက် (၉-၁၂-၂၀၁၇) စနေနေ့မှ ပြာသို့လဆန်း (၁) ရက် (၁၈-၁၂-၂၀၁၇) တနင်္လာနေ့အထိ ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ပါသည်။

အောင်မင်္ဂလာမြေပေးတော်ရတရားရိပ်သာ ဘွဲ့ကြီးရွာ
မှော်ဘီမြို့နယ်တွင် (၅၁)ကြိမ်မြောက် (၄၅)ရက် တရားစခန်းဖွင့်မည်
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မှော်ဘီမြို့နယ်၊ တောင်ကြဲမြို့အလွန် ဘွဲ့ကြီးကျေးရွာ အနီးရှိ အောင်မင်္ဂလာမြေပေးတော်ရတရားရိပ်သာ (၅၁)ကြိမ်မြောက် (၄၅)ရက်စခန်းကို မောင်းတောင်မြေပေး တော်ရတရားကြီး၏ ဥပဒေရေးရာအဖွဲ့အစည်းကဏ္ဍမှ စရိယာ ဘဏ္ဍာရေးအဖွဲ့အစည်းတို့မှ သနားတော်ရောက် မင်ဆိုင်ကိုင်ပိုင်ခွင့်ရှိခြင်း ဝိပဿနာလုပ်ငန်းစဉ် ဒီဇင်ဘာ (၁၀) ရက်စဉ် တရားပတ်ကြီးကို ၁၃၇၉ ခုနှစ်၊ နတ်တော်လဆုတ် (၆) ရက် (၉-၁၂-၂၀၁၇) စနေနေ့မှ ပြာသို့လဆန်း (၁) ရက် (၁၈-၁၂-၂၀၁၇) တနင်္လာနေ့အထိ ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ပါသည်။

ဆက်သွယ်စာရင်းပေးသွင်းရန်
 ဖုန်း-၀၉-၅၀၃၇၇၃၊ ၀၉-၅၀၃၇၇၃၊ ၀၉-၅၀၃၇၇၃၊ ၀၉-၅၀၃၇၇၃

နတ်လှပေစာရင်း
 သယ်လိုနည်းပညာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အဖွဲ့အစည်း မသိသမျှ အဖွဲ့အစည်းများအား ပြန်လည်သိရှိစေရန် အဖွဲ့အစည်းများအား စာရင်းပေးသွင်းရန် အဖွဲ့အစည်းများအား စာရင်းပေးသွင်းရန် အဖွဲ့အစည်းများအား စာရင်းပေးသွင်းရန်

ကိုသန်ခင်
CAR RENTAL
 ကားငှားရမ်းစနစ်အမျိုးမျိုးအား သယ်ယူပို့ဆောင်ပေးရန် အဖွဲ့အစည်းများအား စာရင်းပေးသွင်းရန်

CEO ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ထွက်ကြီး

- ရုပ်သံလိုင်းအသစ်များ မြန်မာဒီဇိုင်းနှင့် ကြော်ငြာ Trend
- Myanmar Distilleries Company Group TPG & ThaiBev
- လုပ်ငန်းတစ်ခုယှဉ်ခြင်း ရုပ်သံလိုင်းနှင့် ရုပ်သံလိုင်းအသစ်များ
- ကမ္ဘာကျော် အပူပေးစနစ် ၁၇ ခု၊ အပူပေးစနစ်

ဒေါ်ခိုင်ခိုင်ဝင်း
Accountancy Training Centre
LCCI, ACCA
 ကျွန်ုပ်တို့၏ အဖွဲ့အစည်းများသည် အင်္ဂလိပ်စာ၊ အင်္ဂလိပ်စာ၊ အင်္ဂလိပ်စာ၊ အင်္ဂလိပ်စာ၊ အင်္ဂလိပ်စာ၊ အင်္ဂလိပ်စာ၊ အင်္ဂလိပ်စာ၊ အင်္ဂလိပ်စာ

မင်္ဂလာပါ
 အိမ်ခြံမြေအချင်းအမြစ်၊ အိမ်ခြံမြေအချင်းအမြစ်၊ အိမ်ခြံမြေအချင်းအမြစ်၊ အိမ်ခြံမြေအချင်းအမြစ်

ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်ငှားမည်
 စတင်ဥက္ကလာ၊ ရတနာလမ်း၊ ပုလဲမြို့နယ်၊ (လုပ်ငန်းလုပ်ရန် နေရာအကောင်း) 20' x 60' RC (3)ထပ်ခွဲ တိုက်သစ် Power + ရိုးရိုးသီတာ Ph : 09-31403340, 09-5015154 (ကြော်ငြာကမ်းလှမ်းခြင်းမရှိပါ)

ရန်ကုန်မြို့တွင်း ခြံကျယ်ရောင်းရန်

- ကန်တော်ကြီးအနီး၊ 0.5 ဧကခန့်၊ ပေ(၂၀၀x၁၀၀)
- ၂၅ RC+1RC, သီးပင်စားပင်စုံ
- ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်

ဖုန်း-၀၉-၄၄၈၉၇၄၅၆၄

in partnership with **STRATEGY FIRST INSTITUTE**

နိုင်ငံတကာ MBA အတွေ့အကြုံအစစ်

SIGNATURE M.B.A

သင်ကြားရမည့်ဘာသာရပ်များ

1. Managing Organization
2. Measuring Business Performance
3. Marketing
4. Managing Operations
5. Managing Corporate Finance
6. Data Driven Decision Making
7. Strategy for Business Success
8. International Business Management
9. Managing Innovation and Change
10. Human Resources Management
11. Logistics and Supply Chain Mgt
12. Entrepreneurship
- * Independent Study

Strategy First ၏ မိတ်ဆက်ဖြစ်သော Stamford International University (Thailand) ၏ Signature Master of Business Administration (MBA) program ကို သင်ကြားပေးမည် ဖြစ်ပါသည်။ Stamford International University သည် ကမ္ဘာပေါ်တွင် အကြီးမားဆုံး အဆင့်မြင့်လှည့် အဖွဲ့အစည်းတို့ဖြစ်သော Laureate (http://laureate.net) တက္ကသိုလ်များအဖွဲ့အစည်းဖြစ်ပါသည်။ Laureate International University သည် အမေရိကန် အခြေစိုက် ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံး ပုဂ္ဂလိကတက္ကသိုလ် အဖွဲ့အစည်းဖြစ်ပြီး ကမ္ဘာ အနှံ့ကျော်သော ကျောင်းသူ (၁) သန်းခန့် ထက်ပို၍ နေထိုင်သည်။ သင်ကြားရန် Stamford International University တွင် သင်ကြားပေးနေသည့် နိုင်ငံတကာ အတွေ့အကြုံ အစစ် အမှန်များ အင်္ဂလိပ်စာဖြင့် သင်ကြားပေးမည် ဖြစ်ပါသည်။ မဟာဝိပဿနာ အလုပ် စွမ်းဆောင်ရည်အတွက် အဆင့်မြင့် အတွက် အဆင့်မြင့်စေရန် အထောက်အကူပြုမည့် စွမ်းဆောင်ရည်နှင့် ဖွံ့ဖြိုးမှု (ဘဝပတ်ခြား) သင်တန်းများ ဖြစ်ပါသည်။ (၁၈) လကြာမြင့်ပါသည်။

အိမ်ထောင်စု သုံးစွဲ ဖြည့်ထွက်ရန် ပေးထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ ကျောင်းသား ကျောင်းသူပုဂ္ဂိုလ်များ အတွက် အထူး Discount ကိုရနိုင်ပါသည်။

ဝင်ခွင့် သတ်မှတ်ချက်များ

- တက္ကသိုလ်ဝင်ခွင့်ရှိသူ
- လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံမရှိသူများ (၂) နှစ်ရှိသူ
- IELTS အမှတ် (၆.၀) ရှိသူများ

AYA Bank
 Your Trusted Partner **အမှတ်တံဆိပ်**
AYA Bank Education Loan နဲ့ သင်တန်းကြေးပေးသွင်းခြင်း

Stamford MBA (၁၈) လကြာမြင့်ပါသည်	
ကျောင်းသားများအတွက်	၅၀၀၀၀၀
ကျောင်းသူများအတွက်	၂၀၀၀၀၀
ကျောင်းသားများအတွက်	၅၀၀၀၀၀
ကျောင်းသူများအတွက်	၂၀၀၀၀၀

• အိမ်ထောင်စု သုံးစွဲ ဖြည့်ထွက်ရန် ပေးထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။
 Student Loan ကို အလုပ်အကိုင် ဖြစ်သည့် အချိန်တွင် ပြန်လည်ပေးဆပ်ရပါမည်။

ဒီဇင်ဘာ (၁) ရက် တန်းခွဲသစ် ပေးမည်။



Diamonds and Fine Jewelry

မွှေးနေ့မင်္ဂလာနှင့်အထူး "Promotion"

Win & San Diamonds and Fine Jewelry မှ သီဟသူဓမ္မသီရိဒေါ်စန်းစန်း၏ မွှေးနေ့အမှတ်တရအဖြစ် စိန်ချစ်သူ မိတ်ဟောင်းမိတ်သစ်များအား စိန်ထည်၊ လက်ဝတ်ရတနာများ၊ HRD ၊ GIA Certificate စိန်များ၊ သဘာဝတွင်းထွက် ကျောက်မျက်ရတနာများအား အထူး "Promotion" အဖြစ် ယခင်နှစ်များနှင့်မတူ ရောင်းချပြီး အထူးကံစမ်းမဲအနေဖြင့် -

- ကျပ်သိန်း ၅၀၀ - အထက် ဝီယက်နမ်ခရီးစဉ် (၃ ညအိပ် ၄ ရက်) ၁၀ ဦး
- ကျပ်သိန်း ၃၀၀ - အထက် ငပလီခရီးစဉ် (၂ ညအိပ် ၃ ရက်) ၁၀ ဦး
- ကျပ်သိန်း ၁၀၀ - အထက် ရွှေဆွဲကြိုး
- ကျပ်သိန်း ၅၀ - အထက် ရွှေလက်စွပ်
- ကျပ်သိန်း ၂၀ - အထက် ဗလာမပါကံစမ်းမဲအစီအစဉ်များထည့်သွင်းပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

(10% to 30%)

Promotion Date : 1 , 2 , 3 December 2017

Show Room (1) ❖ အမှတ် (၃၆-C)၊ အောင်မင်းခေါင်ဘုရားလမ်း၊ ၁၀-ရပ်ကွက်၊ ဝင်ဒါပီယာ၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊
Ph : 502977, 504679 , 09-506-2773 , 09-500-6683 , 09-779-625-499 , 09-31471495

Year-End Sales
with New Arrivals

Up To
60% OFF

Special Offer
Fiber Optic Lighting

4th - 10th December 2017 | 9:00 AM to 5:30 PM
 9 : NO.3, Kanbe Road, Yankin Township, Yangon.
 1 : 01-577740, 578930, 657181, 665068, 09 5145468, 09 421024948

GDC Modern Co.,Ltd.

Aluminium window, Door product & Services

၁။ ဝန်ထုပ်အရည်အသွေးအာမခံ။
 ၂။ နောက်ဆုံးပေါ် ခေတ်မီခေတ်ကြီးများဖြင့် ထုတ်လုပ်မှု။
 ၃။ နှစ်(၄၀)ကျော်အတွေ့အကြုံရှိ စင်ကာပူကျွန်းကျပ်ပညာရှင်များ၏ နည်းပညာပံ့ပိုးမှု။
 ၄။ Singapore BCA လက်မှတ်ရ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ၏ လက်ရာ
 ၅။ Design နှင့် Budge အပေါ်မူတည်ပြီး ရွေးချယ်နိုင်သော ဖြတ်တင်းတံခါး Series (၅)မျိုးနှင့် Tempered Door , Partition များ။
 ၆။ အခမဲ့ ဝန်ဆောင်မှုဖြင့် အိမ်တိုင်ရာရောက် တိုင်တာခြင်း၊ ခန့်မှန်းကုန်ကျငွေ ထုတ်ချက်ပေးခြင်း၊ Design ကူညီပံ့ပိုးပေးခြင်း။

❖ ကျွဲပြင်ပင်တိုင် ကိုယ်လုပ်ကုန်ကို အကောင်အထည်ဖော်ပေးရုံဖြင့် မပြင်ပေးမည် GDC

- အကောင်းဆုံးအရည်အသွေး၊ လေလွင့်မှုအနည်းဆုံး System,
- တီးခေတ်မထွက်နိုင်ခြင်း၊ ရေမယိုစိမ့်စေခြင်းနှင့် သက်တမ်းကြာရှည်စွာ အသုံးပြုနိုင်ရန် ထုတ်လုပ်ထားသောပုံစံ
- ထုတ်လုပ်တပ်ဆင်သူများ လွယ်ကူ အဆင်ပြေစွာ တွက်ဖြေကိုက်စေမည့် Minimalist Design "E Series" Sliding Window Frame များကို အမြို့မြို့အနယ်နယ်သို့ လက်လီလက်ထား ဖြန့်ဖြူး ရောင်းချပေးနေကြောင်း သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

ဆက်သွယ်ရန် - အမှတ်(၂၁၂)၊ ရွှေတိုင်တာဝါ၊ အရှေ့ရွှေတိုင်လမ်းမ (MPT ရုံးချုပ်ရှေ့)၊ ဟောန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။
 Ph: 09-960188922, 09-964321988, 01-558228 Email: gdc.purchase@gmail.com

မူး ယစ် ကို ပစ် ပန်း တိုင် သစ် စိတ် သစ် လူ သစ် ဘ ဝ သစ်

ROLEX, OMEGA နှင့် SWISS နာမည်ကောင်းများပေးပို့လှူဒါန်း — (၃) နှစ်တာကြိုခမ်းမောင်းဖော်ပြပါသည်။
လျှို့ဝှက်ဖိတ်စစ် တစ်ဖက်စာအိတ်ဝတ်အင်္ကျီများအတွက် "အတု-အစစ်" ခမ်းမောင်းပေးခြင်း။
မရမည်ပေးပို့ပေးပါ။ SERVICE ဂြိုဟ်လိုဏ်ကစောစောနာမည် — စက်ကိရိယာပစ္စည်းများ —
နှစ်ကြာကြာတာရှည်သုံးစွဲလိုက်ကန်ဝတ်ခြင်း။ **ROLEX** နှင့် နှစ်ဖက်စာအိတ်ဝတ်အင်္ကျီများ
ဖိတ်စစ်ပေး၊/ဖိတ်စစ်ပေးအားခမရှိနှင့်တစ်ပြည့် ဖိတ်စစ်ကုမ္ပဏီကောင်းတိုးတက်ပေးပေး
ပေးမည်သည်။ ၁၉၈၄ ခုနှစ်မှ ယနေ့တိုင် နှစ်ပတ် (၅၀) ကျော် စွဲထောက်ပံ့ပေး အားပေးလျက်ရှိသော
ပိတ်ပြည့်သူများကုန်မရမ်းသာစွာဖြင့် လိုအပ်သောများပစ္စည်းပစ္စည်းများ။ **ဓမ္မဇာတိ**၊ **ဂေါ်ဒီဇာ**။
ဓမ္မဇာတိ (၁၄၁) | ဓမ္မဇာတိသာမဏဇာတိဇာတိ၊ ဓမ္မဇာတိဦးဦး ဝမ်း ၀၀ - ၃၄၆၂၄



GW 0973228008
0973133528
0973077469
အိမ်ပြောင်းအိမ်တွဲ
ဝန်ထောက်လုပ်ငန်း
အဖွဲ့များနှင့် လုပ်သားအဖ
တို့အားလုံးပေးသည့် နယ်
အိမ်ပြောင်း အဖွဲ့များပေးသည့်
အဖွဲ့များကို ၂၀၁၇ ခုနှစ်
၀၉၆၀၂၅၀၀၀၀၀၀၀၀

FORWARD 09259259180-1-2
ကျွန်းမြစ်မြစ်တက်ခွင့်၊ အောက်ပိုင်ကြီးရောက်ရှိ ငြိမ်းချမ်းရေး
ပြင်ပတွင် အောက်ပိုင်ခေါ် မိတ်ဆက် (အထူးခြံ) 39000 ကုန်ပစ္စည်းများ
ပူး နှင့် အောက်ပိုင် နှင့် နှစ်ပတ်လယ် (၃) နှစ် ကုန်ပစ္စည်းများ
အောက်ပိုင် အလယ် ပယ်လယ် နှစ် (၄) နှစ် ကုန်ပစ္စည်းများ
အောက်ပိုင် ဖြိုင်ပေး မွေပေးအဖွဲ့ (၄) နှစ် အောက်ပိုင်-အောက်ပိုင်
ပြင်ပ အောက်ပိုင် အဖွဲ့ ပြုစုရန် (၃) နှစ် အောက်ပိုင်-အောက်ပိုင်
အောက်ပိုင် အဖွဲ့ အဖွဲ့အဖွဲ့ အဖွဲ့အဖွဲ့အဖွဲ့ (အထူး နယ်) ၃၅၀၀
ကျွန်းမြစ်မြစ်တက်ခွင့် Hotel: 109000 / အောက်ပိုင် နှစ်ပတ် 139000

၂၀၁၇ ခုနှစ် တိုင်းအောင်ကြီး၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင် များတွင် မိုးလုံးဟိန်းညှံ အောင်ပွဲခံသွားသော

၂၀၁၇ ခုနှစ် တိုင်းအောင်ကြီး တက္ကသိုလ် မေးခွန်း ၅ နှင့် ၃ နှစ် နှစ်စာဖြေများ	မြန်မာ၊ အင်္ဂလိပ်၊ သရုပ်၊ လူမှုဝေ၊ အထွေထွေသိပ္ပံ အားသာစွဲအောင်ပွဲခံ (၁၅၀၀) ဝေပွဲခံ
၂၀၁၇ ခုနှစ် တိုင်းအောင်ကြီး အထွေထွေ မေးခွန်း ၅ နှင့် ၃ နှစ် နှစ်စာဖြေများ	မြန်မာ၊ အင်္ဂလိပ်၊ သရုပ်၊ ဝေပေခံ၊ သမိုင်း၊ အထွေထွေသိပ္ပံ အားသာစွဲအောင်ပွဲခံ (၃၀၀၀) ဝေပွဲခံ
၂၀၁၇ ခုနှစ် တိုင်းအောင်ကြီး တက္ကသိုလ်တိုင်းအောင်ပွဲခံအောင်ပွဲခံ မေးခွန်း ၃ နှင့် ၃ နှစ် နှစ်စာဖြေများ	သိပ္ပံတွဲ၊ သိပ္ပံတွဲ၊ သိပ္ပံတွဲ အားသာစွဲအောင်ပွဲခံ (၁၀၀၀) ဝေပွဲခံ

ပြည်ထောင်စု အပေး- အပေး(၄၅၆)၊ ရွှေဘိုအလယ်(အထက်)၊ ရန်ကင်းတိုင်းအောင်ပွဲခံ ၀၁-၃၅၅၀၆၊ ၀၅-၇၃၀ ၂၅၅ ၂၅

MERRY CHRISTMAS AND HAPPY NEW YEAR

2017 MALIBU LTZ
2.0i Turbo, 8 Speed Auto



2017 CRUZE LT
1.6 Turbo, 8 Speed Auto

2017 ORLANDO LT
2.0i, 8 Speed Auto

2017 COLORADO HIGH COUNTRY
2.8i Turbo Diesel, 8 Speed Auto, 4WD

2017 TRAILBLAZER LTZ
2.8i Turbo Diesel, 8 Speed Auto, 4WD

2017 SUBURBAN LTZ
5.3 V8, 8 Speed Auto, 4WD

WIN ATTRACTIVE PRIZES IN TWO LUCKY DRAWS ON SIGNING.

FIND NEW ROADS

CHEVROLET COMPLETE CARE

CHEVROLET

Home ၂၀၁၇ ခုနှစ် အထွေထွေသိပ္ပံဖြေခံ မိတ်ဆက်ခံ ကြိုပေး

ခန္ဓာကိုယ် ၂၀၁၇ ခုနှစ် အထွေထွေသိပ္ပံဖြေခံ မိတ်ဆက်ခံ ကြိုပေး

၁. MIRROR

၂. SKIRTING အင်္ကျီအင်္ကျီ

၃. Beautiful Skirting Accessories

၁၅ နာရီ ၂(၃-၆) နာရီ အောက်ပိုင်ခွင့်(အောက်ပိုင်) နာရီအောက်ပိုင်ခွင့် မိတ်ဆက်ခံ
၁၅ နာရီ (၆-၁၁) နာရီအောက်ပိုင်ခွင့်(အောက်ပိုင်) အောက်ပိုင်ခွင့် မိတ်ဆက်ခံ

09-79 700 70 70 09-79 700 70 80

KMD Institute

တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း ခြေစိုထားသူများအတွက် (UK) ဒီဂရီအောင်ရုံဖြင့် ပြုစုထားသော သိပ္ပံနှင့် ဝေပေဆိုင်ရာများကို ထိုက်ထိုက်တက်တက် နိုင်မိပါပြီ.....

First Year Diploma in Computing (UK)

- တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းခြေစိုထားသူများနှင့် တက္ကသိုလ်တက်ရောက်နေသူများ UK ဒီဂရီပု တိုက်ထိုက်ထိုက်ဖြင့် သည့် University of Greenwich စီပယ်နယ် ဒီပလိုမာဝင်တန်းကို တက်ရောက်နိုင်ပါသည်။
- ပထမနှစ် တက်ရောက်နေသည့်အတွင်း Microsoft Professional Certificate ရယူနိုင်ရန် မလ္လာအောင်ကြီးပေးပါသည်။
- သင်တန်းပြီးဆုံးစေကာ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းအကောင်းများ ရရှိရန် On Job Training စီစဉ်ပေးပါသည်။
- UB BANK** နှင့် **AYA Bank** တို့ဖြင့် ဖိတ်စစ်သင်တန်းကြားများကို အခပ်ကပ်ပေးခြင်းရန် စီစဉ်ပေးထားပါသည်။

• နယ်မှ လာရောက်မည့် ကျောင်းသား/သူများအတွက် အဆောင်စီစဉ်ပေးထားပါသည်။ •

Opening Date

- 9 December 2017
7:00 AM - 2:00 PM (Sat - Sun)
10:00 AM - 5:00 PM (Sat - Sun)
- 12 December 2017
7:00 AM - 12:00 PM (Mon - Fri)
- 13 December 2017
11:00 AM - 3:00 PM (Mon - Fri)

KMD (Myaynigone) : 331, Pyay Road, Myaynigone, Sanchaung Township, Yangon.
01- 381776, 381038, 802233, 827436, 220556, 700995
www.facebook.com/KMDNCC

Call Now 09770867903

UNIVERSITY OF GREENWICH
NCC
NCC



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ ထားဝယ် အထူးစီးပွားရေးဇုန် အကောင်အထည်ဖော်နေမှု အခြေအနေအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂

မြန်မာအထူးစီးပွားရေးဇုန်ပဟိအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူသည် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသန်းမြင့်၊ ဦးအုန်းမောင်တို့နှင့်အတူ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ထားဝယ်မြို့သို့ရောက်ရှိပြီး ထားဝယ်အထူးစီးပွားရေးဇုန် အကောင်အထည်ဖော်နေမှုအခြေအနေအား သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ဒုတိယသမ္မတနှင့် အဖွဲ့သည် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာဒေါ်လှဲလှဲမော် နှင့်အတူ ထားဝယ်အထူးစီးပွားရေးဇုန်စီမံကိန်း သို့ နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ရောက်ရှိကြပြီး စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော်မှု အခြေအနေကို စစ်ဆေးရာ ထားဝယ်အထူးစီးပွားရေးဇုန်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ တိုင်းဒေသကြီး စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး ဦးမြိုးဝင်းထွန်းနှင့် ကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ဒေါက်တာတင်ထူးနိုင် တို့က ထားဝယ် အထူးစီးပွားရေးဇုန် စီမံကိန်းဆိုင်ရာ အချက်အလက်များ၊ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်သွားမည့်ပုံစံ၊ ကနဦး စီမံကိန်းများအတွက် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သည့် သဘောတူစာချုပ်များ၊ ထားဝယ်အထူးစီးပွားရေးဇုန်မှ မြန်မာ-ထိုင်း နယ်စပ်(ဖုန်ခုံရုံ) သို့ ဆက်သွယ်သည့် နှစ်လမ်းသွား ကတ္တရာလမ်း အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်း စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ *



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ ထားဝယ် အထူးစီးပွားရေးဇုန် စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ အစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။



Asian Challenge Cup ဖော်ကီပြိုင်ပွဲတွင် တရုတ်(တိုင်ပေ)အသင်း ချန်ပီယံဆုရရှိ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၂

မြန်မာနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပခဲ့သည့် ၂၀၁၇ Asian Challenge Cup ဖော်ကီပြိုင်ပွဲ နောက်ဆုံးနေ့ ဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ညနေပိုင်းက သိမ်ဖြူဟော်ကီကွင်း၌ ကျင်းပရာ တရုတ်(တိုင်ပေ) အသင်း ဖိုလ်စွဲခဲ့ပြီး မြန်မာအသင်း ဒုတိယနေရာရရှိခဲ့သည်။

နောက်ဆုံးနေ့တွင် တရုတ်(တိုင်ပေ)အသင်းက ဘရူနိုင်းအသင်းကို ငါးဂိုး-ဂိုးမရှိ၊ အိမ်ရှင်မြန်မာအသင်းက ဟောင်ကောင်အသင်းကို ငါးဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။

ပြိုင်ပွဲအပြီးတွင် တရုတ်(တိုင်ပေ)အသင်းက ခြောက်ပွဲစလုံး အနိုင်ရကာ ၁၈ မှတ်ဖြင့် ချန်ပီယံဆုရခဲ့ပြီး မြန်မာအသင်းက လေးပွဲနိုင်၊ နှစ်ပွဲရှုံး၊ ၁၂ မှတ်ဖြင့် ဒုတိယ၊ ဟောင်ကောင်အသင်းက နှစ်ပွဲနိုင်၊ လေးပွဲရှုံး ခြောက်မှတ်ဖြင့် တတိယ ရခဲ့သည်။ ဘရူနိုင်းအသင်းမှာမူ ပွဲတိုင်းရှုံးကာ အမှတ်မရခဲ့ပေ။ မြန်မာအသင်းနှင့် ဟောင်ကောင်အသင်းတို့ပွဲအပြီးတွင် ဆုချီးမြှင့်ပွဲ ဆက်လက်ကျင်းပရာ ပထမဆုံး တရုတ်(တိုင်ပေ)အသင်းအား ဆုပေးနှင့် တစ်ဦးချင်းဆုတံဆိပ်၊ ဒုတိယဆုရ **စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၅ သို့** ○

Established in 1958

အထွတ်မြင့်ချည်ချောင်းချည်

The Ultimate Quality and Fastness.

အရည်အသွေးနဲ့ ဆေးဆိုင်ခံ့မှုရဲ့ အဆုံးစွန်

ပင်ရင်း- ကီနီချီ အထည်စက်၊ သဲတောမြို့၊ ရန်- ဝင်း - ၂၀၅၀၀၃၀၊ ဝင်း - ၂၀၅၀၃၂၅

ရန်ကုန်မြို့မရုံး - အမှတ် (၂၀၇) ပဏာမဇာတိ (၂) လမ်း၊ လှည့်တန်းကလေးရွာ၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ရန်- ၀၀၅၂၂၊ ၀၉၂၅၆၀၀၀၂၂၃

ဝက်ခြံအတွက် "ထရင်ပက်"

TRINPAC gel

Tretinoin 0.25 mg & Erythromycin 40 mg

Dual Therapy for Acne

"ထရင်ပက်" နှင့် ပါဝင်သော ဝက်ခြံဆေးများ

- ၁) ယခင်က ပြုပြင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သော ဝက်ခြံများ
- ၂) ဝက်ခြံအား
- ၃) ဖြည့်တင်မှု အပူချိန်မြင့်တင်မှုများ
- ၄) ကြားလျှောက်မှု အဆင့်မြင့်စေရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် အရာဝတ္ထုအသစ်ဖြင့် တိုက် ထားသော ဝက်ခြံကင်းစင်ခြင်း

အသုံးပြုပုံ

- ဤရွာ မှတ်တမ်း ပြုစုခြင်းနှင့် ဆေးဝါးများကို သုံးစွဲခြင်း ဖြောက်ကျနေသော ဝက်ခြံများကို "ထရင်ပက်" နှင့် ပါဝင်သော အဆင့်မြင့်ပစ္စည်း ဝက်ခြံဆေးများဖြင့် မိမိ၏ အသားကို ကျစ်ညစ်စေမှု မှောင်မိရမည်
- ဝက်ခြံများကို မိမိ၏ ဝက်ခြံများပေါ်တွင်

Manufactured under License by
Korea Pharma Co., Ltd., Kyunggi Do, Korea
For Pacific Pharmaceuticals Pte Ltd.

ဆောင်းပါး

အနာဂတ်အတွက် အလိုအပ်ဆုံးလောအရာ

စည်သူ(ရေခဲချောင်း)

ယနေ့ စာပေလောကနှင့် မြန်မာ့နယ်ပယ်၌ ယုံကြည်စိတ်ချရသည့် လုပ်ငန်းဆောင်တာတစ်ခုမှာ စာဖတ်မှုအဖွဲ့အဟုန် မြှင့်တင်ရေး၊ ရသစာပေ မပျောက်ပျက်ရေးဆိုသည့် လုပ်ဆောင်မှုများပင်ဖြစ်သည်။ ကြားသိရသည်နှင့်ပင် ကြက်သီးထဖွယ်ရာ ကောင်းလွန်းလှပါသည်။ မြန်မာစာပေ၊ မြန်မာယဉ်ကျေးမှုအတွက် အသက်၊ သွေး၊ ချွေးပေါင်းများစွာ ရင်းနှီးပေးဆပ်၍ ရယူခဲ့ရသည့်နိုင်ငံ၊ အတွေးအခေါ်၊ ဉာဏ်ရည်ဉာဏ်သွေး မန်မုံပါးသည် မိမိတို့လူမျိုးအတွင်း၌ ဤမျှ အသည်းအသန် ကြိုးပမ်းအားထုတ်နေကြရသည်မှာ ဝမ်းနည်းဖွယ်ရာကောင်းလွန်းလှသည်ဟု ဆိုချင်မိသည်။

မည်သည့်အတွက်ကြောင့်၊ မည်သည့်အတွက်ဖြင့် ဤကဲ့သို့ စာဖတ်မှု အဖွဲ့အဟုန်မြင့်မားရေး၊ ရသစာပေ မပျောက်ပျက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ကြိုးပမ်းလုပ်ဆောင်နေကြရပါသနည်းဟုဆိုလျှင် ဖြေဆိုရန် အဖြေမှာမူ လွန်စွာ ရိုးရှင်းလွန်းလှပါသည်။ စာဖတ်ကြ၍၊ ယဉ်ကျေးမှုများ ခန်းခြောက်စပြုနေ၍ ဟုသာ ဖြေဆိုရမည်ဖြစ်သည်။ မည်သည့်အတွက်ကြောင့် စာဖတ်ကြပါသလဲဟု ဆိုလျှင် လူတစ်ကိုယ် စိတ်တစ်မျိုးဆိုသည့်အတိုင်း အကြောင်းအရာ အမျိုးမျိုး၊ အဖြေအမျိုးမျိုး ရှိနေကြမည်သာဖြစ်သည်။ အချိန်အပိုမရှိ၍၊ မျက်စိမကောင်း၍၊ စားဝတ်နေရေး အတွက် ရန်ကန်နေကြရ၍ အစရှိသည့် အကြောင်းအရာများ၏ အောက်၌သာ ကျင့်လည်နေကြမည်ဖြစ်သည်။ သို့သော် မည်သည့်အကြောင်းအရာတို့ဖြင့် ဆင်ခြေပေးစေကာမူ လူတိုင်းလူတိုင်းအနေဖြင့် အနည်းနှင့်အများ မဖြစ်မနေ စာဖတ်ကြရမည်သာဖြစ်သည်။

“စာအုပ်စာပေ လူမိတ်ဆွေ”ဆိုသည့်အတိုင်း စာဖတ်မှု သာလျှင် အသိအမြင် ကျယ်ပြန့်လာမည်။ အတွေးအခေါ် အယူအဆများ ရင့်သန်လာမည်။ လူမှုပေါင်းသင်း

ဆက်ဆံရေး ကျယ်ပြန့်လာမည်။ သို့မှသာ အောင်မြင်သော လူတစ်ယောက်၊ အဆင့်အတန်းမြင့်မားသော လူနေမှုစလေ့ စရိုက်များကို ရယူခံစားနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့်ပင် “စာဖတ်သော လူမျိုးသည် ကြီးမြတ်၍ ကြီးမြတ်သော လူမျိုးသည် စာဖတ်ကြသည်”ဟု ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပန်းတနော်မြို့သား ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးဟောင်း ဦးသန်းက ညွှန်းဆိုခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ယနေ့အချိန်အခါ၌ နည်းပညာများ တိုးတက်ထွန်းကားလာခြင်းနှင့်အတူ စိတ်အပန်းဖြေစရာအမျိုးမျိုးတို့သည် မိမိတို့၏ဝန်းကျင်၌ အများအပြားရှိနေသည်လည်း ဖြစ်သည်။ လူတိုင်းနီးပါး လက်ကိုင်ဖုန်းများ ကိုင်ဆောင်ထားနိုင်သည့် အချိန်အခါ၌ လက်ကိုင်ဖုန်းများမှတစ်ဆင့် ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲများကို ကြည့်ရှုခြင်း၊ တေးသီချင်းများကို နားထောင်ခြင်း၊ ဂီမ်းအမျိုးမျိုးဆော့ကစားခြင်း အစရှိသည်တို့နှင့် မထိမတွေ့ မဆက်ဆံဖူးသူဟူ၍ ရှိမည်မထင်ပေ။ ထို့အတူ facebook wechat beetalki game အမျိုးမျိုးတို့အတွက်ဖြင့် အချိန်ကုန်၊ ငွေကုန်ခံနိုင်ကြသော်လည်း အွန်လိုင်းမှ စာအုပ်တစ်အုပ်ကိုမူ ခေါင်းလတ်ပြုလုပ်၍ ဖတ်သူတို့ကမူ နည်းပါးကြပေလိမ့်မည်။ လူတို့၏ စိတ်အား ပေါ့ပါးရွှင်ပျစေသော အသိဉာဏ်ပညာ များတိုးပွားစေသော စာဖတ်ခြင်းအလုပ်ကိုမူ မည်သည့်အတွက်ကြောင့် စိတ်အားထက်သန်စွာ မရှိကြသည်ကို တွက်စစ်လျှင် ငယ်စဉ်ကပင် စာဖတ်မျိုးစေ့ မရင့်သန်ခဲ့ကြသောကြောင့်ဟုသာ ဆိုရပေလိမ့်မည်။

လက်ဦးဆရာ မည်ထိုက်စွာ ပုဗ္ဗစာရိယ မိနှင့်ဖ ဆိုသည့် အတိုင်း ကလေးငယ်တစ်ယောက် စာဖတ်ချင်စိတ် ပေါက်ဖွားလာစေရန်၊ စာဖတ်တတ်လာစေရန် လက်ဦးဆရာမည်သော မိဘတို့အပေါ်၌ များစွာတည်မှီပါသည်။ ညအိပ်ရာဝင်ချိန်၌ ပုံပြင်လေးများကို ပြောပြ၍သော် လည်းကောင်း၊ ရုပ်ပုံလေးများပါသော စာအုပ်လေးများဖြင့် အနေနီးစပ်စေခြင်းဖြင့်သော်လည်းကောင်း မိမိတို့၏ ကိုယ်ပိုင်

အားလပ်ချိန်များမှ အနည်းငယ်ဖွဲ့၍ စာဖတ်ခြင်းအလေ့ အကျင့်အား ပြုစုပျိုးထောင်သင့်ပေသည်။ သို့မဟုတ်၍ မိမိတို့၏ ကလေးငယ်များအား ငြိမ်ငြိမ်နေစေလိုသော ဆန္ဒဖြင့် လက်ကိုင်ဖုန်းများပေး၍ ဂီမ်းများကို ဆော့ကစားခွင့်ပြုထားခြင်းသည် အနာဂတ်လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွက် ဖိုးထိတ်ဖွယ်ရာကောင်းလှသည်ကို သတိပြုသင့်လှပေသည်။ ကလေးဟူသည် ဆော့ကစားမှု ကျန်းမာသန်စွမ်းမည် ဖြစ်သည်။ ထို့အတူ စာဖတ်ခြင်းမှရရှိလာမည့် အကျိုးကျေးဇူးများကို လက်တွေ့လူမှုဘဝနှင့် ပေါင်းစပ်အသုံးချနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ သို့မှသာ အောင်မြင်သောလူတစ်ယောက် တိုးတက်သော လူ့အဖွဲ့အစည်း၊ ဖွံ့ဖြိုးသောနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအား ပိုင်ဆိုင်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးသော နိုင်ငံများသည် စာဖတ်ခြင်း၏ အကျိုးကျေးဇူးကို သိရှိနားလည်၍ ကိုယ်ပိုင်စာကြည့်ခန်းငယ်များကို ပြုလုပ်ထားကြသကဲ့သို့ အများပြည်သူ ဖတ်ရှုစေနိုင်ရန်အတွက် စာကြည့်တိုက်များကို နိုင်ငံတော်မှ စနစ်တကျ ဆောက်လုပ်ပေးထားကြသည်။ ဘူဂေးရီးယားနိုင်ငံ အယ်လ်ဘာနွားကမ်းခြေတွင် အပန်းဖြေအနားယူသူများအတွက် လေဒဏ်၊ နေဒဏ်ခံနိုင်သော စာရွက်အသားတစ်မျိုးကို အသုံးပြု၍ ရေစိုခံနိုင်သော ဝိန်းစံများဖြင့် ဖုံးအုပ်ထားသည့် စာအုပ်များထားပေးခြင်းဖြင့် ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားများကို ဆွဲဆောင်ထားနိုင်ခဲ့သည်ဟု ဖတ်မှတ်ခဲ့ရဖူးပါသည်။ တရုတ်နိုင်ငံ၌လည်း အများပြည်သူ စာဖတ်နိုင်ရန်အတွက် မြို့ကြီးများ၏ အဓိကကျသောနေရာများ၌ စာကြည့်တိုက်များကို ဆောက်လုပ်ပေးထားသကဲ့သို့ စင်ကာပူ၊ ဂျပန်နိုင်ငံများတွင်လည်း စာအုပ်များကို သီးသန့်ဝယ်ယူနိုင်ရန်အတွက် စာအုပ်စင်တာများကို တည်ဆောက်ဖွင့်လှစ်ပေးပေးသည်ဟု သိမှတ်ရဖူးပါသည်။ ထို့ကြောင့်ပင် အတွေးအခေါ်အသစ်၊ စိတ်ကူးအသစ်များဖြင့် တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးနေခြင်းဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုသည် နိုင်ငံသူနိုင်ငံသားများ မည်မျှအထိ စာဖတ်သည်

ဟူသော အချက်အပေါ်တွင်လည်း မူတည်ပေသည်။ စာဖတ်ခြင်းမှ ရရှိလာသည့် အကျိုးကျေးဇူးများကို ဖွင့်ဆိုရလျှင် ဆုံးနိုင်တော့မည်မဟုတ်ပေ။

ယနေ့ မိမိတို့နိုင်ငံတွင်လည်း စာဖတ်မှုအဖွဲ့အဟုန်အား တစ်ကျော့ပြန် မြှင့်မားလာစေရန်အတွက် ကျေးဇူးများ၊ ရပ်ကွက်များ၊ မြို့ရွာအများအပြား၌ စာကြည့်တိုက်များ တည်ဆောက်ဖွင့်လှစ်ထားခဲ့ကြပြီးဖြစ်သည်။ စာကြည့်တိုက်များအတွက် လိုအပ်သည့် စာအုပ်များကိုလည်း ကုသိုလ်ရှင်အများအပြားက လှူဒါန်းခြင်းဖြင့်သော်လည်းကောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာ စာကြည့်တိုက်များက ဝယ်ယူ၍သော်လည်းကောင်း ဖြည့်ဆည်းပေးလျက်ရှိသည်။ ရွေ့လျားစာကြည့်တိုက်များ၊ ကိုယ်ထူကိုယ်စာကြည့်တိုက်များ၊ မြို့နယ်အသီးသီးမှ ပြန်/ဆက်ဌာနများမှ ဦးဆောင်ခြင်းဖြင့်သော်လည်း စာဖတ်မှုအဖွဲ့အဟုန်မြင့်မားလာစေရန် အားကြီးမာန်တက် ဆောင်ရွက်နေကြဆဲလည်း ဖြစ်သည်။ ထိုသို့ အဘက်ဘက်မှ အားသွန်ခွန်စိုက် ကြိုးပမ်းနေကြသည့်တိုင် အချို့သော ရပ်ကွက်များ၊ ကျေးရွာများ၌ စာကြည့်တိုက်တံခါးများ ပိတ်ထားကြဆဲဖြစ်သည်။ စာဖတ်မှု အဖွဲ့အဟုန် မြင့်မားတိုးတက်လာစေရန်ထက် စာဖတ်သူ မပျောက်စေရန် ဦးစားပေး ကြိုးပမ်းနေကြဆဲဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ဝမ်းနည်းထိတ်လန့်ဖွယ်ရာ ကောင်းလှသည်ဟု ဆိုခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အချုပ်အားဖြင့်ဆိုပါမူ မိမိဘဝ တိုးတက်ခြင်း၊ မတိုးတက်ခြင်း၊ အောင်မြင်ခြင်း၊ မအောင်မြင်ခြင်း၊ ဒေသတစ်ခု၊ နိုင်ငံတစ်ခု ဖွံ့ဖြိုးခြင်း၊ မဖွံ့ဖြိုးခြင်းတို့သည် နိုင်ငံသူနိုင်ငံသားများ မည်မျှအထိ စာဖတ်ခြင်း၊ စာဖတ်ခြင်း၊ စာဖတ်ခြင်းမှ ရရှိလာသည့် အကျိုးကျေးဇူးများကို မည်မျှအထိ လက်တွေ့ဖော်ဆောင်သည်ဟူသော အချက်များအပေါ်၌ များစွာတည်မှီနေသည်ဖြစ်သည်။ သို့ဖြစ်ရာ အနာဂတ်မျိုးဆက်များထံသို့ စာဖတ်ခြင်းမျိုးစေ့ ကြုံချပေးစွမ်းနိုင်သော၊ စာကြည့်တိုက်တံခါးများကို ဆွဲဖွင့်နိုင်သော၊ စာဖတ်ခြင်းမှ ရရှိလာသော အနှစ်သာရ၏ အဓိပ္ပာယ်ကို ကောင်းစွာဖော်ဆောင်ထုဆစ်နိုင်သော လက်အစုံတို့ဖြင့် မျှော်လင့်တောင့်တနေမိပေတော့ သည့်ဟူ၍သာ ဆိုချင်မိပေတော့သည်။ ။

ဆောင်းပါး

ဆုဆိုတာ

“ဘယ်လို၊ သားပြောလိုက်တာ ဆရာမနားမလည်ဘူး ပြန်ပြောပါဦး” ကြားလိုက်ရတဲ့စကားကြောင့် အိပ်ချင်စိတ်ဖြစ်နေတာတွေပျောက်သွားသလိုပါပဲ။ “ဟိုကောင် အောင်ကျော်ဦးလေ သားတို့ကျောင်းကိုလာတော့ တစ်တန်းက ဖူးပွင့်မေကို ဟိုလို ဒီလိုလုပ်တာ ဆရာမ” တိုင်ကြားတဲ့ ကလေးက ကျွန်မနားမလည်မှာစိုးကာ လက်ဟန်ပြပြီး ထပ်ပြောပါတယ်။ “အေး အဲ့ဒါဘယ်နားမှာလဲ” ကျွန်မအမေးကြောင့် “ရွာလယ်ကဆောက်လက်စနစ်ထပ် တိုက်နားမှာပါ ဆရာမ” ကြားလိုက်ရတဲ့စကားကြောင့် ကျွန်မခေါင်းတွေ ထူပူသွားပါတယ်။ မကြားဝံ့မနာသာ တွေဆိုပေမယ့် ဒီကိစ္စက ပေါ့လို့မဖြစ်။ နေ့လယ်ထမ်းစားကျောင်းဆင်းချိန် ကျောင်းကိုပြန်လာမှာ ဖြစ်တဲ့ကိစ္စ။ ကျောင်းဝင်းထဲဖြစ်တာ မဟုတ်ပေမယ့် ကျောင်းဖွင့်ချိန် ကိုယ့်အတန်းကကလေးက ဖြစ်တာဆိုတော့ ဒီကိစ္စ ကိုယ့်မှာ တာဝန်ရှိနေပြီ။ ကျောင်းပြင်ပမှာဖြစ်တာလို့ပြောပြီး တာဝန် မယူချင်ဘဲနေလို့ရပေမယ့် ကျောင်းကိုလာတဲ့အချိန်မှာ ဖြစ်တာဆိုတော့ ကိုယ်ကရှောင်လွှဲလို့မရ။ ပြီးတော့ ကိုယ်စာ သင်နေတဲ့ကလေး။

ကျွန်မတို့ကျောင်းလေးက မူလတန်းကျောင်းလေးပါ။ ရွာရဲ့ထိပ်မှာ အဆောင်လေးသုံးဆောင်နဲ့ တောမကျ၊ မြို့ မကျကျောင်းလေးလို့ဆိုရမှာပေါ့။ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ဦးရေ သိပ်မများသလို စာသင်တဲ့ဆရာမလေးယောက်နဲ့ ကျောင်းအုပ်ကြီး စုစုပေါင်းငါးယောက်ရှိပါတယ်။ ဒီကိစ္စကို ဘယ်လိုရှင်းရမလဲ အားလုံးက အကြံအစီကုန်နေကြပြီ။ ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီးကလည်း ဒီနေ့ခွင့်ယူထားတာ၊ ဒီကိစ္စက မဖြေရှင်းဘဲထားလို့လည်းမရ ပြဿနာက ပိုပြီးဆိုးလာနိုင်တယ်။ ဆရာမတွေအကုန်ဆုံးဖြတ်ကာ ဆရာကြီးဆီ ဖုန်းဆက်လှမ်းခေါ်လိုက်ပါတော့တယ်။ တော်သေးတာက ဆရာကြီးကလည်း ကျောင်းရဲ့တစ်ရွာကျော်ကဖြစ်နေလို့သာပင်။ ဆရာကြီးလာတော့ ပြဿနာပေါင်းစုံကို အိမ်ထောင်သည်ဖြစ်တဲ့ မမျိုးကို ရှင်းပြခိုင်းလိုက်ပါတယ်။

အနာဂတ်ပန်းလေးတွေ လန်းဆန်းစေချင်

ဒုတိယတန်းကလေး အောင်ကျော်ဦးနဲ့ ပထမတန်းက ဖူးပွင့်မေကိုမေးတော့ ယောကျ်ားလေးဖြစ်သူက ဝန်ခံတယ်။ ကျောင်းသူမလေးကတော့ ဘာမှမသိရာသလိုပဲ အူတူတူ အတတ်နဲ့။ “သား သားက ဘောင်းဘီမချွတ်ဘူး” အပြစ်ကင်းမယ်ထင်ရတဲ့မျက်နှာလေးနဲ့ပြောလိုက်တဲ့ အောင်ကျော်ဦး ရဲ့စကားက ကျွန်မတို့နားထဲကို ကြမ်းတမ်းစွာဝင်လာပါတယ်။ “ဘာကွ လူက ဘာမဖြစ်မယ်မကြံသေးဘူး အတတ်ကောင်းတွေတတ်နေတယ်။ ခွေးကောင် ငါမင်းကိုသတ်မိတော့မယ်” ဆရာကြီးဒေါသဖြစ်ဖြစ်နဲ့ ပြောနေရင်းမှာပဲ စပ်စုစိန်မင်းခန့်က “မဟုတ်ဘူးဆရာကြီး ဟိုတစ်ခါ ကလည်း နှစ်တန်းက လွင်လွင်အောင်ကိုလည်း လုပ်တယ်။ သေးပေါက်တာကိုလည်းကြည့်တယ်။” “သတင်းပေးသူ မင်းခန့်စကားကြောင့် ကျွန်မတို့သာမက ဆရာကြီးပါ မျက်လုံးပြုံးရပြီ။” ဟိုကောင်မင်းခန့် တော်စမ်း၊ မင်းဒီလောက် တိုင်ချင်တော့ချင်သတင်းဖြန့်ချင်နေရင် သတင်းထောက် လုပ်ပါလား၊ တစ်တန်းလုံးကိုမင်းက သတင်းဖြန့်နေတယ်” ဆရာကြီးဆူငေါက်သံကြောင့် မင်းခန့်ငြိမ်ကျသွားပါတယ်။

“ဒီတိုင်းဆို ဒီကလေးကမလွယ်ဘူး၊ ခက်တော့နေပြီ ကိုင်း နှစ်ဖက်မိဘတွေကိုသာ ဆင့်ခေါ်လိုက်ပေတော့” ဆရာကြီးစကားကြောင့် ရွာထဲက ကလေးမိဘတွေကို ဆင့်ခေါ်လိုက်ပါတယ်။ ဖူးပွင့်မေက မိဘများမရှိတော့ အဘွားနဲ့နေရသူ။ အဘွားဖြစ်သူကလည်း ရိုးရိုးအအ မအုမလည်။ ဖူးပွင့်မေကလည်း အတိအကျအောင်ကလေး။ အောင်ကျော်ဦးကတော့ မိစုံဖစုံရှိလို့ နှစ်ယောက်လုံးကို ဆင့်ခေါ်ကာ အကျိုးအကြောင်းပြောလိုက်ပါတယ်။ “ကလေးကကလေးတန်မဲ့ငှာ မလုပ်သင့် မလုပ်အပ်တာတွေ လျှောက်လုပ်နေတယ်၊ ဒါဟာ အထူးမြင်လို့ အတတ်သင်တာလို့ပြောရမှာပဲ။ ပြီးတော့ ခင်ဗျားတို့တွေ ပိုက်ဆံရှိ ဖုန်းကိုင်နိုင်တော့ ကလေးကိုဖုန်းပေးတိုင် ဖုန်းထဲက မဟုတ်က ဟုတ်ကတွေကိုကြည့်တယ်၊ တခြားမဟုတ်တရတ် ဇာတ်လမ်းတွေကို ကြည့်တယ်၊ အဲဒါကနေ ကလေးက

မဖြစ်သင့်မလုပ်သင့်တာတွေဖြစ်လာတော့တာပဲ” ဆရာကြီး စကားကို အောင်ကျော်ဦးမိဘများ ခေါင်းငုံ့ကာနားထောင်နေကြရပါတယ်။ “သားသမီးမကောင်း မိဘခေါင်း” ဆိုသလို အောင်ကျော်ဦးမိဘများ အပြောခံနေရပြီ။ တစ်ဖက်က ကျောင်းသူလေးမိဘကိုလည်း အနူးအညွတ်တောင်းပန်နေရပြန်တယ်။ ဆရာကြီးက ဒီကိစ္စကို ဒီမှာတင် ကျေးဇူးရန်နဲ့ နောင်ဒီလိုဖြစ်ဖို့ ဝန်ခံကတိထားခိုင်းပါတယ်။ လုပ်သင့်တာတွေလုပ်ဆောင်ပြီးတာနဲ့ အောင်ကျော်ဦးကို ကြိမ်ဒဏ်နဲ့ သုံးချက်မြှောက် ဆုံးမလိုက်ပါတယ်။ ကျောင်းထဲမှာ ဖြစ်တာမဟုတ်ပေမယ့် ကျောင်းကိုလာတဲ့ချိန်မှာ ဖြစ်တာမို့ တာဝန်ယူဖြေရှင်းပေးလိုက်ပါတယ်။ ပြဿနာလည်း ထပ်မဆင့်ပွားဖို့ ပြောလိုက်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် နောက်နေ့တွေ သူတို့ရပ်ကွက်ထဲ ဘယ်လိုဘယ်ပုံပြဿနာပဲ ထပ်ဖြစ်ဦးမလားဆိုတာတော့ ကျွန်မတို့မသိနိုင်ပါဘူး။ “ဘူးအပေါက်တစ်ရာသာ ပိတ်လို့ရမယ်၊ ပါးစပ်ပေါက်တစ်ပေါက်ပိတ်မရဘူး” ဆိုသလို ဒီကိစ္စပေါက်ကြားမှာ အမှန်ပါပဲ။ ခုတောင် တစ်တန်းလုံးက ကလေးတွေက ပွဲစိပွဲစိတွတ်ထိုးနေကြပြီ။ ကလေးသာဆိုတယ် ခုခေတ် ကလေးတွေက ကျွန်မတို့ခေတ်ကလို မဟုတ်ကြတော့ လူဖြစ်မယ်မကြံသေးဘူး၊ ချစ်စကားကြိုက်စကားတွေက သိနေပြီ။ ကျွန်မတို့ငယ်ငယ်ကဆို သူငယ်ချင်းတွေနဲ့ အိုးပတ် ချိုးရုပ်လုပ်တန်း ကစားခဲ့ကြတာ။ ခုခေတ်ကလေးတွေက ရည်စားထားကြော့ကစားသတဲ့။ ကျွန်မတို့ခေတ်က ဖုန်းဆိုတာဘာမှန်းမသိ။ ဖေ့စ်ဘွတ်ဆိုတာဘာလဲမသိ။ ရုပ်မြင်သံကြားဇာတ်လမ်းဆိုလည်း လူတွေအများကြီးရှိတဲ့ ဗီဒီယိုရုံတွေမှာသွားကြည့်ရတာ၊ ခေတ်ကတိုးတက်လာတာ တော့ကောင်းပါလို့။ ခုလိုတိုးတက်လာတာကြီးတော့ ကျွန်မ မနှစ်သက်မိ။ အထူးသဖြင့် ခုခေတ်ကလေးတွေက သင်ယူလွယ်ကြတယ်။ သူတို့ရွှေမှာ သမီးရည်းစားစုံတွဲတွေတာတို့ ဇာတ်ကားတွေထဲမှာ ချစ်ခန်း ကြိုက်ခန်းပါရင်ကို သူတို့ တွေကသိနေပြီ။ အိမ်ကတူလေးတောင် ဟိုတစ်လောက

ဇာတ်ကားထဲမှာ မင်းသမီးက အော့အန်တာကို “တီတီလေး မင်းသမီးတော့ ဗိုက်ကြီးပြီလို့”ဟု ထပြောလို့ ပေါက်ကရတွေ မပြောရဘူးလို့ ဆုံးမလိုက်ရသေးတယ်။ ဒီအကြောင်းတွေ တွေးကာ ကျွန်မရင်လေးမိပါလို့။ ကလေးငယ်လေးတွေ တောင်ဖြစ်နေရင် အတန်းကြီးကလေးတွေရော မဖြစ်ဘူးလားလို့မပြောနိုင်။ ပညာကိုဆုံးခန်းတိုင်အောင် မသင်လိုက်ရဘဲ ပန်းတိုင်ပျောက်သွားမယ့် ကလေးတွေအတွက် တွေးကာ စိတ်လေးမိပြန်တယ်။ “ကျောင်းနေချိန်မှာ ကလေးတွေကို ခုခေတ်ပေါ်နေတဲ့ ဖုန်းတွေပေးမကိုင်သင့်ပါဘူး။ တီဗွီဇာတ်လမ်းတွေမှာ ချစ်ကားကြိုက်ကားထက် ကလေးတွေအတွက် အကျိုးရှိမယ့်ဇာတ်ကားလေးတွေ၊ ကလေးတွေကြိုက်မယ့် ကာတွန်း ကာလေးတွေပြသင့်ပါတယ်။ ကိုယ့်သားသမီးငယ်တယ်လို့ လျှော့တွက်ပြီး သူတို့လေးတွေရွှေမှာ မဆင်မခြင်မနေသင့်ပါဘူး။ စကားပြောအမူအရာကအစ ကလေးတွေက သင်ယူတာ လွယ်လွန်းလို့ပါ။ ခုခေတ်ကလေးတွေကတော့ စကားမပြောတတ်သေးပေမယ့် ဖုန်းတွေ၊ ကလိတတ်တယ် ဆိုသလို ဖုန်းပေးကိုင်ရင်လည်း အကျိုးရှိမယ့်စာလေးတွေ ဖတ်ပြတာ အသိဉာဏ်တိုးသွားမယ့် အရာလေးတွေပြတာ ကလေးအတွက် အကျိုးရှိပါတယ်။ ဒါကြောင့် အနာဂတ်မျိုး ဆက်သစ်သားကောင်းလေးတွေ ဖြူဖြူစင်စင်နဲ့လူပွာပွင့်လန်းနိုင်ဖို့ ကျွန်မတို့ ဆရာဆရာမတွေသာမက မိဘများကလည်း ဝိုင်းဝန်းကာ ပြုပြင်ပေးနိုင်ဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ ပြဿနာတွေဖြေရှင်းပြီးသည့်တိုင် ကျွန်မစားပွဲမှာ ထိုင်ကာ တွေးတောနေမိပြန်တယ်။ ဒီနေ့ ကျွန်မအဖို့ စိတ်ရှုပ်ထွေးစရာနေ့တစ်နေ့ပါလား။ ဘာပဲဖြစ်ဖြစ် မနက်ဖြန် ကျောင်းတက်ချိန် နိုင်ငံတော်အလံ အလေးပြတန်းစီချိန်မှာ အနာဂတ်ရဲ့ရေသွေးငယ်လေးတွေ ဘဝလမ်းခရီးသာယာစေဖို့ ကျွန်မဆုံးမစကားပြောရဦးမယ်။ အထူးသဖြင့် ကျောင်းသူလေး ဖူးပွင့်မေ ဒီကိစ္စကြီးက သမီးဘဝ တစ်လျှောက်လုံး အစွန်းမဖြစ်ပါစေနဲ့လို့လည်း ဆုတောင်း မိပြန်ပါတယ်။ အတူမြင်မှားပြီး အတတ်မှားတွေကိုမသင်ယူဖို့ ကလေးတွေကို ကျွန်မတို့ တတ်နိုင်သမျှ ဆုံးမသွန်သင်ရပေဦးမည်။ ။

ဝတ္ထုတို

လူမျိုးသစ်

ဒေါ်လှတင့်တစ်ယောက် မျက်ရည်လေး ရစ်ဝဲကာ အချုပ်ခန်းနားကိုဦးတည်ရောက် လာတယ်။

“သား” “အမေ”

သားလေးရဲ့ အခုလို ပုံစံမျိုးကို မြင်တွေ့ တိုင်းလည်း သူမရင်ထဲကို အပူမီးစနဲ့ ထိုးနေ သလို ပူလောင်နာကျင် ခံစားရပါတယ်။

“အမေ သားကိုကယ်ပါ” “ခဏလေး စောင့်ပေးပါသားရယ်”

ပြောပြီး ဒေါ်လှတင့် ကျောခိုင်းထွက်သွား ခဲ့တယ်။ ခဏကြာတော့ ရဲတစ်ယောက်ရောက် လာပြီး “မောင်ထိန်ဝင်းသာ ထွက်လာလို့ ရပါပြီ” နာမည်ခေါ်ကာ တံခါးဖွင့်ပေးပြီး ရဲခေါ် ဆောင်ရာနောက်ကို လိုက်သွားခဲ့တယ်။

“ဒီနားမှာ ဝန်ခံကတိထိုးပြီး ခင်ဗျားသား ကိုပြန်ခေါ်သွားတော့”

“ဟုတ်ကဲ့ပါ စခန်းမှူးကြီးရယ် ကျေးဇူး တင်ပါတယ်”

“ကဲ မောင်ထိန်ဝင်းသာ မင်းလည်း လက် မှတ်ထိုးလိုက် ဒီတစ်ခါနောက်ဆုံးဖြစ်ပါစေကွာ” “ဟုတ်ကဲ့”

ခဏ ခဏ ငိုကြွေးထားတဲ့ ဒဏ်တွေ ကြောင့် အားအင်တွေပါ ချည်းနဲ့နေခဲ့ပြီ။ ယိုင် တိုင်တိုင် ခြေလှမ်းတွေနဲ့ အိမ်ကိုပြန်လာခဲ့ တယ်။ အိမ်နားကိုရောက်တော့ စိတ်ညစ်စရာ အသံတွေက ဆီးကြိုလိုနေ ပြန်တယ်။

“ဟိတ်ကောင်မ နင်နောက်တစ်ခါ ငါ့သား နဲ့ လာမပတ်သက်နဲ့ နှင့်လို့ မိန်းမမျိုးနဲ့ ငါ့သား ကို သဘောမတူနိုင်ဘူးတဲ့” “ဒီမိန်းမ အိမ်ရှေ့ လာစော်ကားပြန်ပြီ ငါနဲ့တွေ့မယ်”

“ဟဲ့သား လက်လွန်မယ်၊ ဪ ဒီသားတွေ သမီးတွေနဲ့တော့ ငါစိတ်ညစ်ပါတယ်”

အစိမဖြစ်သူကို ခော်စော်ကားကား ပြောဆိုနေတာကို မောင်ဖြစ်သူ ထိန်ဝင်းသာ လက်ပိုက်ကြည့်မနေနိုင်ပါ။

“ဒီမှာ ဒေါ်ခင်မြ၊ ခင်ဗျား သိပ်လွန်နေပြီ နော်၊ ဆက်ပြောရင် ကျွန်တော်လက်ပါတော့ မယ်” “မောင်လေး နင့်ကိစ္စမဟုတ်ဘူး နင်ဝင် မပါနဲ့”

“ဟ ဝင်ပါရအောင် နင့်ကိုကော၊ မိသားစု ကိုပါ အိမ်ရှေ့လာပြီး စော်ကားနေတာ ငါမပါ လို့ရလား” “ညော် မောင်နှမ နှစ်ယောက် စလုံးက မိမဆုံးဖေဖဆုံးမပီသပါပေတယ်။ အစိမကလည်း အကျင့်မကောင်း မောင်က လည်း လူရမ်းကား”

“ခင်ဗျားလွန်လာပြီနော် ကံကွာ” ထိန်ဝင်း သာ ရိုက်ဖို့ဟန်ပြန်ရဲ့ပဲ ရှိသေး။ “သား မေမေ တောင်းပန်ပါတယ်ကွယ် ရိုက်ရင်အမေကိုပဲ ရိုက်လိုက်ပါတော့၊ နောက်တစ်ခါ ရုံးရောက် ဂတ်ရောက်တွေလည်း မေမေ မသွားချင်တော့ ပါဘူး ဟီးဟီး”

အမေရဲ့ ငိုသံကြောင့် ထိန်ဝင်းသာ စိတ် လျော့လိုက်တယ်။ ရိုက်ရန် ဟန်ပြင်ထားတဲ့ လက်ကို လျော့ချလိုက်တယ်။ “တောက် အမေ ကြောင့် ခင်ဗျားသက်သာတယ်မှတ်”

ဒေါ်ခင်မြလည်း ကြောက်ကြောက်လန့်လန့် နဲ့ခြေလှမ်းတွေကို ခပ်မြိန်မြိန်လေး လျှောက်ပြီး အိမ်ထဲမှ ထွက်သွားတယ်။

“အားတင်းထား ဖွားတော့မယ် မယ်တင့် ဖွားတော့မယ်” “အပဲ အပဲ” “ဟယ် ထီးလေးတစ်ချောင်း တော့ မိန်းကလေး မိန်းကလေး”

မိဘကို အေးမြတဲ့ အရိပ်တွေပေးမယ့် ထီးလေးတစ်ချောင်းမို့ ဝမ်းသာခဲ့ရဖူးတယ်။ နောက်သုံးနှစ်ကြာလို့ သားလေး ဖွေးပြန်တော့ လည်း “ဟယ် အားလေးတော့ ယောက်ျားလေး မယ်တင့်တို့က ကံကောင်းလိုက်တာ ထီးလေး လို အရိပ်တွေပေး အေးမြမယ့် သမီးလေးရှိသလို အားကိုးရမယ့် သားလေးလည်းရတယ်ကွယ်”

ဒီလို စကားသံတွေကြောင့် ပျော်ရွှင်ခဲ့ရ ဖူးတယ်။ “တင့် မအိပ်သေးဘူးလား ဝ နာရီ ထိုးနေပြီလေ” ယောက်ျားရဲ့ ခေါ်သံကြားလိုက် ရလို့ စဉ်းစားနေတဲ့ အတွေးတွေကို ရပ်လိုက် တယ်။ ခဏကြာတော့ ဦးမြဟန် အနားရောက်

လာတယ်။ “ကိုမြရယ် ကျွန်မတို့ ဒီသမီးနဲ့ သားကို မွေးခဲ့တာ မှားပြီထင်တယ်” ငိုသံနဲ့အတူ ဦးမြဟန်ရဲ့ ရင်ခွင်ထဲကို တိုးဝင်လိုက်တယ်။

“ဒီလိုလည်း ဘယ်ဟုတ်ပါမလဲ တင့်ရယ်၊ သားသမီးဆိုတာ ရတနာတဲ့ ထိုက်မှရတာလေ” “ဟုတ်တော့ဟုတ်ပါတယ်၊ ဒါပေမယ့် အခု တော့ ထီးတစ်လက်မဟုတ်ဘူး မီးတစ်စလို့ပဲ၊ အားတစ်ခုမဖြစ်ဘူး ကျားတစ်ကောင်လို့ပဲ၊ ဪ သားသမီးတွေ မိဘတွေကို မသနားကြ ဘူးလားမသိဘူးနော်” “ကံပါကွာ စိတ်မ ကောင်းစရာတွေတွေ့မနေနဲ့၊ မနက်ကျရင် စောစောထပြီး အကြော်ကြော်ရဦးမယ်လေ အိပ်တော့နော်” ဒေါ်လှတင့် ခေါင်းညှိတ်ပြ လိုက်တယ်။

ဒေါ်လှတင့် အကြော်အိုးကို ကိုင်ရင်း နောက်ဆုံးကျန်ပစ္စည်းလေးကို သိမ်းနေတုန်းရှိ သေး ပြဿနာတွေက ဆိုင်းမဆင့်ဗိုမဆင့် အိမ်ပေါ်ကို ရောက်လာပြန်တယ်။ ကြမ်းတမ်း လှတဲ့ ခြေသံတွေက အိမ်ပေါ်ကို တက်လိုက် ပြီဆို အိမ်တစ်ခုလုံးတုန်ရိုသွားတယ်။ ဧည့်ခန်း ထိုင်ခုံလေးပေါ် ထိုင်ချလိုက်ပြီး မကြာပါဘူး အသံတစ်ခု ထွက်ပေါ်လာတယ်။

“အမေသမီးက မခိုက်ပါဘူးဗျာ၊ အစိမ မို့ကြည့်နေတာ တခြားသူဆို သားသတ်ပစ် တာကြာပြီ” ဒေါ်လှတင့် သက်ပြင်းတစ်ချက်ချ လိုက်တယ်။ မကြာပါဘူး နောက်တစ်ယောက် အိမ်ထဲကို ဝင်လာပြီး “အမေ အမေသားကြည့် ပြောထားနော် နောက်တစ်ခါဆို သမီးခွင့်လွတ် မှာမဟုတ်ဘူး”

“မမ နင်ငါ့ကိုအပြစ်ပုံမချနဲ့ နင်အသုံးမ ကျလို့ ငါအခုလိုလုပ်နေရတာ”

“ဟဲ့ ကိုဇော်က ငါ့ကိုချစ်တယ် ငါ့ကို လက်ထပ်မှာ အဲ့ဒါနင်သိလား”

“ကိုယ့်အိမ် ကိုယ့်မိသားစုကို စော်ကား ပြောဆိုသွားတဲ့ မိန်းမရဲ့သားကို နှင့်မို့အရှက် မရှိဆက်တွဲတယ်၊ နင်နော်မမ ငါဆက်မပြော ချင်တော့ဘူး” “ပြောရဲ့ ပြောကြည့်ပါလား နောက်တစ်ခါဆို နင်ပါးကျိုးဖို့ပြင်ထား”

“ရိုက်လိုက်စမ်းပါ ငါ့အသားထိလိုက်တော့ အစိမလည်းမထားဘူး”

နှစ်ဦးသား အချေအတင် စကားများနေ တုန်းရှိသေး။ “နင်တို့တွေ ဘယ်သူကမွေးထား လို့ ဒီလောက်တောင် သတ်မယ် ဖြတ်မယ် ဖြစ်နေရတာလဲ၊ တစ်မအတည်းက မွေးထားတဲ့ မောင်နှမတွေမဟုတ်ဘူးလား၊ ဒီမှာ ငါအမေ အရင်းတစ်ယောက်လုံး ထိုင်နေပါသေးတယ် ဟယ်၊ ငါ့မျက်နှာကိုလည်း ထောက်ပါဦး၊ နင်တို့ ဒီလောက်သတ်ချင်ရင်လည်း ငါ့ကိုလာသတ် ကြတော့ ဟီး ဟီး”

ဒေါ်လှတင့် အခုလိုပြောလိုက်မှ နှစ်ဦး သား ငြိမ်ကျသွားတယ်။ သမီးဖြစ်သူက စိတ် ကောက်ပြီး အိပ်ခန်းထဲဝင်သွားတယ်။ သား ဖြစ်သူကလည်း စိတ်ဆိုးပြီး အပြင်ကိုပြန်ထွက် သွားတယ်။

သမီးဖြစ်သူ အခုရက်ပိုင်းမျက်နှာ မကြည် လင်၊ စိတ်ထဲတစ်ခုခု ခံစားနေရသလို ဖြစ်နေပုံ ရတယ်။ မိခင်တစ်ယောက်အနေနဲ့ မေးသင့်တဲ့ စကားမို့မေးလိုက်မိတယ်။

“သမီး နေမကောင်းဘူးလား” “မေမေ ဟီး ဟီး သမီးမှာပါတယ်၊ သမီးကိုခွင့်လွတ်ပါ” ချက်ချင်းဆိုသလို ဒေါ်လှတင့် ပခုံးပေါ်မို့ချရင်း ငိုချလိုက်တယ်။ အားငယ်စိတ်တွေကြောင့် မျက်ရည်များပါစီးဆင်းလာတယ်။ ဘယ်လို ကိစ္စမျိုးတွေက ဒီမျက်ရည်တွေကိုအပြင်ကို တွန်းပို့နေပါလိမ့်။

“သမီးမကြောက်နဲ့ မေမေကို ပွင့်ပွင့်လင်း လင်းပြော၊ သမီးပြဿနာ မေမေဖြေရှင်းပေး မယ်” “အခု သမီးချစ်သူအင်္ဂလန်ကို ထွက်သွား တာသုံးလရှိပြီ၊ ပြောသွားတုန်းက တစ်လကြာ ရင် ဖုန်းဆက်သွယ်မယ်ပြောတယ်၊ အခုလုံးဝ အဆက်အသွယ်မရဘူးမေမေ”

“ဒါများသမီးရယ် ကိုယ့်ချစ်သူဆီက အဆက်အသွယ်မရလို့တော့ လက်ခံပါတယ်၊ သူမအားသေးလို့နေမှာပေါ့၊ သူဆက်သွယ်မှာပါ မငိုနဲ့တော့နော်”

“မေမေ သမီးမှာအခု သူနဲ့ရတဲ့ ကိုယ်ဝန်



ထီး အား မီး ကျား

လေးလရှိပြီ မေမေ” “ဟင်” “ဟီး ဟီး ဟီး” သမီးရဲ့ စကားက ဒေါ်လှတင့် ရင်ထဲမြား အစင်းပေါင်းများစွာ ဖြတ်သန်းသွားသလို နာကျင်ခံစားနေရတယ်။

“သမီးလေးရယ် ဖြစ်မှဖြစ်ရလေ မငိုနဲ့ တော့နော်၊ မေမေအဆင်ပြေသလို ကြည့်စိစဉ် ပေးပါမယ်” သမီးလေးရဲ့ ဆံပင်ကိုသပ်ချပြီး နှစ်သိမ့်ပေးနေပေမယ့် ဒေါ်လှတင့် ရင်ထဲပူ လောင်နေသလို ဦးနှောက်တစ်ခုလုံးလည်း စဉ်းစားလွန်းလို့ မီးတောက်တစ်ခုလုံး တဟုန်း ဟုန်း တောက်လောင်နေတယ်။

“မမ နင်အခု အိမ်အပြင်ထွက်လာစမ်း” မိုးလင်တာနဲ့အပြင်ထွက် နေ့လယ် လောက်ရောက်လာပြီဆိုတာနဲ့ ပြဿနာ ပေါင်းစုံ အိမ်ပြန်ခေါ်လာတတ်တဲ့ သား၊ ဒီတစ် ခါလည်း ဘယ်လိုပြဿနာတွေ ယူဆောင်လာ ပြန်ပြီလဲ။ ဒေါ်လှတင့် စိတ်ထဲတွေးရင် အိမ် အပြင်ဘက်ကို လှမ်းကြည့်လိုက်မိတယ်။

“ဘုရား ဘုရား လက်ထဲမှာလည်း ဓားကြီး ကိုင်ထားလို့ပါလား” “မမ ငါခေါ်နေတယ်လေ နင်မကြားဘူးလား နင်ကိုငါသတ်မယ်” “ကိုမြ ရှင့်သားကို သွားဆွဲထားပါဦး၊ လက်ထဲမှာ ဓား ကိုင်ထားတယ်၊ စိတ်ညစ်ပါတယ် ဒီကလေးတွေ နဲ့တော့” ဦးမြဟန်လည်း ချက်ချင်းဆိုသလို အိမ်အပြင်ကို ထွက်သွားခဲ့တယ်။

“သား ဘယ်လိုဖြစ်ပြီ ဓားကိုင်လာရ တာလဲကွာ၊ သားရဲ့ဓားကိုချထားလိုက်နော် သား” “မချဘူးမေမေ သား သူ့ကိုသတ်မှရမယ်၊ သူ သားတို့မိသားစုကို ဒုက္ခပေးပေါင်းများပြီ”

“သားမမက သားကိုဘာများဒုက္ခပေးလို့လဲ ကွာ” “သား သားရဲ့ဓားကိုချထားလိုက်ပါ၊ ဘာကိစ္စလဲဆိုတာ မေမေကိုရှင်းပြပါဦး” ဒေါ်လှတင့် အပြင်ကို ရောက်လာခဲ့ပြီ။ “အနိပ်သည် ဒေါ်ဇီး လိုက်ဖွဲ့လို့ရပ်ကွက်

တစ်ခုလုံး ဈေးတစ်ခုလုံး မမ ကလေးဖျက်ချတဲ့ ကိစ္စ အကုန်သိကုန်ပြီ” “ဟင်” “သားအရမ်း ရှက်တယ် မေမေ၊ သားသူ့ကိုသတ်မယ်” “နင်ဒီလောက်သတ်ချင်ရင်လည်း လာသတ် ဟယ် လာသတ် သေသွားတာမှ ကောင်းဦးမယ် ဟီးဟီး” အိမ်အပေါက်ဝမှ မမမျိုး ငိုသံနဲ့အတူ စကားသံတွေပါ ထွက်ပေါ်လာတယ်။

“နင်သေဖို့ပြင်ထား” “သား ဝိုင်းဆွဲကြပါဦး” တဖြည်းဖြည်း အိမ်နီးချင်တွေရောက် လာပြီး ထိန်ဝင်းသာကို ဝိုင်းဆွဲထားနိုင်ခဲ့တယ်။ “ကျွန်တော့်ကို လွှတ် ကျွန်တော်သတ်မယ်” “သားရယ် သတ်ချင်ရင် မေမေကိုသတ်ပါ အဲ့ဒါမေမေစိစဉ်တဲ့ မေမေရဲ့ အမှားတွေပါ ကွယ် ဟီးဟီး”

ဒေါ်လှတင့်ပြောပြီး လဲကျသွားတယ်။ စိတ်ထိခိုက်မှုတွေများပြီး သတ်လစ်သွားပုံရတယ်။ “အမေ အမေ” “အဟုတ် အဟုတ်” “တင့် နားပါဦးလားကွာ နေကောင်းမှသွား ပါလား” “ကျွန်မကောင်းသွားပါပြီ ကိုမြရယ် ချောင်းလေးနည်းနည်းဆိုးတာပဲရှိတာပါ”

“ဘယ်ဟုတ်မလဲ ကိုမြသွားပေးရမလား” “မဖြစ်ဘူးကိုမြ ဒေါ်ထိပ်တင်က စကားပြော ကောင်းတာမဟုတ်ဘူး၊ ကိုမြစိတ်နဲ့ ဖြစ်မှာ မဟုတ်ဘူး ကျွန်မပဲသွားလိုက်ပါမယ်”

“တအားအရေးကြီးနေလို့လား တင့်ရယ် သားလေးကို အချိန်ဆွဲခိုင်းထားလို့ရပါတယ်” “ကျွန်မ တအားစိတ်ဆင်းရဲတယ် ကိုမြ ရယ်၊ အေးအေးချမ်းချမ်းလေးပဲ နေချင်တယ်၊ သားက သူတောင်းတဲ့ပိုက်ဆံ သူသွားချင်တဲ့ နေရာ သူလုပ်ချင်တာကို ချက်ချင်းလုပ်ရမှ ကျေနပ်သူလေ” “သူနိုင်ငံခြား သွားလုပ်မယ့် အလုပ်ကတော့ အဆင်ပြေပါမလား” “အင်း မပြောတတ်ပါဘူးကိုမြရယ် မိဘရဲ့

ဝတ္ထုရေးဆိုတာရယ်၊ အေးချမ်းချင်တာရယ် ကြောင့်သာ သူတောင်းတဲ့ပိုက်ဆံပေးလိုက်ရမှာ လေ၊ သူတို့မောင်နှမနှစ်ယောက် ရန်မဖြစ်ဖို့က အရေးကြီးတယ် ခွဲထားရမယ် ကိုမြရယ်”

“တင့် အဆင်ပြေတယ်ဆို သွားပါ”

လျှောက်လှမ်းနေရပေမယ့် ခေါင်းထဲ အတွေးတွေကတော့ အခန်းအလိုက်ပြည့်လို့ နေတယ်။ မိဘရဲ့ အမေအနှစ်အိမ်လေးမို့ အသက်နဲ့ရင်းကာ ကာကွယ်ဖို့ မိဘတွေကို ကတိပေးခဲ့ပေမယ့် အခုချိန်မှာတော့ အကြံ ကုန် ဂဠုန်ဆားချက်ဆိုသလို ဒီအိမ်ကြီးကို ပေါင်နှံရတော့မှာဖြစ်တယ်။ မိဘတွေကို စိတ်ထဲကတောင်းပန်ရင်း မျက်ရည်များက အလိုလို စီးကျလာတယ်။ “အမေတို့ အဖေ တို့ရယ် သမီးကိုခွင့်လွတ်ပါနော်”

အခုဆိုသားတော်မောင် ထိန်ဝင်းသာ စင်ကာပူဆိုတဲ့နိုင်ငံခြားကို ထွက်သွားတာ နှစ်နှစ်ရှိပြီ။ သေသလား ရှင်သလားလည်းမသိ။ ဘာအဆက်အသွယ်မှလည်းမရှိ။ ဒေါ်လှတင့်ရဲ့ ရင်ထဲ သောကအပူမီးတွေနဲ့ပေါ့။ လွန်ခဲ့တဲ့ နှစ်နှစ်လောက်တုန်းက သမီးဖြစ်သူက ပဲခူး သား သူ့ချစ်သူအသစ်နဲ့ နှစ်ဦးသဘောတူ လက်ထပ်ခဲ့တယ်။ လက်ထပ်ပြီးကတည်းက ပဲခူး မှာလိုက်နေတယ်။ အခုတော့ ဒီအိမ်ကြီးထဲမှာ လင်မယားနှစ်ယောက်ထဲပေါ့။ ဦးမြဟန်လည်း အခုရက်ပိုင်း တရှောင်ရှောင်နဲ့ ကျန်းမာရေး သိပ်မကောင်းလို့ ဆိုက်ကားမနင်းနိုင်။ ဒေါ်လှ တင့်လည်း သားသမီးတွေကို လှမ်းတတ်စိတ်နဲ့ မကြာခဏဆိုသလို ဖျားတယ်။ အကြော်ဆိုင် လေးက ဖွင့်တစ်ရက် မဖွင့်တစ်ရက်ဆိုတော့ ဖောက်သည်တွေလည်း တခြားဆိုင်တွေ ရောက်ကုန်တယ်။ ခြောက်ကပ်လွန်းတဲ့ အိမ် ကြီးထဲမှာ လင်မယား နှစ်ယောက်ထဲပေါ့။

“အဟုတ် အဟုတ် ထီး”

ဒေါ်လှတင့် ခွဲတွေကို ဟန်ထုတ်ပြီး ထွေး ခံထဲကိုထွေးချ လိုက်တယ်။ လက်မှစိပ်နေတဲ့ ပုတီးကို ဆက်စိပ်ပြီး ဘယ်အချိန်ပြန်လာ မှန်းမသိတဲ့ သားနဲ့သမီးကို မျှော်နေမိတယ်။

“အမေ အမေ” “သမီး”

အမေဆိုတဲ့ အသံကိုကြားကြားချင်း ပုတီး ကို အောက်ချပြီးအိမ်ရှေ့ဘက်ကို ပြေးသွား ခဲ့တယ်။ မြင်တွေ့လိုက်ရတဲ့မြင်ကွင်းက စိတ်မသက်သာစရာ။ ကလေးတစ်ယောက်ကို ချီပြီး အထုပ်တစ်ထုပ်ကို လက်ကဆွဲ အဝတ် အစားအနွမ်းလေးနဲ့ မိန်းကလေးတစ်ယောက်။ သမီးလို့ ခေါ်ရမှာတောင့် မဝဖန်ဖြစ်နေမိတယ်။ အဲ့လောက်တောင် အမြစ်ဆုံး ရလားဆိုပြီး စိတ်ထဲတွေးတောနေမိတယ်။ “သမီးလာလေ” အိမ်ပေါ်ကိုရောက်တော့

“ဒါမေမေရဲ့ မြေးလေးပါ” “သမီးရယ် ကလေးငယ်ငယ်လေးနဲ့ ဘာဖြစ်လို့ ဒီလောက် ခရီးဝေးကြီးကိုလာရတာလဲ၊ ဘာလဲသမီး ယောက်ျားနဲ့ စိတ်ဆိုးပြီးဆင်းလာတာလား” “မဖြစ်တဲ့ အခြေအနေမို့ သမီးလာတာပါ၊ အပြီးဆင်းလာတာတော့မဟုတ်ပါဘူး၊ အလုပ် လုပ်ဖို့ ငွေအရင်းအနှီးပြန်ရှာခိုင်းလို့ပါ”

“ငွေအရင်းအနှီးဟုတ်လားသမီး” “ပြောရမှာတော့ အားနားတယ်မေမေ သမီးကို အမွေးခွဲပေးပါမေမေ”

“ဘယ်လို အမွေဟုတ်လား” “ဟုတ်တယ်မေမေ သူက သမီးရဲ့ အရင် တုန်းက ကလေးဖျက်ချတဲ့ ကိစ္စသိသွားတယ်။ အဲဒီကတည်းက သမီးအပေါ် အမြဲအနိုင်ကျင့် တယ်၊ အခုလည်း ပိုက်ဆံပြန်ပါလာမှ အိမ်ပေါ် ပြန်လာခဲ့တဲ့ သမီးလည်းကွာချင်ပေမယ့် ဒီသမီး လေးမျက်နှာက ရှိသေးတယ်လေ။ ဒါကြောင့် ကူညီပါမေမေ” “ကံပါသမီးရယ် နားလိုက်ပါဦး၊ ဒီမှာ တစ်ပတ်လောက်နေ၊ အမေကြည့်စိစဉ် ပေးလိုက်ပါမယ်”

အဲဒီကတည်းက တစ်ညလုံးလို့လဲ ဒေါ်လှတင့် အိပ်မပျော်နိုင်။ ဒေါ်လှတင့်တစ်ယောက် အေးချမ်းလှတဲ့ စစ်ကိုင်းတောင်ရိုးမှာ အပြီး အပိုင် တရားအားထုတ်ဖို့ ဆုံးဖြတ်ခဲ့တာ အခု ဆိုရင် သုံးနှစ်ထဲတောင်ရောက်နေခဲ့ပြီ။ ကိုယ် တွင်းစိတ်တွေအေးချမ်းလာပြီး ဦးနှောက်

ဆောင်းပါး

နေပြည်(ကြီးနီ)

လူပျိုကြီးအရက်ဖြူဆိုင် ဆိုင်းဘတ်ကတော့ ဤသို့တပ်ထား ချောတော့၏။ တိမ်ခဲတချို့ အနီရောင်ပြေးလျက် ကျေးဇူးကို တို့ အိပ်တန်းပြင်ကြလေပြီ။ ဒီအချိန် လေထန်ကုန်း ပေးခါပျံ့စေ့စုစုရာ တပ်သားများ တဖွဲဖွဲရောက်ရှိလာတော့ သည်။ အရက်ဖြူဆိုင်ဟုသာဆိုသော်လည်း ဝှက်ရောင်း အရောင်တင်လေးများဖြင့် တချို့က နှစ်ပတ်က တချို့က တစ်ပိုင်း၊ အာပေါင်အာရင်းသန်လိုသူ တချို့လည်း ရောက်နေကြပြီ။ များသောအားဖြင့် အရက်ဖြူသောက်သည့် သူက ခပ်များများပါ။ အရက်ချိုးစွဲသမားများအဖို့ အရက်ဖြူခေါ် ဘီအီးကိုသာ သောက်နိုင်ကြလေသည်။ ဘီယာသမားကတော့ အနည်းအကျဉ်းမျှသာပါ။

ထန်းရည်မူးကျွေးပေါ်တဲ့ အရက်မူးတော့ ရှိသူမျှပါ ဖော်တော့သည်။ အရက်ဆိုင်ဆိုသည်က လူပေါင်းလည်းစုံ သည်။ အကျင့်စရိုက်အမျိုးမျိုးတွေ့ရသည်။ နောက်ပြောင် တတ်သူ၊ တစ်စိတ်ကိုတစ်စိတ် ကြားပါမည်သူ၊ ထစ်ခနဲရှိ လက်ရည်သွေးချင်သူများဖြင့် အမျိုးပေါင်းစုံ ဟင်လေးပေါင်း အိုးနဲ့တို့ ထုံသင်းရာဖြစ်ပေသည်။

ယနေ့ ညနေမှာလည်း ကိုယ့်အဖွဲ့နှင့်ကိုယ် စားပွဲပိုင်း တွင်ထိုင်ပြီး တူရာတူရာစုနေပြီ။ ငြိမ်းငြိမ်း၊ လှမောင်ကြီး၊ ချက်ကြီးနှင့် သာလှတို့ကတစ်ဖွဲ့ တစ်စားပွဲထိုင်နေကြသည်။ ငြိမ်းငြိမ်းက ဂရမ်းစက်မူနှစ်ပတ်၊ လှမောင်ကြီးနှင့်ချက်ကြီး က ဘီအီးတစ်လုံး၊ သာလှက မြန်မာ့ရစ် တစ်စိတ်ယူထား သည်။ ဆိုင်က အမြည်းမရောင်းသဖြင့် ကိုယ်မြည်းဖို့က အိမ်ကယူလာကြသကဲ့သို့ တစ်ပိုင်းနှင့်တစ်ပိုင်း အမြည်းဖူးရုံ ထုံးစံမရှိပါ။ ဆိုင်ရှင်က သတ်မှတ်ထားသော စည်းကမ်းဖြစ် သည်။ ဆေးလိပ်လည်း တောင်းမသောက်ရ၊ ကြိုက်တတ်ရင် ဆောင်ထား “ဘာအမြည်းပါတုန်းဟ ထုတ်စမ်း ငြိမ်းငြိမ်း၊ အိမ်ကမိန်းမကလည်း ဒန်အိုးဖွတ်သွားလို့ ဘာမှမယူခဲ့ရ တဲ့” လှမောင်ကြီးက ဆေးလိပ်တစ်ဖွဲ့ရှိုက်ကာ ငြိမ်းငြိမ်း အား လှမ်းပေးရင်း အမြည်းတောင်းနေသည်။

“ကိုယ့်တစ်ဖွဲ့သားချင်းပဲကို ထုတ်ဟ၊ သာလှမှာလည်း ဗိုက်ပါပါတယ်၊ မင်းကလည်း ဘေးပိုင်းကဆိုရသလား”

“ဘေးပိုင်းက ဟင်း . . လာယူလှည့်လေ ကွေးသွားမှာ ဆန်သွားမှာတော့ မသိတဲ့ကောင်ဆို ချက်ကြီး က အရက်ခွက်ကို မော့ချရင်းပြောသည်။ နိစ္စစဉ် နေ့စဉ် ကြားနေကျအရက်ပိုင်းမှ စကားများပင်၊ ငြိမ်းငြိမ်းက အိမ် က ခပ်ယူလာသော ငါးတန်ချက်တစ်တုံး ပါလာသည့်ဟာ ချပေးသည်။

လှမောင်ကြီးအကြည့်က ဆိုင်အဝင်ပေါက်ဝရောက် နေသဖြင့် ချက်ကြီးတို့ပါ လိုက်ကြည့်မိကြသည်။ လှမောင် ကြီးက သူ၏ နီကြောင်ကြောင် နှုတ်ခမ်းမွှေးတွေကို နှုတ်ခမ်းတွေရွဲ လိမ်ပြီးသွားအောင် ပွတ်သပ်နေသည်။ ဆိုင်ပေါက်ဝမှာ ရောက်နေတာက အသက်သုံးဆယ်ကျော် အလုံးအဆစ်ကောင်းကောင်းနှင့် ငါးနှစ်ခန့်သမီးလေး တစ်ယောက်ကိုချီထားသော မိန်းကလေး “ဘယ်က သားအမိတွဲလဲ ငါသွားမေးကြည့်လိုက်ဦးမယ်” လှမောင် ကြီးက မိန်းမကိုစွပ်တသနာထုံသည်။ အသံက အနားကျန်ခဲ့ ပြီး လူက အပေါက်ဝရောက်နေပြီ။

“ဘာဖြစ်လို့တုန်း ငါ့နှမ၊ ဘာအကူအညီပေးရမလဲ၊ လူလာရှာတာလား ငါ့နှမ၊ တစ်ခါမှလည်းမမြင်ဖူးဘူး။ လာလေ လာ အထဲလာ၊ လမ်းဘက်မတ်တပ်ကြီး” အမျိုးသမီး က လှမောင်ကြီးနဲ့အတူ ဆိုင်ထဲပါလာသည်။ ဆိုင်ရှင် ကိုဖော်လွှင့်ကတော့ ဒီအကောင်တွေ ဘာဇာတ်တွေ ရှုပ်ဦး မှာလဲတွေ့ကာ ဘဝင်မကျတဲ့မျက်နှာနဲ့ ကြည့်နေသည်။ ယောက်ျားတို့ထုံးစံအတိုင်း လှမောင်ကြီးတို့အဖွဲ့ကတော့ ညီမလေးဘာဖြစ်လာလဲ၊ ဘာကူညီရမလဲတွေထပ်နေကြပြီ။

အမျိုးသမီးက မျက်လုံးတွေက အငြိမ်မနေ ဆိုင်ရှင် ကိုဖော်လွှင့်ကအစ အရက်ပုံး၊ အရက်အိုးထားရာနေရာပါ မကျန် လိုက်ကြည့်နေပြီးမှ ချက်ချင်းအမှုအရာက

ပြောင်းသွားသည်။ ပြုတော့မလို ငိုတော့မလို (သို့သော်) မျက်လုံးတွေကတော့ ရသမျှ မှတ်သားနေသည်ဟု ကိုဖော်လွှင့်ကထင်နေသည်။ အရက်ရောင်းစားနေတာ ဒါလောက်တော့မည့်။ သူမဘယ်ကလဲ ဘယ်ကိုလဲ။

“ကျွန်မမှာမည်က အေးမော်ပါ။ အဲဒါ ရန်ကုန်မှာ အလုပ်လုပ်ရင်းနဲ့ ကိုဘဆောင်နဲ့တွေ့တာလေ၊ သူ့အမေ နေမကောင်းလို့ဆိုပြီး ချောက်ကိုပြန်သွားတာ၊ အခုထိ ပြန်မလာဘူး၊ မြောက်လလောက်ရှိနေပြီ၊ ချောက်လိုက်သွား တော့ သူပေးတဲ့လိပ်စာက လွဲနေတယ်၊ မေးမြန်းကြည့် တော့လည်း ဒီရွာမှာတော့ ဘာဆောင်ဆိုတာရှိတယ်ဆိုတာနဲ့ သူများဖြစ်နေမလားဆိုပြီး လိုက်လာတာ၊ ကလေးက တစ်ဖက်၊ လမ်းစရိုက်ကပြတ်နဲ့ ဒုက္ခတော့ ရောက်ပါပြီ၊ ဘာဆောင်ဆိုတာ မရှိကြဘူးလားဟင်၊ ညီမကို ကူညီကြပါလို့ အဟင်. . . . အဟင်. . . .” မင်းသမီးဆိုရင်တော့ အကယ်ဒမီလေးပဲဖြစ်ရမည်။ လှမောင်ကြီးတို့လည်း ခွင့်ထဲ ဝင်လာပြီမို့ စုတ်တပ်သပ် လုပ်ပြနေကြသည်။

“က. . . . ဒီရွာမှာတော့ ငါ့နှမပြောတဲ့လူမရှိဘူး၊ အဆင်ပြေတဲ့နေရာထိ ကိုကြီးတို့လိုက်ပို့ပါမယ်” လှမောင် ကြီးစကားကြောင့် ကိုဖော်လွှင့် ရယ်မောမိသည်အထိ အရက်ဖိုး အကြေးတောင်မပေးနိုင်တဲ့ကောင်တွေက ခရီး စရိုက်ကူညီပေးတဲ့ ဟင်း မင်းတို့ တကွာစွာတွေ့အကြောင်း မသိခက်မယ်။

“နေပါစေ အစ်ကိုကြီးရယ်၊ ဟိုအရှေ့ဘက်က ရွာ မှာ သွားမေးကြည့်ပါဦးမယ်၊ လာ လာ သမီး သွားမယ်” အမျိုးသမီးထွက်သွားတော့ လှမောင်ကြီးတို့ ဘာတွေအကြံ ထုတ်နေသည်မသိ ငြိမ်ငြိမ် အရက်ကိုသောက်နေတော့သည်။

ကိုဖော်လွှင့်ကတော့ အရောင်ပါသော ပုလင်းဖာများ သိမ်းကာ တခြားတစ်အိမ်သို့ ပို့ခိုင်းနေသည်။ မနက်ဖြန် အရက်ဖြူပဲရမယ်လို့ ကြေညာနေပြန်သည်။ ဘာကြောင့် ရယ်မှန်းမသိကြသော်လည်း သူ့ရောင်းမှ သောက်ရမှာမို့ ဘာမှ မပြောဘဲ၊ အရောင်သမားတွေသောက်ချင် အိမ် ပါဆယ်ဆွဲပြီး သောက်တဲ့၊ နှစ်ရက် သုံးရက်ပါဟု ပြောနေ ပြန်သည်။ ထူးဆန်းလှပေစွ။

လှမောင်ကြီး အရှေ့ဘက်ရွာ ကူးလာခဲ့သည်။ ဆိုင်ကယ်ပါအဆင်ပြေလျှင် တစ်ခါတည်းမဖို့ ယူလာသည်။ လူနောက်မှရှာလည်း လွယ်ပါတယ်။ တစ်ခွက်လောက် ကစ်ဦးမုတ်ကူးကာ မသန်းသန်းဆိုင်ထဲ ဝင်လိုက်တယ်။ ဟော ---- တွေပြန်ပြီ။ ဒီရွာမှာလည်း အရက်ဆိုင်ပဲ ရောက်နေပါလားဟ၊ အတွေးထဲ လူများတဲ့နေရာမို့ လာမေး တာဖြစ်မှာဟု တွေးလိုက်ပြီး တစ်ရာဖိုး ဘီအီးတစ်ခွက် ခွပ်ခနဲ ချလိုက်သည်။ သွေးတွေက ပိုဆူပွတ်လာသယောင်၊ အိမ်ကမိန်းမပေါင်းနေရတာ ရိုးနေပြီ။ အသစ်အဆန်းလေး ကြုံတုန်း စမ်းလိုက်ချင်စိတ်က တားမရ “ဟာ အေးမော် ငါ့နှမ၊ လာလာ အိမ်ပြန်ချိန် မှောင်လိမ့်မယ်၊ ကိုကြီးလိုက်ပို့မယ် လာ” ကိုယ်နဲ့ ဆွေမျိုးသားချင်းပမာ ပတ်ခေါ်ထုတ်ဖို့ ကြိုးစားလိုက်သည်။

လက်ဆွဲကာ သမီးလေးကို ချီပြီးယူလိုက်၏။ “ကိုကြီးရယ် ဒီရွာမှာလည်းမရှိဘူးတဲ့၊ ချောက်မှာပဲ တစ်ညအိပ်လိုက်မယ်၊ ကိုကြီး လိုက်ပို့၊ မနက်မှ ရန်ကုန်ပြန် ရတော့မယ်၊ အချိန်ကလည်း မှောင်နေပြီ”

လှမောင်ကြီး သွားကြီးဖြဲသွားရတော့သည်။ ဒီညအဖို့ တော့ အအိုဟုပင် ထင်ရက်စရာမရှိသော အေးမော်၏ အလှအပကို အဝမ်းမရကြည့်လိုက်ရင် မိမိကိုယ်ကိုချီးကျူး နေတော့သည်။

တည်းခိုခန်းခလောက်တော့ လှမောင်ကြီးတို့က စွန့်ဖို့ ဝန်မလေး။

နောက်နေ့ နံနက် ၅ နာရီထိုးတာနဲ့ ဆိုင်ကယ်နှစ်စီး ရဲသုံးယောက်ရောက်လာကာ ကိုဖော်လွှင့်ဆိုင် ဝင်ပြီးရှာကြ သည်။ ရွာတွေက မြို့ဆိုင်ကြီးတွေလို ဆယ့်သုံးသိန်းလည်း

မပေးနိုင်ပါ။ အရက်ဖြူလိုင်စင် တစ်သိန်းသုံးသောင်း နောက်ထပ်အမြတ်ခွန်ကြေး ငါးသောင်းသာ ဆောင်ထား နိုင်ကြသည်မို့ ယခုလို အလစ်အငိုက်ဝင်ပြီး ဖမ်းဆီးခြင်း ဖြစ်သည်။ ကိုဖော်လွှင့်က လည်သည်။ မနေ့ကညနေထဲက အခြေအနေကို သဘောပေါက်သည်။ အရက်ဖြူချည်းရောင်း ကြောင်း သက်သေပြနိုင်သည်။ ကျန်ငါးရွာမှ အရက် ဆိုင်တွေ အကုန်အဖမ်းခံရသည်။ ဒဏ်ကြေး နှစ်သိန်းဆီ ဆောင်လိုက်ကြရသည့်အပြင် အရက်ဖာတွေ အသိမ်းခံ ရသည်။ ကိုဖော်လွှင့်တစ်ယောက် ကံကောင်းထောက်မ၍ သာ၊ ကံမကောင်း အကြောင်းမလှသူ တစ်ယောက်သာရှိ သည်။ ထိုသူကား လှမောင်ကြီးပင်တည်း။ မျက်နှာတစ်ခုလုံး ဖူးရောင်သီးထနေလျက် ရဲတွေ၏ဆိုင်ကယ်နှင့် ပြန်ပါ လာသည်။ သူ၏ ဆိုင်ကယ်ကတော့ ချောက်မြို့မရဲစခန်းတွင် အာမခံနှင့် လာရွှေးရမည်တဲ့။ မိန်းမတွေနှင့်ပတ်သက်လျှင် အကွက်ရွှေကောင်းလွန်းလှသော လှမောင်ကြီးတစ်ယောက် မည်သို့ခံခဲ့ရသည်ကို အရက်သမားများအားလုံးမှာ သိချင် နေကြလေတော့သည်။

လှမောင်ကြီးကလည်း မေး၍မရ၊ ငူငူကြီးထိုင်နေချေ ၏။ အိမ်ကိုလည်း မပြန်ရဲ။ မိန်းမလုပ်သူနှင့် မျက်နှာချင်း မဆိုင်ရဲ၊ ရဲကျော်ရွာကျော် ကျော်မကောင်း ကြားမကောင်း ကာ ဖြစ်လေပြီ။

“ပြောစမ်းပါဦး လှမောင်ကြီးရ၊ ဘယ်လိုဖြစ်တာလဲ၊ အရက်တစ်လုံးတိုက်ဆို တိုက်ပါမယ်” ချက်ကြီးတို့အဖွဲ့ သိချင်လွန်းလှသဖြင့် ချော့မော့နေကြသည်။

“ငါလည်း ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ်လည်လှပြီပေါ့ကွာ၊ မှောင် ကလည်း မှောင်နေပြီဆိုတော့” အသစ်စက်စက် ရဲမလေး ကွင်းဆင်းရဲပုံမှာ ဤသို့ဖြစ်သတဲ့။

ဆောင်းလေလေးကဖြူး၊ မှောင်ရီသန်းချိန်ဆိုတော့ ဖြုတ်တွေက ဆိုင်ကယ်မီးထိုးလိုက်တာနဲ့ မျက်စိထဲ ပက်ခနဲ ပက်ခနဲ ပြေးပြေးဝင်လေတော့ လှမောင်ကြီး အမြန်မစီးရဲ၊ လမ်းဘေးချုပ်ပြီး ပိုးကောင်ထုတ်သလိုလိုနဲ့ ဟိုပွတ်ဒီပွတ် လုပ်ရသည်။ “ငါ့နှမ ရန်ကုန်ထိပြန်ရမှာဆိုတော့ လမ်းစရိုက် ရောရှိသေးလား” ခန္ဓာကိုယ်ချင်း မသိမသာကပ်ထိ ပူးထားရင်းမှ ငါးစာချနေသည်။

“ဘယ်လောက်ပါမလဲ ကိုကြီးရယ်၊ ရဲစခန်းထဲမှာ အသိမိန်းကလေးတစ်ယောက်တော့ရှိတယ်။ သူ့ဆီက အဆင်မပြေရင် ကိုကြီးဆီက အကူအညီတောင်းရတော့ မှာပဲ”

“မိန်းကလေးတစ်ယောက်တည်း မလွယ်ပါဘူး၊ ကိုကြီး လိုက်ခဲ့မယ်၊ ပြန်ဖို့လမ်းစရိုက်ရယ်၊ ခုညတည်းခိုဖို့ရယ် ကိုကြီးတာဝန်သာထား၊ ကျေးဇူးလေး နည်းနည်းသိတတ် ရင်တော်ပါပြီ ညီမရယ်” စားနေကျကြောင်ဖားပဲ အသာလေး အေးမော်ကိုယ်လုံးပါလာသည်။ ငြင်းပယ်ခြင်းမရှိ ရေပြင် သည် ပကတိငြိမ်သက်နေလေတော့ လှမောင်ကြီး လုပ်ငန်း စရန်ပြင်သည်။ တစ်ချက်ထပ်ပွတ်ပြီး ငုံ့သွားတဲ့ရေဆေးငါးကြီး ကို လက်လွတ်လို့မဖြစ်၊ အလိုက်သင့်မျောပြီး ပညာကုန်သုံးရ မည်။ ငါးစာကို ဟပ်မိမှတော့ လွတ်နိုင်ရုံလား မိန်းကလေး။

“ဒီလိုလုပ် ညီမအသိနဲ့ခဏဝင်တွေ့ပြီး တည်းခိုခန်း တစ်ခုခုမှာတည်းကြရအောင် ဟုတ်ဘူးလား”

ခေါင်းညိတ်ပြအလိုက်မှာတော့ ငါကလို့ လှမောင်ကြီး အံ့ကိုကြိတ်လိုက်လေတော့သည်။ အမှန်တော့ လှမောင်ကြီး မှာ ပိုက်ဆံက များများစားစားမပါ။ တည်းခိုခန်းခလောက် သာ မှန်းပြီး ယူလာခြင်းဖြစ်သည်။ ကိစ္စပြီးလျှင် ဘတ်ပြီး ထွက်မယ်ပေါ့၊ ရဲစခန်းရှေ့က စောင့်နေလိုက်တော့ ခဏနေ ရဲသားလေးတစ်ယောက် ထွက်လာသည်။

“ခင်ဗျားကို မအေးမော်က ခဏလာပါဦးတဲ့”

“ဘာကိစ္စရှိပါလိမ့်၊ သူ့သူငယ်ချင်းနဲ့ တိုင်ပင်ချင်လို့ ရှိမှာ တွေးရင်း လိုက်သွားလိုက်သည်။ ကလေးက ပါသေး သည်မို့လား”

ညီလေးတို့ရွာ

ညီလေးတို့ရွာ

ရွာထိပ်မှာ ကန်သာယာ ကြာငုံကြာဖူး ပွင့်ဖူးဝေသာ တင့်တယ်ပေတာ။

ညီလေးတို့ရွာ

ရွာအဝင် ကုက္ကိုတန်း အစီအရီ သွယ်ကာတန်း မြေနီနီလမ်း။

ညီလေးတို့ရွာ

ရွာအလယ် စမ်းချောင်းငယ် တသွယ်သွယ် မပြတ်တမ်း နေ့ညပြတ်သန်း။

ညီလေးတို့ရွာ

ရွှေအိုရောင် စပါးခင်း ဝင်းမှည့်မှည့် စပါးနံ ယိုမီးကနေဟန်။

ညီလေးတို့ရွာ

တောင်သူရယ် လယ်သမား အားစိုက်ခွန်စိုက် ချွေးတလုံးလုံး နွားနှင့်ပက်ရန်း။

အဂ္ဂမိုး

“ဒီကစောင့်” ဆိုပြီး ရဲသားလေးက ပြုံးပြီးထွက်သွား သည်။ လူကောင်က အတော်ကြီးထွားကာ အပေါ်ပိုင်းပလာ ကျင်းထားသော လူတစ်ယောက် သူ့ကို ခြေဆုံးခေါင်းဆုံး ကြည့်ရင်း “မင်းလား လှမောင်ကြီးဆိုတာ လာလိုက်ခဲ့” တဲ့ ခူးတွေတုန်နေကာ အိမ်သာတက်ချင်သလိုလိုဖြစ်လာ သည်။ ခေါ်လာတဲ့နေရာ တွေ့လိုက်ရမှ

“ဟာ အချုပ်ခန်းပဲ” လှမောင်ကြီး အထိတ်တလန့် အော်သံဖြစ်သည်။

“ဟုတ်ပါတယ် ကိုလှမောင်ကြီး၊ ကျွန်မနဲ့အိမ်ရလည်း သူတို့နဲ့ တစ်ညလောက် အိပ်သွားပါဦး”

“ဟာ. သွားပြီ သွားပြီ မအေးမော် ကျွန်တော့်ကို” လှမောင်ကြီး အသံမထွက်နိုင်တော့ အချုပ်ထဲ မှ ပုံစံနံပါတ်ငါးထိ ကောင်းကောင်းကြီး သိသွားတော့သည်။

“ဖြစ်ပုံကတော့ အဲဒါပါပဲကွာ၊ အိမ်ရောက်ရင် မိန်းမ ကို ဘယ်လိုမျက်နှာနဲ့ ကြည့်ရမလဲ” လှမောင်ကြီးစကားဆုံး သွားတော့ ထိုင်ရာကထလာပြီး ကိုဖော်လွှင့် ပြောလိုက် သော စကားကြောင့် တစ်ဆိုင်လုံး တဟားဟား ပွဲကျသွား ကြလေတော့သည်။

“ဒါကတော့ လှမောင်ကြီးရယ် အေးမော်က မင်းကို လာပါဦး လာပါဦး လက်ယပ်ခေါ်ပြီး ပုံစံပေးလိုက်သလိုပဲ မင်းမိန်းမကလည်း အိမ်ဝကစောင့်ပြီး လာပါဦး လာပါဦး ခေါ်ပြီး ပုံစံထပ်ပေးမှာပေါ့၊ မိန်းမကျမ်းကျေတဲ့ ကောင်ကြီးရယ်”

ဟား. ဟား. ဟား။

» » အချစ်ပို (၈)မှ

အသိဉာဏ်လည်း ထက်မြက်လာတယ်။ မျက်စိနှစ်လုံးမှိုတ်ထားပေမယ့် အာရုံထဲက တစ်စုံတစ်ယောက် သူမဆီကို လျှောက်လှမ်း လာတယ်ဆိုတာ အသိစိတ်က သိနေတယ်။

“သား” ဒေါ်လှတင့် မျက်စိမှိုတ်ရက်သားနဲ့ ခေါ်လိုက်တယ်။

“အမေ အမေသားလာမှန်းသိတယ်နော်”

“သိတာပေါ့ သားရယ်”

မျက်စိနှစ်လုံးကို ဖွင့်ချလိုက်တယ်။

ထင်တဲ့အတိုင်းပါပဲလား။ အဝတ်အစား အညှိုးအနွမ်း မျက်နှာငယ်လေးနဲ့ ဒူးထောက် နေတဲ့သားရဲ့ ပုံစံကိုမြင်ပြီး ဒေါ်လှတင့် စိတ်မကောင်းဖြစ်နေမိတယ်။

“အမေ သားဒီမြန်မာနိုင်ငံကို ပြန်ရောက် တာ လန့်ချီနေပြီ၊ အိမ်ပြန်တော့ အိမ်နဲ့မြဲက ရောင်းလိုက်ပြီတဲ့၊ အလုပ်ကလည်း အညာခံရ အဆင်မပြေဘူး၊ မြန်မာနိုင်ငံကို ပြန်လာဖို့ တောင် မနည်းကြိုးစားခဲ့ရတာ၊ သားမှာ အခု နေစရာလည်းမရှိ၊ စားစရာလည်းမရှိ၊ ဖြစ်နေ

တယ် မေမေ၊ သား မမဆီကို ရောက်ခဲ့ပါသေး တယ်၊ သူ့ယောက်ျားနဲ့ ရန်ဖြစ်ပြီး အဆင်မပြေ လို့ ရှောင်ပြေးလာရတယ်၊ မမပြောပြလို အကြောင်းစုံ သိရပါတယ်။ ဖေဖေဆုံးပြီးထဲက မေမေ ဒီစစ်ကိုင်းတောင်မှာ တရားလာအား ထုတ်တာ သိခဲ့ရတယ်၊ မမကို အိမ်နဲ့မြဲရောင်း ပြီး အမွေတစ်ဝက် ခွဲပေးတယ်ဆိုတာလည်း သား သိတယ်၊ ကျန်တစ်ဝက်ကို သား သားကို ပေးပါလား မေမေ၊ အဲဒီပိုက်ဆံတွေနဲ့ မေမေ ကို သား ရှာကျွေးမယ်လေ၊ သား ပြန်ပြုစုပါရ

စေ မေမေ၊ အဲဒီပိုက်ဆံ အမွေတွေကို သား ကို ပေးပါနော်၊ သား ငွေတာအားလိုနေတယ် မေမေ” သားတော်မောင်ရဲ့ စကားအဆုံး ဒေါ်လှတင့် သက်ပြင်းတစ်ချက်ချလိုက်မိတယ်၊ ဒီလိုအချိန် ဒီလိုတွေဖြစ်လာမယ်ဆိုတာ ဒေါ်လှတင့် ကြိုတင်သိနေပြီးသားပါ။

“စိတ်ချပါသားရယ် ပေးမှာပဲ၊ အားမကိုး ရတဲ့ ကျားအတွက် မေမေစိစဉ်ပြီးသားပါ”

“ဝမ်းသာလိုက်တာ မေမေရယ်၊ သားနဲ့ ပြန်လိုက်ခဲ့နော်၊ သားရှာကျွေးပါမယ်”

“တော်ပါပြီသားရယ်၊ မေမေ ဒီဘဝလေး ကို အလွန်မြတ်နိုးတယ်သား၊ အလွန်အေးချမ်း တယ်၊ မေမေ ဒီမှာပဲ သေတဲ့အထိ ရှင်သန် ဖြတ်သန်းချင်တယ်”

ဘဏ်ငွေစာရင်းစာရွက်ကို ဝမ်းသာအားရ ကိုင်ဆောင်ပြီး စစ်ကိုင်းတောင်ရိုးပေါ်က တရွေ့ရွေ့ဆင်းသွားတဲ့သားကို တစ်မိမိမ့် ငေးကြည့်နေမိတယ်။

* *

သတင်းကောင်းပါးခြင်း

အိန္ဒိယနိုင်ငံ ကုသိနာရုံဒေသသည် သံဝေဇနိယလေးဌာနအနက် မြတ်ဗုဒ္ဓပရိနိဗ္ဗာန်စံဝင်တော်မူခဲ့ရာဒေသဖြစ်၍ သံဝေဂအထူးပွားရသော နေရာ ဒေသဖြစ်ပါသည်။
မြန်မာနိုင်ငံလွတ်လပ်ရေးမရခင် (၁၉၃၆)ခုနှစ်တွင် မအူပင်မြို့မှ ဦးချန်ချောခိုင် ဇနီးဒေါ်လှရွှေတို့က ကုသိနာရုံမြန်မာကျောင်းအတွင်း ပထမဆုံး ဗုဒ္ဓပိတာရ ၂ ထပ်သိမ်တော်ကြီးကို ဆောက်လုပ်လှူဒါန်းခဲ့ရာ ယခုအခါ နှစ်ရှည်ကြာ၍ ဆွေးမြည့်နေပြီးဖြစ်ပါသည်။
သင်္ကန်းမှာကထိန် ကျောင်းမှာသိမ်ဆိုသည့်အတိုင်း မြင့်မြတ်သော နေရာထူးတွင် သိမ်ကိမ္မိမ်းမံ၍ဖြစ်စေ၊ အသစ်တည်ဆောက်၍ဖြစ်စေ ဆက်သွယ် လှူဒါန်းနိုင်ပါကြောင်း သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တဟိန္ဒဝေ
အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ
အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဝေ
အဘိဇေအဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိက
ကုသိနာရုံမြန်မာကျောင်း
ယူပီပြည်နယ်
အိန္ဒိယနိုင်ငံ
ဖုန်း-၀၀၉၀၉၇၉၄၆၂၅၀၅၉

ဖခင်အမည်မှန်
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တိုက်ကြီးမြို့
အထက(ခွဲ) ၈၊ ပ. ၈(၁၁)ကျောင်း
ဆဋ္ဌမတန်းမှ မောင်ဝေယံ(ဖိုး၏)
ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးဇော်မင်းဦး
[၁၂/မဘန(နိုင်)၀၀၈၄၈၀] ဖြစ်ပါသည်။

ဖခင်အမည်မှန်
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တိုက်ကြီး
မြို့ အထက(ခွဲ)၈၊ ပ. ၈(၁၁) ကျောင်း
နဝမတန်းမှ မောင်မြိုးကိုကိုဦးမောင်
အမည်မှန်မှာ ဦးမောင်ဝေယံ[၁၂/
တကန(နိုင်)၂၂၃၇၅၃] ဖြစ်ပါသည်။

ပျောက်ဆုံးကြောင်း

ငပုတောမြို့နယ်၊ ဟိုင်းကြီးကျွန်း၊ အမှတ်(၃)ရပ်ကွက်၊ နယ်မြေ
(၇)၊ ဦးအောင်ဇေယျလမ်းနေ ကျွန်းတော် ဦးထွန်းကျော်အောင်[၆/
မအရ(နိုင်)၀၂၆၁၁၉] ပိုင်ဆိုင်သော "LUCKY-7"(ON-5482(A))
ငါးဖမ်းမြူးရေယာဉ်၏ ငါးဖမ်းလှေကမ်း၊ ငါးဖမ်းလှေစာအုပ်နှင့်
L. S.A စာရွက်စာတမ်းများသည် လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်နေစဉ်အတွင်း
၂၂-၁၁-၂၀၁၇ရက်၌ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် ပျောက်ဆုံးသွား
ပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အောက်ပါဖုန်းနံပါတ်သို့ ဆက်သွယ်အကြောင်း
ကြားပေးပါရန်၊ ကျေးဇူးဆပ်ပါမည်။
ဦးထွန်းကျော်အောင်[၆/မအရ(နိုင်)၀၂၆၁၁၉]
ဖုန်း-၀၉-၈၇၆၀၄၉

ZAWAWEH
THE KERRY
EMPEROR
EMD Excellent Music Distribution
Audio CD
သီချင်း (၁) ရက်စနေ စတင်ဖြန့်ချိပါသည်။

LEARNERS' CHOICE
REVISION & EXAM GUIDE
ဘာသာစုံမေးခွန်း(၅)စုံနှင့် ဖွဲ့ပြအဖြေများ
(အချိန်ကိုက်၊ အမှတ်ကိုက်၊ စံကိုက်အဖြေ)
တွက်ပြီ

အိမ်အကူ မ(၁)ဦး အလိုရှိ
သည်
ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း
၀၉-၄၂၀၇၁၃၂၄၆

AA အစီအစဉ်
သို့မဟုတ်သင်တန်းအတွက်
ပေးသော အစီအစဉ်
၀၉-၄၂၀၇၁၃၂၄၆

တိုက်ခန်းရောင်းမည်
ပေ (၁၃၃x၆၀) မြေညီထပ်-
ရှင်စောပုဘုရားလမ်း၊ စမ်းချောင်း
မြို့နယ်။
ဖုန်း-၀၉-၂၅၀၅၁၃၇၉

ကုန်အမှတ်တံဆိပ်သတိပေး
ကြေညာခြင်း
ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ မဟာစည်သာသနာ့ရိပ်သာလမ်း၊ အမှတ်(၇၂)
နေ ခေါ်ရခိုင်(ဘ)ဦးအောင်အုန်း[၁၂/ကတက(နိုင်)၀၁၁၇၇၆]သည် အောက်ဖော်
ပြပါ ကုန်အမှတ်တံဆိပ်အား တစ်ဦးတည်းပိုင်ဖြစ်ကြောင်း ရန်ကုန်မြို့၊
စာချုပ်စာတမ်း မှတ်ပုံတင်ရုံးတွင် မှတ်ပုံတင်အမှတ်-၄/၁၁၈၀၆/၂၀၁၇ ဖြင့်
မှတ်ပုံတင်သွင်းထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

ကုန်အမှတ်တံဆိပ်အမည်အမှတ်အသား
BEAUTY & ME BEAUTY & ME
BEAUTY & ME

ခေါ်ရခိုင်သည် အထက်ဖော်ပြပါ ကုန်အမှတ်တံဆိပ် အမည်အမှတ်
အသားဖြင့် အလှကုန်ပစ္စည်းအမျိုးမျိုးကို ရန်ကုန်မြို့နှင့်တကွ ပြည်ထောင်စု
သမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် ထုတ်လုပ်ဖြန့်ချိရောင်းချသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။
အထက်ဖော်ပြပါ ကုန်အမှတ်တံဆိပ်ကို တွေ့ရှိရပါက ကျွန်ုပ်တို့
(၁၄)ရက်အတွင်း အထောက်အထားအပြည့်အစုံဖြင့် လာရောက်ကန့်ကွက်
နိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်မှုမရှိခဲ့ပါက ဖော်ပြပါအမှတ်တံဆိပ်ကို ဆက်လက်
ထုတ်လုပ်ဖြန့်ချိသွားပါမည်။
သို့ဖြစ်ပါ၍ အထက်ပါ ကုန်အမှတ်တံဆိပ်ကို တစ်ဦးတစ်ယောက်ကဖြစ်စေ၊
အများကဖြစ်စေ၊ အတိအလင်းထုတ်ပြန်နေစေ၊ ဆင်တူယိုးမှား ထုတ်ပြန်နေစေ၊
တခြားတစ်နည်းဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ခေါ်ရခိုင်၏ အကျိုးစီးပွားထိခိုက်နစ်နာအောင်
ထုတ်ပြန်လုပ်သွားနေပါက တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ အရေးယူ
ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ
ဦးခင်မောင်လတ် B.A (Law)LL.B (Advocate)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ
(စဉ်-၄၂၈၃)
အမှတ်(၁၀/၁၂) ပထမ(H)(၃၅)လမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။
ဖုန်း-၀၉-၂၅၀၀၇၇၇၃၊ ၀၉-၉၅၇၅၆၅၇၂

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း
ရန်ကုန်မြို့၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ကန်/နောင်ရပ်ကွက်၊ လမ်း(၉၀)၊
အိမ်အမှတ်(၃၄)၊ (၁)ထပ် ခေါင်းရင်းခန်းနေ ဦးသိန်းဦး(ဘ)ဦးဦးဦး[၁၂/
မတ(နိုင်)၀၂၂၉၈၅]သည် ကွယ်လွန်သူ ခေါ်ရခိုင်(ဘ)ဦးအောင်အုန်း[၁၂/မတ
(နိုင်)၀၂၂၉၈၅]၏ တရားဝင်ခင်ပွန်းဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာ
အပ်ပါသည်။
ဦးသိန်းဦး
[၁၂/မတ(နိုင်)၀၂၂၉၈၅]

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း
ရန်ကုန်မြို့၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ကိုတော်ရပ်ကွက်၊ မဟာသုခ
လမ်း၊ အိမ်အမှတ်(၉၀) မြေညီထပ်(၁)၊ ခြေရင်းခန်း(ထပ်မိုး)ပါအခန်းအား
ကျွန်တော် ဦးကြည်ဝင်း [၁၂/အလန(နိုင်)၀၀၂၃၁၄]နှင့် ဒေါ်စောဟန်
ညောင်(ခ) ဒေါ်မြသန်း [၁၄/မမန(ဧည့်) ၀၀၀၁၅၈]တို့သည် ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ
ဦးသိန်းဦး [၁၂/မတ(နိုင်)၀၆၃၇၆၄]နှင့် ဒေါ်စန္ဒာလွင် [၁၂/မတ(နိုင်)၀၇၁
၀၆]တို့ထံမှ အပြီးအပိုင် ဝယ်ယူရန် ရောင်းဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို
ပေးချေပြီးဖြစ်ပါသည်။ ဆိုင်ရောင်းခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို ၎င်းအရောင်း
အဝယ်အား ကန့်ကွက်ရန်ရှိပါက ယနေ့ကြေညာပါသည်နေ့မှ တစ်ပတ်အတွင်း
ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ တစ်ပတ်အတွင်း ကန့်ကွက်မည်သူမရှိပါက အရောင်း
အဝယ်ကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန်
ကြေညာအပ်ပါသည်။
ဦးကြည်ဝင်း [၁၂/အလန(နိုင်)၀၀၂၃၁၄]
ဒေါ်စောဟန်ညောင်(ခ) ဒေါ်မြသန်း (၁၄/မမန(ဧည့်) ၀၀၀၁၅၈)
အမှတ်(၃၇) ၄၄ လမ်း (ဘီ) ပေတော့တန်းလမ်း၊ ကိုတော်ရပ်ကွက်၊
မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်။

ရန်ကုန်မြို့၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ဒဂုန်းရပ်ကွက်နေသူများ
ဖြစ်ကြသော ဦးစင်ရွှေ [၁၂/အစန(နိုင်)၀၁၂၃၀၀]၊
ဦးနီ၊ ဦးကျော်မြင့်၊ ဦးပေသီး [၁၂/အစန(နိုင်)၀၇၀၇၅၅]၏
(သား)ဦးစင်သိန်း၊ ဦးထွန်းဝင်း(သမီး)ဒေါ်ခန်း၊ ဦးမြသန်း
(သမီး)ဒေါ်ချောရင်၊ (မြေး)ဒေါ်ကျင်သောင်း၊ ဦးရွှေ၏
(သမီး) ဒေါ်သန်းလှ၊ ဦးပြုနောင်၏(သမီး)ဒေါ်ခင်ဝင်းတို့သိစေရန်-
လူကြီးမင်းတို့နှင့် နှစ်ပေါင်း(၅၀)ကျော် စဉ်ဆက်မပြတ် လက်ရှိထားနေထိုင်
ဆိုင်
သော အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ဒဂုန်းရပ်ကွက်၊ ခရစ်လမ်း၊ ကွင်းအမှတ်-၄၀၄၃(ဦးပိုင်
အမှတ်ဖော်ပြထားခြင်းမရှိ)၊ ဥယျာဉ်ခြံမြေ(၇၈)၈၈၆၆၆ မြေကွက်အား လက်ရှိထား
နေထိုင်ခွင့်၊ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ခွင့်နှင့် မြေပေါ်ရှိအဆောက်အအုံများကို တော်ဝင်
မိသားစု
ဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီသို့ ရောင်းချလိုကြောင်းနှင့် တော်ဝင်မိသားစုကုမ္ပဏီကလည်း
ဝယ်ယူရန် နှစ်ဦးနှစ်ဖက်ဘက်ဘာသာတူညီကြသဖြင့် ကုမ္ပဏီထံမှ စရန်ငွေ စုပေါင်း
ကျပ်သိန်း
ခြောက်ရာငါးဆယ်တိတိကို လက်ခံလှူဒါန်းပြီး ဖြစ်ပါသည်။
လူကြီးမင်းတို့နှင့် ဝယ်ယူသူ တော်ဝင်မိသားစုကုမ္ပဏီတို့သည် ရောင်းချခြင်း
စရန်
ပေးကတိပညာဥပဒေနှင့်အညီ စည်းကမ်းချက်များအတိုင်း ဆက်လက်ရောင်းချ
ကျန်ငွေ
ကို စာချုပ်ပါသဘောတူညီချက်နှင့်အညီ တောင်းခံရန်သဘောရှိပါသည်။ ကတိစာချုပ်ကို
ဖောက်ဖျက်ပြီး အထက်ဖော်ပြပါမြေကွက်နှင့် အဆောက်အအုံများကို ထပ်မံရောင်းချခြင်း
အခြားတစ်နည်းနည်းဖြင့် သွေဖည်ဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုလုပ်ရန်နှင့် ပြုလုပ်ပါက
သက်ဆိုင်ရာ
အကျိုးစီးပွားထိခိုက်မှုနှင့် တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ တရားစွဲဆို အရေးယူဆောင်ရွက်
သွား
မည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာပါသည်။
တော်ဝင်မိသားစုဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီလီမိတက်
အမှတ်-၄၅၊ ပြည်လမ်း၊ ဧပုံမြို့နယ်
ဖုန်း-၀၉-၅၅၈၉၄၅၂၅

ဦးခင်မောင်မြင့် [၁၂/မတ(နိုင်)၀၄၈၅၃၅]နှင့်
အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်တင်တင်(ခ)ဒေါ်ဆင်အေး(ဘ)ဦးအိမ်အိမ် [၁၂/မတ(နိုင်)၀၄၈၅၃၅] အမှတ်(၄၅/၄၇)
၅၃လမ်း၊ ၇-လွှာ၊ Jade Condo ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ [၁၂/မတ(နိုင်)၀၄၈၅၃၅]၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-
၁။ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်တင်တင်(ခ)ဒေါ်ဆင်အေးနှင့် လူကြီးမင်းတို့သည် ၂၁-၉-၀၉၇၇ခုနှစ်မှစ၍ အစ္စလာမ်
ထုံးတမ်းစဉ်လာအရ နေကာလ စာချုပ်အရလည်းကောင်း၊ ကျမ်းကျိန်လွှာအရလည်းကောင်း၊ သိရှိရပါသည်။
၂။ ထိုကဲ့သို့ပေါင်းသင်းစဉ်ကာလအတွင်း သားသမီးများအဖြစ်၊ (၁)မတင်တင်မြင့်၊ (၂)မလှဲလှမြင့် (၃)မောင်မင်းသိန်း(၄)
မယဉ်ယဉ်မြင့်တို့(၄)ဦးအား မွေးဖွားခဲ့ပါသည်။
၃။ အိမ်ထောင်သက်တမ်းတစ်လျှောက် လူကြီးမင်းနှင့် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေတို့မှာ လက်ထက်ပွားပစ္စည်းများအဖြစ်
ပြင်ပဦးလွင်မြို့တွင် (၁)ပိတောက်လမ်းခြံပေ(၄၀x၁၅၀)၊ (၂)ချယ်ရီလမ်းခြံ ပေ(၈၀x၁၉၀)၊ (၃) ဝါလမ်း၊ ညစ်တော
ရပ်ကွက်ရှိပေ (၄၀x၇၀)အိမ်ခြံမြေ၊ (၄)စူးလေးလမ်းရှိ နှစ်ထပ်တိုက် တစ်လုံးပေ(၇၀x၇၀)၊ (၅)Canter ဂျပန်ကား ၁၄
ပေခွဲ တစ်စီးတို့နှင့် ရန်ကုန်မြို့တွင် (၆) ဂါလမ်း နှင့် မွှာရီလမ်းမထောင့်၊ ၅-လွှာ၊ ပေ(၂၀x၅၀) ရှိသော တိုက်ခန်း(၂)
ခန်းတွဲ၊ (၇)ပေ (၃၀x၄၀)ရှိ ၁၂လမ်း၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်ရှိ တိုက်ခန်း(၁)ခန်း၊ (၈)၂-လွှာ၊ ၁၀လမ်း၊ မင်္ဂလာ
တောင်ညွန့်မြို့နယ်ရှိ တိုက်ခန်း(၁)ခန်း၊ (၉)အမှတ်-၄၅/၄၇၊ ၅၃လမ်း၊ Jade Condo(ပုဇွန်တောင်)ရှိ ၇-လွှာ၊ ၈-လွှာ(၂)
ခန်း၊ (၁၀)အမှတ်-၆၈၊ ၉၃လမ်း၊ မြေညီထပ်၊ ကန်တော်ကလေးရပ်ကွက်၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်(၁၁) အမှတ်-၅၂
၈၇လမ်း၊ မြေညီထပ် ကန်တော်ကလေးရပ်ကွက်၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်ရှိ တိုက်ခန်း(၁)ခန်း၊ (၁၂)မန္တလေး-လားရှိုးအထူး
ပြေးလမ်းပေါ်ရှိ သင်္ဘောတိုက်၏ အပေါ်ဆုံးထပ် ဒါဘာ(၁)ခန်းတို့ကို ပိုင်ဆိုင်ခဲ့ကြောင်း အထောက်အထားများအရ
သိရှိခဲ့ရပါသည်။
၄။ သို့သော် လူကြီးမင်းမှာ လွန်ခဲ့သော ၁၀နှစ်မှစတင်၍ ဒေါ်ဆင်အေးနှင့် သားသမီး(၄)ဦးတို့အပေါ် သန်းခေါင်
စာရင်းခွဲထုတ်ခြင်း၊ မိသားစုနှင့်အတူထူ မနေထိုင်ခြင်း၊ ဈေးဖိုးငွေ အိမ်သုံးစရိတ်များအား လုံလောက်အောင်ထောက်ပံ့
ပေးကမ်းခြင်းတို့ မရှိတော့ကြောင်း ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေပြောပြချက်အရ သိရှိရပါသည်။
၅။ ဒေါ်ဆင်အေးဒါဘာရရှိသည့် အမွေဆိုင်ငွေများအနက် ကျပ်ငွေ ၄၅သိန်း(ကျပ်လေးဆယ့်ငါးသိန်း)တို့ကိုလည်း
ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေထံမှ ရယူသွားကြောင်း သိရှိရပါသည်။
၆။ ထိုကဲ့သို့ နှစ်ဦးလက်ထက်ပွားပစ္စည်းအများအပေါ် ဇနီးနှင့်သားသမီးတို့အား အသိပေးခြင်း၊ ဆွေးနွေးတိုင်ပင်ခြင်း၊
သဘောတူညီမှုရယူခြင်းများ မရှိဘဲ မိသားစုပိုင်ဆိုင်ပစ္စည်းများကို မိမိတစ်ဦးတည်းပိုင်ပစ္စည်းများသာကဲ့သို့ ထုခွဲရောင်းချပြီး
ရရှိငွေများအား ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်ဆင်အေးနှင့် သားသမီးတို့အား ခွဲဝေပေးခြင်းမရှိဘဲ မိမိတစ်ဦးတည်း လက်ဝယ်
ရယူသွား၍ ဒေါ်ဆင်အေးနှင့် သားသမီးတို့လက်တွင် အမှတ်-၅၂၊ ၈၇လမ်း၊ မြေညီထပ်၊ ကန်တော်ကလေးရပ်ကွက်၊
မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ တိုက်ခန်း(၁)ခန်း၊ ယခုလက်ရှိ ဒေါ်ဆင်အေးထံရှိ အမှတ်(၄၅/၄၇)၊ ၇-လွှာ၊ (၅၃)
လမ်းရှိ Jade Condo၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်ရှိ Condo တိုက်ခန်း(၁)ခန်းနှင့် မြင်ပိုင်ခွင့်ရှိသူ သင်္ဘောတိုက်ဒါဘာ(၁)
ခန်းတို့သာ ကျန်တော့ကြောင်း လူကြီးမင်းအသိဆုံးဖြစ်ပါသည်။
၇။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေထံတွင် ကျန်ရှိနေသော (၁)အမှတ်၅၂၊ ၈၇လမ်း၊ မြေညီထပ်၊ ကန်တော်ကလေးရပ်ကွက်၊
မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ တိုက်ခန်း(၁)ခန်း၊ အမှတ်(၄၅/၄၇)၊ ၇-လွှာ၊ (၅၃)လမ်းရှိ Jade Condo၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်ရှိ
Condo တိုက်ခန်း(၁)ခန်း၊ မြင်ပိုင်ခွင့်ရှိသူ သင်္ဘောတိုက်ဒါဘာ(၁)ခန်းတို့ကို မိသားစုနေထိုင်ရေးအတွက် ဒုက္ခမရောက်
စေရန်ရည်ရွယ်လျက် လူကြီးမင်းမှ မိသားစုမသိရှိဘဲ၊ ဇနီးဖြစ်သူ မသိရှိဘဲ ထပ်မံ၍ မိမိတစ်ဦးတည်း စီမံခန့်ခွဲမှု(သို့မဟုတ်)
ရောင်းချခြင်း၊ ပေါင်နှံခြင်း၊ အာမခံတင်သွင်းခြင်း၊ ငှားရမ်းခြင်း၊ လဲလှယ်ခြင်း၊ ပေးကမ်းခြင်း၊ လွှဲပြောင်းခြင်းတို့
မပြုလုပ်ရန်နှင့် အကာအကွယ် ရောင်းချမှု၊ လွှဲပြောင်းမှု၊ စီမံခန့်ခွဲမှု၊ တစ်ခုခုပြုလုပ်ခဲ့သည့်အခါ လူကြီးမင်းနှင့် ဝယ်ယူသူတို့၏
တာဝန်သာဖြစ်ကြောင်းနှင့် တည်ဆဲတရားဥပဒေအရ တရားစွဲအရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဦးခင်မောင်မြင့်နှင့်
အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားသူ
ဒေါ်တင်တင်(ခ)ဒေါ်ဆင်အေး
ဒေါ်ဆင်အေး
[၁၂/မတ(နိုင်)၀၄၈၅၃၅]
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ
ဒေါ်စိန်စယ်တိုး(မစိန်)
LL.B.H.G.P.D.B.L.D.M.L.D.I.L.D.A.(Psy)
(တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ) စဉ်-၅၉၄၀
မြဲအမှတ်(၂၃၃)၊ ချယ်ရီလမ်း၊ (၂၅)ရပ်ကွက်၊ သုဝဏ္ဏ
သိန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။
ဖုန်း-၀၉-၅၄၀၂၅၇၇၊ ၀၉-၉၆၅၇၀၂၅၇၇၊ ၀၉-၅၅၇၅၅၀၂၅၇၇

ခင်ပွန်းအဖြစ်မှ မသက်ဆိုင်ပါကြောင်း

ဦးဌေးမြင့် [၁၂/အစန(နိုင်)၀၁၄၀၉၉]နှင့် ၂၀၀၇ ခုနှစ်တွင် လက်ထပ်
ခဲ့ပြီး ၂၀၀၈ခုနှစ်တွင် မလေးရှားနိုင်ငံသို့ ထွက်ခွာသွားခဲ့ပြီး ကျွန်မနှင့် သမီးအား
ယနေ့တိုင် ဆက်သွယ်ထောက်ပံ့ခြင်းမရှိပါသဖြင့် ကြော်ငြာသည့်နေ့မှစ၍
ခင်ပွန်းအဖြစ်မှ မသက်ဆိုင်ပါကြောင်း နောင်တွင် ၎င်းနှင့်ပတ်သက်သော
မည်သည့်ကိစ္စမဆို လုံးဝ(လုံးဝ)တာဝန်မယူပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြော်ငြာ
အပ်ပါသည်။
ဒေါ်စိန်စိန် [၁၂/လမန(နိုင်)၀၀၀၁၅၅]

